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ورزش | صفحه 7

ذوب آهن پراشتباه 
و کم فروغ مقابل 

پرسپولیس

بارگذاری جدید 
کشاورزی در حوضه 

زاینده رود ممنوع است

سرنوشت آفریقای 
کوچک در اصفهان

ترسیم شهری از نگاه 
کودکان به زبان نقاشی

افزایش سرسام آور 
قیمت ها در صورت 
حذف ارز ترجیحی  آیین تجلیل از چهره های برتر حوزه کارآفرینی 

استان اصفهان برگزار شد

تامین اجتماعی حامی 
و پشتیبان کارگران و 

کارفرمایان

فعالان صنعت لوازم 
خانگی از شرکای 
استراتژیک فولاد 

مبارکه هستند

اقتصاد  | صفحه 6

 در حال حاضر قریب به ۹۶ درصد معلمان دوز اول واکسن کرونا را تزریق کردند و پوشش ۹۲ درصد دوز دوم و بیش از ۲۵ درصد دوز سوم 
    صفحه 4واکسن کرونا برای فرهنگیان انجام شده است

منشأ آلودگی هوای اصفهان دانش آموزان نیستند

چهلستون  | صفحه 8

 توسعه آموزش حضوری مدارس 

اقتصاد  | صفحه 6 منابع آلاینده هوا در شرق اصفهان

رویداد  | صفحه 2

سرمربی سپاهان می گوید که برای حضور بر روی نیمکت سپاهان 
دست وپا نزده ام و به جایی وصل نبوده ام.به گزارش ورزش سه، 
محرم نویدکیا سرمربی سپاهان در نشست خبری پس از بازی با 
آلومینیوم گفت: به خاطر چند روزی که در اراک بودیم و برای در 

اختیار گذاشتن زمین تمرین، از تیم آلومینیوم تشکر می کنم. 

هیچ وقت برای ماندن 
دست وپا نزده ام

ورزش| صفحه 7
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م الف: 862030

شرکت عمران شهر جدید فولادشهر در نظر دارد؛ مناقصات زیر را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری 
 مناقصه از دریافت اســناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشــایی پاکتها از طریق درگاه سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
 www.setadiran.ir انجام خواهد شــد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهی امضاء الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1400/11/02 می باشد.
نوع تضمین شــرکت در فرآیند ارجاع کار: 1- ضمانت نامه بانکی و یا ضمانت نامه هاي صادره از ســوي موسســات اعتباري غیر بانکي که 
داراي مجوز فعالیت از ســوي بانك مرکزي جمهوري اســامي ایران هستند، در وجه شرکت عمران شــهر جدید فولادشهر دارای حداقل اعتبار 
 ســه ماه و قابل تمدید به مدت ســه ماه 2- فیش واریزی به حساب شــماره 4001119506377117 بانك مرکزی بنام تمرکز وجوه سپرده 

شرکت عمران شهر جدید فولادشهر )وجه نقد یا هر گونه چك به عنوان سپرده قابل قبول نمی باشد(.

ف
مبلغ برآورد )ریال(موضوع مناقصهشماره و تاریخ مناقصهردی

مبلغ تضمین شرکت 
در فرآیند ارجاع کار 

)ریال(

گواهینامه 
صلاحیت

نحوه پرداخت 

1

مناقصه 
 1400/12551/ص 
مورخ 1400/10/28 

شماره مناقصه 
در  سامانه ستاد 

2000001335000055

تهیه مصالح و کلیه عملیات 
اجرایی مدرسه 12 کاسه 
محله فرهنگ 3 شهر جدید 
فولادشهر به استناد مصوبات 
نهصد و سی و یکمین جلسه 
هیأت مدیره شرکت عمران  

شهر جدید فولادشهر

          79.165.003.700 ریال
 بر اساس فهرست بهای ابنیه و
 تأسیسات مکانیکی وتأسیسات

 برقی سال 1400

3.958.250.185 ریال

داشتن حداقل پایه 
پنج در گرایش 
ساختمان و ابنیه 
از سازمان برنامه 

 و بودجه 
) سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی سابق( 

پرداخت حداقل چهل درصد از مبالغ ناخالص 
صورت وضعیتهای تأیید شده از طریق تهاتر با 

اراضی یا واحدهای موجود با کاربری مختلف در 
شهر جدید فولادشهر به قیمت کارشناسي روز و 

 پرداخت مابقی به صورت نقدی 
صورت می گیرد.

2

تجدید مناقصه 
 1400/12552/ص

 مورخ 1400/10/28 
شماره مناقصه 

در  سامانه ستاد 
2000001335000056

تهیه مصالح و کلیه عملیات 
اجرایی مدرسه 15 کاسه 
محله ایثار 2 شهر جدید 

فولادشهر به استناد مصوبات 
نهصد و بیست و یکمین جلسه 
هیأت مدیره شرکت عمران  

شهر جدید فولادشهر

          151.051.611.724 ریال
 بر اساس فهرست بهای ابنیه و
 تأسیسات مکانیکی وتأسیسات

 برقی سال 1400

6.921.032.235 ریال

داشتن حداقل پایه 
پنج در گرایش 
ساختمان و ابنیه 
از سازمان برنامه 

 و بودجه 
) سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی سابق( 

پرداخت حداقل سی درصد از مبالغ ناخالص 
صورت وضعیتهای تأیید شده از طریق تهاتر با 

اراضی یا واحدهای موجود با کاربری مختلف در 
شهر جدید فولادشهر به قیمت کارشناسي روز و 

 پرداخت مابقی به صورت نقدی 
صورت می گیرد.

3

تجدید مناقصه 
 1400/12553/ص 
مورخ 1400/10/28 

شماره مناقصه 
در  سامانه ستاد 

2000001335000057

تهیه مصالح و کلیه عملیات 
اجرایی مدرسه 12 کاسه 
محله ایثار 3 شهر جدید 

فولادشهر به استناد مصوبات 
نهصد و بیست و یکمین جلسه 
هیأت مدیره شرکت عمران  

شهر جدید فولادشهر

          110.876.418.468ریال
 بر اساس فهرست بهاء

 ابنیه، تأسیسات مکانیکی و
 تأسیسات برقی سال 1400

5.543.820.924 ریال

داشتن حداقل پایه 
پنج در گرایش 
ساختمان و ابنیه 
از سازمان برنامه 

 و بودجه 
) سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی سابق( 

پرداخت حداقل سی درصد از مبالغ ناخالص 
صورت وضعیتهای تأیید شده از طریق تهاتر با 

اراضی یا واحدهای موجود با کاربری مختلف در 
شهر جدید فولادشهر به قیمت کارشناسي روز و 

 پرداخت مابقی به صورت نقدی 
صورت می گیرد.

4

تجدید مناقصه 
 1400/12554/ص 

مورخ 1400/10/28  
شماره مناقصه 

در  سامانه ستاد 
2000001335000058

تهیه مصالح و اجرای ساختمان 
اداری و تکمیل آشیانه 

آتشنشانی واقع در محله ایثار 
یك شهر جدید فولادشهر به 
استناد مصوبات هشتصد و نود 
و پنجمین جلسه هیأت مدیره 
شرکت عمران  شهر جدید 

فولادشهر

          68.229.076.872 ریال
 بر اساس فهرست بهای ابنیه و
 تأسیسات مکانیکی وتأسیسات

 برقی سال 1400

3.411.453.844 ریال

داشتن حداقل پایه 
پنج در گرایش  
ساختمان و ابنیه 
از سازمان برنامه 

 و بودجه 
) سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی سابق( 

پرداخت حداقل شصت درصد از مبالغ ناخالص 
صورت وضعیتهای تأیید شده از طریق تهاتر با 

اراضی یا واحدهای موجود با کاربری مختلف در 
شهر جدید فولادشهر به قیمت کارشناسي روز و 

 پرداخت مابقی به صورت نقدی 
صورت می گیرد.

5

تجدید مناقصه 
 1400/12555/ص 
مورخ 1400/10/28 

شماره مناقصه 
در  سامانه ستاد 

2000001335000059

تهیه مصالح و اجرای 
فیلتراسیون منابع محات 
مسکن مهر شهر جدید 

فولادشهر به استناد مصوبات 
نهصد و هجدهمین جلسه 

هیأت مدیره شرکت عمران  
شهر جدید فولادشهر

          11.741.475.315 ریال
 بر اساس فهرست بهاء ابنیه،

 تأسیسات مکانیکی، تأسیسات
 برقی، انتقال و توزیع آب

 روستایی و آبیاری تحت فشار
 سال 1400

587.073.766 ریال

داشتن حداقل پایه 
 پنج در گرایش 
 آب از سازمان 
 برنامه و بودجه

) سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی سابق( 

پرداخت به صورت نقدی صورت می گیرد.

- مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: از روز شنبه مورخ 1400/11/02 تا روز شنبه مورخ 1400/11/09 .
- مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 14:30 روز شنبه مورخ 1400/11/23 .

- زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 08:00 صبح روز یکشنبه مورخ 1400/11/24 .
- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکتها: 

فولادشهر، بلوار ولي عصر، میدان ولي عصر، کد پستي 8491751740 ، صندوق پستي84915-167
تلفن: 5-03152630161 دور نویس: 03152624181

-اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934-021 دفتر ثبت نام 88969737و 85193768
  https://fooladshahr.ntdc.ir : مراجعه به وب سایت شرکت عمران شهر جدید فولادشهر به آدرس -

م الف: 1263037

فراخوان مناقصه عمومی ردیفهای یک، دو، سه و چهار 
 همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده( یک مرحله ای

و ردیف پنج یک مرحله ای

روابط عمومی شرکت عمران شهر جدید فولادشهر

نوبت اولنوبت اول

 مدیر تصفیه علی ترابی

توزیعی کارکنان شهرداری شهرضا  و  تولیدی  تعاونی  تصفیه شــرکت   هیئت 
 ) در حال تصفیه ( ثبت شــده به شــماره 541 و شناســه ملی 10260108023 
در نظر دارد برابر تصویب مورخ 27 / 10 / 1400 هیات مزبور نســبت به فروش 
دفتر تعاونی واقع در شــهرضا خیابان قائمیه پاک 39 از طریق مزایده اقدام نماید 
خریداران می توانند تا یك هفته پس از چاپ و انتشاراین آگهی در روزنامه اصفهان 
امروز از ساعت 9 تا 12 به جز روزهای تعطیل به دفتر تعاونی به نشانی فوق مراجعه 
و شرایط مزایده را دریافت و بر طبق آن عمل نمایند                                                                                         

آگهی مزایده

نوبت اول

م الف: 862030

 پیرو آگهی مورخ 1400/08/22، بدینوسیله از کلیه مدیران محترم واحدهای منطقه مستقر در شهرستان برخوار 
جهت تشکیل مجمع مدیران و انتخاب نمایندگان کارفرمایان در هیات های حل اختاف شهرستان برخوار دعوت 
 به عمل می آید در مجمع مدیران به منظور انتخاب نمایندگان کارفرمایان شهرستان برخوار جهت رای گیری در زمان و مکان زیر 

حضور بهم رسانند: 
مکان: منطقه صنعتی دولت آباد- دفتر هیات امنا 

زمان: روز دوشنبه مورخ 1400/11/11 ساعت 9 صبح الی 11 )پایان رای گیری ساعت 11صبح می باشد( 
 تبصــره 2 ماده 11: هر یك از کارگاههای مذکور در منطقه صرفا می توانند یك نفر از مدیران خود را برای شــرکت در

 مجمع مدیران معرفی نماید. 
 تبصره 3 ماده 11: موسســات دولتی، موسســات یا نهادهای عمومی غیر دولتی و شــرکت های دولتی چنانچه خود راسا و 
بدون دخالت پیمانکار از خدمات کارگران مشمول قانون کار استفاده نمایند لازم است بالاترین مقام یا دستگاه یا مدیرعامل 

یا یکی از اعضاء هیات مدیره را به منظور شرکت در مجمع کتبا معرفی نمایند. 
اسامی نامزدهای واجد شرایط )به ترتیب حروف الفبا(: 

ابراهیم احمدی، کامران سیامکی، احمدرضا عزیزیان، سمیه یزداني 
رای دهندگان می توانند به حداکثر 3 نفر از افراد فوق رای دهند. 

 منظور از مدیران واحد های منطقه، اعضای هیات مدیره و مدیران عامل یا مدیران مســئول کارگاه های مشــمول قانون کار 
که دارای شخصیت حقوقی هستند، می باشد.

تذکر: هر فرد فقط می تواند نماینده یك واحد حقوقی باشد.
م الف: 1262980

آگهی انتخابات نمایندگان کارفرمایان در هیات حل اختلاف 
اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان برخوار

اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان برخوار

شهرستان برخوار

شاخص آلودگی هوا در پاییز و زمستان به حدی افزایش می یابد که نفس کشیدن را برای 
اصفهان سخت تر می کند. شهر اصفهان در شعاع ۵۰ کیلومتری در محاصره انواع صنایع، 
معادن گچ و کارگاه های سنتی آجرپَزی است و این معادن و کارگاه ها از مهمترین منابع آلاینده 

در شرق اصفهان محسوب می شود.
بخشی از منابع آلاینده شرق اصفهان که نقش موثری در آلودگی هوا دارد از جمله معادن و 
کارگاه های نیمه فعال گچ، کارگاه های سنتی آجرپزی، دشت سجزی و صنایع آلاینده شهرک 

صنعتی سجزی و کوهپایه، اصفهان را تهدید می کند



  ۲i n f o @ e s f a h a n e m r o o z . i r
w w w . e s f a h a n e m r o o z . i r برای پیــگیری جدیدتـــرین اخبار

در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
4268 شـــمــاره   | هجدهم  ســـال   |  1400 دی   29  | چهارشنبه 
شماره ارسـال پـیامک:30007446   | تلفن ارتـباط خوانندگان : 36293750

رویداد
     بی توجهی تاکی؟! قسمت ۲01۹   خبر  کوتاه از کشور کوتاه از اصفهان

 تا بود چنین بود!                                                                   
حسن روانشید|پرده اول- شهریورماه هرسال اگرچه 
معیشت  ناچارند  سال  فصول  دیگر  همچون  کولبران 
خانواده فقیر خود را از راه حمل بار بر پشت کول خود 
از طریق کوه ها و دره ها و دشت ها فراهم نمایند و اجسام 
سنگین و بزرگی همچون صفحه نمایش و سینماهای 
خانگی را در حین مراقبت کامل ده ها کیلومتر جابه جا 
کنند اما فروشنده و خریدار این اقلام در کمال آرامش 
در مکان های امن به زندگی خود مشغول هستند. این 
می گویند  که  آب ها  آن سوی  در  گودنشسته ها  بالای 
لنگش کن! دو دسته متمایز از یکدیگرند تا مواد خام را به 
ثمن بخس خریداری و در مقابل تبدیل به ارزش افزوده 
نمایند و سپس به چند صد برابر قیمت به این سوی آبی ها 
عرضه کنند. نیم نگاهی به زندگی مشقت بار کولبران در 
حاشیه کردستان و بخصوص منطقه سردشت نشان از 
زحمات فراوان اعضاء خانواده دارد تا درحالی که مردان 
زیر بار سنگین کوله های خود کمر خم کرده اند همسران 
و فرزندانشان در حال برداشت محصول استراتژیک اولیه 
برای صادرات به همان کشورهای تولیدکننده الکترونیک 
باشند تا به مواد دارویی و آرایشی تبدیل و دوباره انتقال 
سفر  برای  ممکن  زمان  بهترین  هرسال  شهریور  یابد. 
کشاورزان  چگونه  باشیم  شاهد  تا  است  سردشت  به 
درحالی که شالی به کمر بسته و کیسه های خالی را در آن 
جای داده اند در هوای گرگ ومیش به سوی مزارع می روند 
تا از لابه لای درختان بلوط و در میان دیم زارها قیچی به 
دست خوشه های بلند سماق را بچینند و به واسطه دلالان 
همیشه حاضر درصحنه به آن سوی آب ها بفرستند که 
ماده اولیه کارخانه های داروسازی و بهداشتی اروپا فراهم 
گردد درحالی که مالکان و زحمتکشان این اکسیر همچنان 
در فقر باقی بمانند. سماق گیاهی است که در این منطقه 
در  که  دارد  فراوان  وسعت  و  می روید  دیم  به صورت 
گذشته توجه زیادی به آن نمی شد اما امروز یکی از منابع 
درآمدی روستانشینان سردشت شده تا بازهم همانند دیگر 
داروهای گیاهی به نام مردم این دیار و به کام دلالان و 
خریداران آن که عطاران و صادرکنندگان هستند، باشد! 
شهریور هرسال زمان هجوم این فرصت طلبان از تهران، 
شیراز، اصفهان و حتی کشورهای عراق و ترکیه است 
به خانه مشغول  به سردشت رسانده و خانه  را  تا خود 
خرید این محصول ارزشمند شوند و آن ها نیز نتوانند خود 
صاحب قسمتی از ارزش افزوده آن باشند، حال آنکه بهای 
دارویی این محصول در دنیا و ازجمله کانادا کیلویی 50 
هزار دلار است اما توسط دلالان حداکثر 30 هزار تومان 
تویسرکان  و  گناباد  در  از یک دلار  بیش  اندکی  یعنی 
ابتدایی  آموزش  معاون  دوم-  پرده  می شود!  خریداری 
وزارت آموزش وپرورش ضمن اظهار تأسف اعلام می کند 
میزان فراگیری دانش آموزان بخصوص در مقطع ابتدایی 
ظرف دو سال گذشته افت قابل توجهی پیدا کرده است. 
از سویی تحقیقات دراین باره نشان داده که شبکه های 
اجتماعی یکی از مؤثرترین مکان ها برای کودکانی است 
که در اثر سهل انگاری های جمعی به محتوای ناپسند 
آن دست می یابند. کنسول های بازی و ویدیوهایی که 
بزرگان به راحتی می توانند از آن عبور کنند برای سنین 
زیر 13 سال جذابیت خاص خود را دارند که اتحادیه اروپا 
مشاهده این تصاویر را برای سنین مذکور ممنوع کرده 
است و اگر ثابت شود مورداستفاده نوجوانی قرار گرفته به 
اقامتگاه های شبانه روزی اعزام و اختیار اولیا از آن ها سلب 
می گردد. امروز رسانه های اجتماعی در قاره سبز موظف اند 
با مسئولیت متولی خود ظرف یکساعت ویدیوی نمایشی 
تقبیح شده را از شبکه های خود حذف کنند درحالی که 
تحصیل مجازی این فرصت را به کودکان و نوجوانان 
و حتی جوانان داده است تا در کنار شبکه نارسای شاد 
سری به دیگر سایت ها بزنند! پرده سوم- اگرچه قبل از 
این هم نظارت چندانی بر عرضه و تقاضای گوشی های 
اندروید و شبکه های اجتماعی نبود اما افزایش دورکاری ها 
را  تقاضا  میزان  گذشته  سال  دو  در  آنلاین  آموزش  و 
برای خرید انواع گوشی های هوشمند فزونی داده است 
تا همزمان قیمت این کالا متأثر از نوسانات نرخ ارز و 
نحوه عرضه توسط هفتصد شرکت واردکننده در حال 
افزایش باشد و سهم این گوشی ها در رده 3 تا 4 میلیون 
تومان 75 درصد و سهم گوشی های لوکس و گرانقیمت 
50 تا 70 میلیون تومان 4 تا 5 درصد باشد و آمارهای 
رسمی نشان دهند ارقام مربوطه به واردات مسافری و 
اصطلاحاً »رویه مسافری« لحاظ نشده و تنها در ۹ سال 
جاری ۹40 میلیون دلار برای واردات گوشی های لوکس 
این رقم در  با قیمت بالای 600 دلار هزینه شود که 
طول سال 13۹۹ معادل 670 میلیون دلار بوده است، 
بررسی آمارهای رسمی گمرک از واردات گوشی تلفن 
همراه نشان از آن دارد که از ابتدای سال 13۹۸ تا انتهای 
آذرماه امسال 45 میلیون دستگاه گوشی تلفن همراه به 
ارزش ۹ میلیارد دلار وارد کشور شده که دو میلیارد و 
سیصد میلیون دلار آن به تعداد 2 میلیون و یکصد دستگاه 
متعلق به گوشی های گرانقیمت بالای 600 دلار با سهم 
4 تا 5 درصدی بوده است که هر تلفن همراه لوکس، 
ارزی معادل 5 دستگاه گوشی همراه با قیمت متعارف 
را به خود اختصاص داده است. حالا معلوم نیست پس 
از گذشت سی سال از ورود تلفن های همراه به کشور 
چرا هنوز هیچ سرمایه گذاری حاضر نشده است تا این 
تکنولوژی را تجاری سازی داخلی کرده و کشور را از ورود 
آن که طی این سال ها ده ها میلیارد دلار سرمایه های 
ارزی را به خود اختصاص داده است، بی نیاز کند. پرواضح 
است تا زمانی که ورود اینگونه کالاهای تشریفاتی توسط 
دولت ممنوع نگردد گامی دراین باره برداشته نمی شود زیرا 
مشخص است که واردات اقلام گران قیمتی همچون دارو 
و گوشی های پیشرفته و فروش آن به چند برابر قیمت 
واقعی باصرفه تر از ایجاد واحد تولیدی و سروکله زدن 
ایضاً دیگر قوانین  امور مالیاتی و تأمین اجتماعی و  با 

دست وپا گیر است.
ادامه دارد

بارگذاری جدید کشاورزی در 
حوضه زاینده رود ممنوع است

به گفته معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
اصفهان به دلیل مشــکلات زیست محیطی و کمبود 
منابــع آب در اســتان، صنایــع بخش کشــاورزی 
به هیچ وجه حــق بارگــذاری جدیــدی در حوضه 

زاینده رود نخواهند داشت.
مساحت اراضی کشــاورزی استان اصفهان ۵۶۹ 
هزار هکتار است که در ســال های طبیعی از حیث 
بارندگی حدود ۷۰ درصد آن به کشــت محصولات 
زراعــی مانند انــواع غلات، حبوبــات و محصولات 
علوفه ای، جالیزی و انواع ســبزی و صیفی اختصاص 
دارد. مهرداد زینلیان حاشــیه برگزاری کمیته امور 
زیربنایی استان اصفهان در گفت وگو با ایرنا افزود: هر 
اقدامی در این پیوند باید با تائید و بررســی شرکت 
آب منطقه ای صورت بگیرد. او همچنین با اشــاره به 
دستور جلسه این کارگروه اظهار داشت: این کارگروه 
به بررسی  ۱۱۹ مورد از مسائل صنایع و کاربری های 
کشــاورزی اســتان پرداخت که در پی آن، موضوع 
۱۹ سکونتگاه شــهری در شهرستان های چادگان و 
اردســتان و طرح انتقال کوره های گچ موردبررســی 
قرار گرفت. زینلیان تصریح کــرد: در  این کارگروه، 
بررســی ساخت وساز اتاق های کارگری و نگهبانی در 
باغ ها با تأکید بر حفــظ اراضی زراعی و باغات مورد 
تائید قرار گرفت و مقرر شد محدوده ۱۹ سکونتگاه در 
چادگان و اردســتان که فاقد طرح و محدوده مصوب 
بودند، مشخص شــود تا مردم از مزایای اخذ پروانه 
و امور زیربنایی استفاده کنند. زینلیان یکی دیگر از 
مصوبات این نشست را تأییدیه خروج کوره های گچ 
در شــعاع ۵۰ کیلومتری اصفهان برشــمرد. معاون 
هماهنگــی امور عمرانی اســتانداری اصفهان گفت: 
البته حقوق کوره دارها، ساخت وسازها و حق وحقوق 
احتمالی آن ها به صورت جدا بررســی و طبق ضوابط 
پرداخت می شود. طرح های وابسته کشاورزی، موارد 
تعیین کاربری کشاورزی برای احداث اتاق کارگری، 
جلسات طرح وابسته کشاورزی، موارد تعیین کاربری 
صنایع کشــاورزی برای احداث واحدهای دامداری، 
تأسیســات جانبی گلخانه، پرورش قــارچ خوراکی، 
کشتارگاه صنعتی، کارگاه عرقیات و تولید انواع بذر از 

دیگر موارد مطرح شده در این نشست بود.

ضرورت جلوگیری از حفظ 
بافت روستایی

بــه گفتــه مدیــرکل دفتــر روســتایی و امور 
شــوراهای اســتانداری اصفهان هیئت اندیشه ورز با 
هــدف بهره گیری از ظرفیت نخبــگان هر منطقه و 
مردمی ســازی فعالیت ها در روســتاهای این استان 

تشکیل می شود.
مجید جوهری به ایرنا گفت: فعال ســازی نقش 
مــردم و عدالت در توزیع منابع دو رویکرد مهم دفتر 
امور روســتایی و شوراهای استانداری در دوره جدید 
برای آبادی ها و سکونتگاه های روستایی است تا علاوه 
بر رونق زندگی در این مناطق از مهاجرت به شهرها 

جلوگیری شود.
او بهره گیــری از ظرفیت نخبــگان را مصداق بارز 
مردمی سازی امور زندگی اجتماعی بیان کرد و اظهار 
داشت: هیئت اندیشه ورز در هر روستا تشکیل و از توان 
و دانش جوانان و صاحب نظران همان منطقه در تصمیم 
سازی و برنامه ریزی استفاده خواهد شد. مدیرکل دفتر 
روســتایی و امور شوراهای استانداری اصفهان با بیان 
اینکه  توســعه و پیشــرفت مناطق روستایی استان 
اصفهان برای جلوگیری از مهاجرت به شهرها و رونق 
زندگی در این مناطق در دولت ســیزدهم مورد هدف 
قرار گرفته اســت، خاطرنشــان کرد: همسو با توسعه 
زیرساختی و ارائه خدمات نیازهای انسانی و معنوی به 
معنای پیشرفت موردتوجه است. او خاطرنشان کرد: بر 
اساس برنامه ریزی صورت گرفته در استانداری اصفهان، 
توسعه روستایی همسو با نیازهای معنوی و انسانی و 
بر مبنای الگوی پیشرفت ایرانی و اسلامی و با تأکید بر 
حفظ سبک زندگی این مناطق انجام می شود. جوهری 
با بیان اینکه جلوگیری حفظ بافت روستایی ضرورت 
دارد، خاطرنشــان کرد: در توسعه زیرساخت ها نباید 
بافت روستایی تخریب و همانند بافت شهری شود. او 
معیشت و اقتصاد مردم را نیز در کنار الگوی پیشرفت و 
توسعه عمرانی برای حفظ جمعیت در روستا با اهمیت 
دانســت و گفت: پیش بینی بستر مناسب برای جذب 
ســرمایه گذار و تسهیل شــرایط به اعضای شوراهای 
اسلامی و دهیاران اعلام شده است تا اقتصاد روستاها 
را رونق ببخشــند. جوهری ادامه داد: این موضوع باید 
در اولویت های مدیریت روســتایی برای جلوگیری از 
مهاجرت  قرار گیرد تا با تأمین نیاز مالی مردم، میل به 
مهاجرت به وجود نیاید. مدیرکل دفتر روستایی و امور 
شوراهای اســتانداری اصفهان تأکید کرد: از نهادهای 
خیریــه ای، انقلابــی و دولتی برای تقویــت اقتصاد 
روستایی و ایجاد درآمد پایدار بهره  گرفته خواهد شد و 
هم افزایی ظرفیت های خصوصی، دولتی و بین بخشی 
ضروری اســت. او، کمبود زمین برای احداث مسکن 
یا انجام فعالیت اقتصــادی را چالش مهم پیش روی 
بخشــی از نقاط روستایی استان اصفهان اعلام کرد و 
افزود: لازم اســت بنیاد مسکن وزارت راه و شهرسازی 
از زمین های تحت تملک خود در هر منطقه برای رفع 
این نیاز استفاده کنند. هزار و ۴۰۵ روستا و سکونتگاه 
کوچک در استان اصفهان وجود دارد که ۸۴۹ روستا 
دارای بیــش از ۲۰ خانوار جمعیت و دهیاری اســت. 
حدود ۱۲ درصد از جمعیت پنج میلیون نفری اســتان 

اصفهان در روستاها ساکن هستند.

گـروه رویـداد| مدیـر اجرایـی مرکـز رسـیدگی بـه امور 
مسـاجد اسـتان اصفهان به همراه مسـئولان مناطق 16 گانه 

امور مسـاجد شـهر اصفهـان به دیـدار اسـتاندار رفتند.
حجت الاسـام سـید محمدصـادق ابطحـی مدیـر اجرایـی 
ایـن مرکـز در دیـدار مسـئولان امور مسـاجد شـهر اصفهان 
بـا سـید رضـا مرتضـوی اسـتاندار اصفهـان بیان کـرد: چهار 
ماه از مسـئولیت بـرادر عزیزمان جناب آقـای دکتر مرتضوی 
می گـذرد توفیـق شـد که امروز را خدمتشـان برسـیم، عرض 
سـام و خسـته نباشـید داریم خدمتشان و برای شـما آرزوی 
موفقیـت داریـم در ایـن مسـئولیت و امیدواریـم کـه در ایـن 
مسـئولیت کـه پذیرفته ایـد موفـق و مؤید باشـید و خداوند در 
همـه صحنه هـا یـار و یاورتـان باشـد. از زمـان معارفه شـما 

منتظـر ایـن فرصـت بودیم که خدمت شـما برسـیم.
او افـزود: جمعـی که در خدمتتان هسـتند مسـئولان مناطق 
امور مسـاجد اصفهان هسـتند، میدانید امور مسـاجد در سـال 
68 بـه دسـتور مقـام معظم رهبری در تهران تأسـیس شـد و 
در سـال 75 پس از تشـریف فرمایی حضرت آیت ا... العظمی 
مظاهـری بـه اصفهان امور مسـاجد در اصفهان هم تأسـیس 
شـد. مدیـر اجرایـی مرکـز رسـیدگی به امور مسـاجد اسـتان 
اصفهـان بیـان کـرد: دو مدیریـت گذشـته حجت الاسـام 
کوچـک زاد و دیگـری حجت الاسـام صالحیـان دو دوره 
امـور مسـاجد را سـپری کرده انـد و نزدیـک بـه یـک سـال 
اسـت کـه مسـئولیت ایـن مرکـز را بـر عهـده دارم و همواره 
تـاش داشـته ام کـه امـور مسـاجد از شـیوه سـنتی خـارج 
بشـود و سـامانی به امور مسـاجد اسـتان اصفهان داده بشود. 
او ادامـه داد: در اصفهـان 15 منطقـه شـهرداری داریـم و بـه 
همـراه منطقه بـراآن 16 منطقه امور مسـاجد شـهر اصفهان 
هسـتند و در شهرسـتان ها و شـهرها هـم همیـن دفاتـر دایر 
هسـتند کـه در مجمـوع حـدود 90 شـهر و شهرسـتان دفاتر 
امـور مسـاجد ایجاد شـده اسـت و در خود شهرسـتان ها امور 
مسـاجد فعال شـده اسـت. ابطحی اشـاره کرد: مسئولیت این 
مجموعه سـاماندهی مسـاجد شهر اصفهان اسـت و مسائلی 
نظیـر انتخـاب و انتصاب امـام جماعت در مسـاجد و انتصاب 
هیئـات امنای مسـاجد بر عهـده این مجموعه اسـت؛ این در 
حالی اسـت که در گذشـته مسـاجد موقوفه دار زیر نظر اداره 
اوقـاف بودنـد امـا طـی تفاهمـی مسـئولیت این مسـاجد نیز 
بـه امـور مسـاجد واگذار شـد. او خاطرنشـان کـرد: اختافات 
در مسـاجد نیـز پـس از تفاهمـی با سـپاه اغلب حـل و فصل 
شـد و امـروز کمتریـن میـزان تنش هـا را در مسـاجد شـاهد 
هسـتیم. مدیر اجرایی مرکز رسـیدگی به امور مسـاجد استان 
اصفهـان ابـراز کرد: حـدود 5 هـزار و 370 مسـجد و بیش از 
4 هـزار مسـجد فعال در سـطح اسـتان اصفهان وجـود دارد؛ 
بیـش از 3 هـزار و 500 امام جماعت در سـطح اسـتان داریم 
کـه اقامـه نمـاز جماعـت را به صـورت منظم بر عهـده دارند 
و در شـهر اصفهـان نیـز نزدیـک بـه هزار و یک صد مسـجد 
وجـود دارد. او تصریـح کـرد: در ایـن 40 سـال عمـر انقاب 
نسـبت بـه مسـاجد کوتاهـی شـده و در مجلـس قانونـی در 
خصـوص وضعیـت مسـاجد وضع نشـده اسـت و نیاز اسـت 
که در سـطح کان یا دسـت کم اسـتان قانون گـذاری در این 
مسـئله صـورت گیـرد. ابطحـی تأکید کـرد: در بحـث تأمین 
هزینه هـای مسـاجد هـم در گذشـته واقفـان موقوفاتـی را 
برای مسـاجد در نظر می گرفتند اما در گذشـته سـرقفلی های 
مغازه هـای مسـاجد از سـوی سـازمان اوقـاف فروخته شـده 
و تنهـا اجـاره اندکـی بـه مسـجد تعلق می گیـرد و بـه تعبیر 

صریح مسـاجد بـا گدایـی اداره می شـود؛ همچنین با شـیوع 
بیماری کرونا مجالس ترحیم از مسـاجد بیرون رفت و فشـار 
اقتصـادی بـر مـردم میـزان کمک های مـردم به مسـاجد را 
کاهـش داده و مسـاجد حتـی در تأمین حقوق خـادم و هزینه 

رفت وآمـد امـام جماعت هـم در تنگنا هسـتند.
Á  شـیوه تبلیغ نسـبت به دوره های گذشـته

است شـده  دگرگون 
در ادامـه سـید رضا مرتضوی اسـتاندار اصفهـان اظهار کرد: 
از اینکـه اراده ای حاکـم شـده تـا در اداره مسـاجد وفـاق و 
سـازمان دهی ایجـاد کنـد خوشـحال هسـتیم اما بـه دلیل 
مشـکات متعـددی کـه در حاکمیـت و دولـت و بودجه ای 
حاکم اسـت در جلسـات خجالت زده عزیزان هستیم هرچند 
هـر بضاعتی داشـته باشـیم دریـغ نداریم و کمـک خواهیم 
کـرد. او افـزود: پـس از چندیـن سـال خـون دل خـوردن و 
حواشـی متعـدد در کشـور امـروز دولتـی زمـام امـور را بـه 
دسـت گرفتـه بـه دنبـال آن اسـت هـدف امـام و رهبـری 
دربـاره جامعـه اسـامی را اجرا کند؛ ظرفیتی کـه این روزها 
از آن غفلـت داریم این اسـت که امروز بـا پدیده هایی روبرو 
هسـتیم کـه شـیوه تبلیـغ را نسـبت بـه دوره های گذشـته 
دگرگون کرده اسـت. اسـتاندار اصفهان تصریح کـرد: امروز 
بسـیاری از ظرفیت هـای رسـانه ای کـه در گذشـته در برابر 
دشـمن اثرگذار بـود رو بـه ناکارآمدی هسـتند و نمی توانند 
بـه خوبـی عمـل کننـد و بـا سیاسـت گذاری های سـلطه 

رسـانه غرب خـوب و بـد را جابجا می کنند؛ تصـور من این 
اسـت کـه بااین وجـود مسـجد و منبر هنـوز جایگاه خـود را 
دارد و بسـیاری از مخاطبـان مـا به واسـطه ارتباط مسـتقیم 
میـان مـردم و امـام جماعـت اثرپذیـر هسـتند؛ بنابرایـن از 
همـه دوسـتان درخواسـت دارم ایـن ظرفیـت را در کمـک 
بـه مجموعـه دولـت پـای کار آورنـد. او ادامه داد: مشـکلی 
کـه بـا آن روبـرو هسـتیم این اسـت که رسـانه سـلطه به 
شـکل مرمـوزی سـعی در افزایـش مطالبات مـردم کرده و 
در برابـر دولتـی راداریـم که مجبور اسـت هرماه حـدود 15 
هـزار میلیارد تومـان بدهی پرداخت کند و از سـوی دیگر از 
قـرض گرفتـن و خلق پول نیز دوری کند تا تورم در کشـور 
ایجاد نشـود. مرتضـوی بیان کـرد: زیرسـاخت های فضای 
مجـازی کشـور نیـز بـه توسـعه اینترنـت و خدمات دهـی 
معطـوف شـده و در حوزه امنیت شـبکه کار چندانی نشـده 
اسـت و این در حالی اسـت که در کشـورهای دیگر توسـعه 
شـبکه همـراه با امنیت شـبکه بوده اسـت چراکه ابتـدا باید 
بسـتر ایمن باشـد و سـپس توسـعه ایجاد شـود و به همین 
دلیـل هـر شـخصی می توانـد به راحتی بـا اعتقـادات مردم 
بـازی کـرده و رابطـه میـان دولـت و ملـت را مختـل کند. 
او بـا بیـان اینکـه ایـن هجمـه دشـمن در فضـای مجازی 
حتـی بـر روی افراد خـودی نیز تأثیرگـذار بوده اسـت، ابراز 
کـرد: بـا همین جبهـه فضای مجـازی امروز جبهـه مطالبه 
گـری مضاعـف را علیه دولت راه انداخته انـد و گاه به دولتی 

کـه تنهـا چنـد ماهـی اسـت کـه بـر سـرکار آمـده و هنوز 
بسـیاری از مدیرانـش مسـتقر نشـده اند، حماتی می شـود 
کـه خیلی ناجوانمردانه اسـت. اسـتاندار اصفهان به مسـئله 
اعتراض هـای مردمی بر سـر مطالبه زاینده رود و آب اشـاره 
کـرد و گفـت: ایـن اعتراض هـا پـس از 15 روز از معارفـه 
اسـتاندار جدید و ما به مدت 45 روز به این مسـئله مشـغول 
کـرد و هنـوز هـم آثـارش پـاک نشـده اسـت؛ این مسـئله 
باعـث شـد فضـا از حالـت منطقی خـارج شـود و به همین 
دلیـل دیگر گوش شـنوایی برای شـنیدن مسـائل اصفهان 
وجـود نـدارد. او ظرفیـت مسـاجد را ظرفیـت بزرگـی برای 
افزایـش سـرمایه اجتماعی و حل مطالبات مـردم در فضای 
منطقـی برشـمرد و عنـوان کـرد: شـرایطی برای مـا ایجاد 
شـده کـه دولـت ارز را با قیمـت نزدیک به 30 هـزار تومان 
جمـع آوری کـرده و بـا آن اقام اساسـی مـردم را خریداری 
می کنـد و بازهـم بـه سـفره مردم نمی رسـد و بـا آنکه مرغ 
هنـوز بـا ارز 4 هـزار و 200 تومانی تهیه می شـود اما قیمت 
مـرغ بـاز در حـال افزایـش اسـت. مرتضـوی اشـاره کـرد: 
اگـر داریـم بـه فضـای مطالبـه گـری دامـن می زنیـم باید 
بدانیـم از کجـا هزینه می کنیـم و این جبهـه، جبهه خودی 
نیسـت که مـادام اصرار می کنـد چرا وضعیت چنان اسـت؛ 
درحالی کـه نـگاه نمی شـود چـه تحویـل گرفته ایـم؛ بر این 
 اسـاس خواهـش دارم کمـک کنیـد مسـاجد به پشـتیبانی

دولت بیاید.

 بـه گفتـه عضـو کمیسـیون شـوراها و امـور داخلـی مجلـس 
شـورای اسلامی تمرکززدایی، شـفافیت و تقویت مردم سالاری 
)دموکراسـی( با اجرای طرح جامع مدیریت شـهری و روسـتایی 

می شـود. محقق 
ابوالفضـل ابوترابـی بـه ایرنا گفت: طرح جامع مدیریت شـهری 
بـا افزایش مسـئولیت مدیـران محلی بـا محوریت شـهرداری، 
دهیـاری و شـوراهای اسـلامی، تمرکـز در نهادهـای دولتـی و 
وزارتخانه هـا را کاهـش و نقـش مـردم را در اداره امـور افزایش 

می دهـد.
او جلـب رأی عمومـی در انتخـاب شـهرداران و دهیـاران و 
مصوبـات شـوراهای اسـلامی را از جلوه های ممتـاز طرح جامع 
مدیریـت شـهری اعـلام کـرد و اظهـار داشـت: شـهروندان با 
چنیـن اختیاری قـادر به نظارت زیادی بر تصمیمات مسـئولان 
محلـی و اجرایـی دارنـد و شـفافیت را محقق و از رانت و فسـاد 
اقتصـادی جلوگیـری می کنـد. عضـو کمیسـیون شـوراها و 

امـور داخلـی مجلـس شـورای اسـلامی ادامـه داد:  بر اسـاس 
ایـن طـرح 25 اداره و نهـاد خدمات رسـان توسـط نهـاد محلی 

مثـل شـهرداری ها مدیریـت می شـود و از افزایـش سـازمان ها 
و نهادهـا و بزرگـی دولـت جلوگیـری خواهـد کـرد. او با اشـاره 

بـه اینکـه کاهـش برخـی از ادارات و سـازمان ها و حجم بالای 
نیروی انسـان با این کار به نتیجه می رسـد، یادآور شـد: چابکی 
دولت به کاهش بروکراسـی اداری و سـرعت در خدمت رسـانی 
منجر می شـود. ابوترابی خاطرنشـان کرد: طـرح جامع مدیریت 
شـهری در کمیسـیون شـوراها و امور داخلی مصوب شـده و در 
انتظـار بررسـی و رأی صحـن علنی مجلس شـورای اسـلامی 
اسـت. بـه اعتقـاد پیشـنهاددهنده این طـرح، تحـول بزرگی در 
سیسـتم اداری کشـور رقـم می خـورد که به رفع بخـش زیادی 
از نیازهـای مـردم کمـک خواهد کـرد. طرح جامـع مدیریت از 
تکالیـف برنامه هـای چهـارم و پنجـم کشـور اسـت که سـال 
۹3 لایحـه  آن ارائـه و در سـال ۹6 طرحـی توسـط نماینـدگان 
مجلـس مطرح شـد و موردبررسـی قـرار گرفت. بر اسـاس این 
طـرح مأموریت شهرسـازی، اجتماعی، آموزشـی، اقتصادی  بر 
عهـده شـهرداری ها و دهیاری ها قرار می گیـرد. مدیریت جامع 

شـهری در بسـیاری از کشـورها در حال اجراسـت.

جلب رأی عمومی در انتخاب شهرداران از جلوه های ممتاز طرح جامع مدیریت شهری

بـه گفتـه عضو کمیسـیون شـوراها و امـور داخلی مجلس 
شـورای اسـامی حذف ارز ترجیحی به شـکل کلی درواقع 
پـاک کـردن صورت مسـئله اسـت و تأثیر منفـی روی بازار 

می گذارد.
حسـین محمـد صالحی دربـاره افزایـش روزافـزون قیمت 
برخـی از کالاهـا و فشـار بر سـفره مـردم، به ایسـنا گفت: 
بـا وجـودی کـه هنـوز ارز ترجیحـی حـذف نشـده اسـت، 
امـا بـار روانـی آن بـر قیمت کالاهـا تأثیر گذاشـته و چون 
نهاده هـای دامـی، دارو و تجهیزات پزشـکی از ارز ترجیحی 
بهـره می برنـد، اگـر ارز ترجیحـی ایـن اقـام حذف شـود 
قیمت ها سرسـام آور بالا مـی رود، همان طـور که هم اکنون 
بـار روانـی این امر سـبب شـده قیمـت این اقـام افزایش 
یابـد. او افـزود: بـرای مثال وقتـی ارز ترجیحـی نهاده های 
دامـی حـذف می شـود دامدار بایـد ارز ترجیحـی نهاده های 
دامـی را آزاد تهیـه کند که به همین دلیل قیمت گوشـت و 
لبنیـات افزایـش زیادی پیدا می کنـد و تأثیر منفی بـر بازار 
خواهـد داشـت. نماینده چـادگان، فریـدن و فریدون شـهر 

در مجلـس، گفـت: وقتـی ارز ترجیحـی حـذف می شـود 
بایـد ببینیـم درآمد حاصل از حـذف ارز چگونه روی سـفره 
و معیشـت مـردم تأثیـر می گـذارد. هرچنـد کـه حـذف ارز 
ترجیحی باعث می شـود که جلوی بسـیاری از اختاس ها 
و مفاسـد گرفته شـود، امـا حذف آن هـم درواقـع انتخاب، 

میان بد و بدتر اسـت. دولت می تواند سـاز وکاری بیندیشـد 
تـا از درآمـد حاصـل از حـذف ارز ترجیحـی مسـتقیما این 
کالاهـا را وارد کنـد و این مسـئولیت را به بخش خصوصی 
واگـذار نکنـد تا از فسـاد جلوگیری شـود و بـار روانی روی 
بازار وارد نشـود. محمد صالحی تصریح کـرد: اگر این رویه 

همچنـان ادامـه پیدا کنـد تا چند مـاه آینده تـورم صعودی 
می شـود. نظارت فعلـی روی قیمت کالاها کافی نیسـت و 
دولـت باید در توزیع یارانه نظارت و مدیریت اصولی داشـته 
باشـد تـا یارانـه ای که قصـد دارد بابت حـذف ارز ترجیحی 
بـه دهک هـای پایین اختصـاص دهد بدون هیچ مشـکلی 
ایـن امـر را انجـام دهد و بدون شـک تأثیر مثبـت آن از بار 
روانـی کـه روی بـازار ایجاد می شـود، بسـیار کمتر اسـت. 
این عضو کمیسـیون شـوراها و امور داخلی مجلس، افزود: 
حـذف ارز ترجیحـی بـه شـکل کلـی درواقـع پـاک کردن 
صورت مسـئله اسـت و تأثیـر منفـی روی بـازار می گـذارد. 
حـذف ارز ترجیحـی شـامل سـه کالای مهـم نهاده هـای 
تجهیـزات  پزشـکی می شـود.  تجهیـزات  و  دارو  دامـی، 
پزشـکی کـه وزارت بهداشـت وارد می کـرد، اکنـون بـه 
صفر رسـیده و هیچ بودجـه ای برای وارد کـردن تجهیزات 
اختصاص نیافته اسـت. برای مثال دسـتگاه های »سی تی 
اسـکن« با ارز ترجیحـی وارد می کردند، امـا در حال حاضر 

این تجهیـزات وارد نمی شـود.

افزایش سرسام آور قیمت ها در صورت حذف ارز ترجیحی 

استاندار اصفهان در دیدار با مدیر اجرایی مرکز رسیدگی به امور مساجد استان مطرح کرد

مساجد ظرفیت بزرگی برای افزایش سرمایه اجتماعی
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اصفهان
  شهر  استان  شهر  استان

افزایش سگ های ولگرد در 
روستاهای اردستان

به گفته دهیار روســتای درباغ اردســتان در حال حاضر 
چاره ای جز کشتن ســگ های ولگرد در روستا نداریم مگر 
اینکه برای برطرف کــردن این معضل یک تصمیم کان 

شهرستانی گرفته شود.
سید جواد نیازی به ایســنا گفت: روستای درباغ یکی از 
روســتاهای اردستان است که اکنون حدود 70 خانوار ساکن 
در این روستا زندگی می کنند، ولی در مراسم و مناسبت های 
مختلف، ســاکنان این روستا به 150 خانوار افزایش می یابد. 
او افزود: با پیگیری های نماینده مردم اردســتان در مجلس 
و مســاعدت مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان 
اصفهان و اداره راهداری و حمل نقل جاده ای شهرســتان، 
مســافت 13 کیلومتری راه این روســتا تا اردستان روکش 
آسفالت گرم شده اســت. دهیار روستای درباغ در خصوص 
وضعیت جاده روستایی درباغ به زواره، گفت: جاده 8 کیلومتری 
این روستا به شهر زواره، تاکنون چند بار توسط سیل تخریب 
شده و با توجه به هزینه بالای مرمت و بهسازی آن هم اکنون 
غیرقابل دسترس شده است. نیازی در خصوص گایه مردم 
درباره کشتار سگ های بی صاحب در روستا، گفت: در یکی 
دو سال گذشته تاکنون جمعیت سگ های ولگرد در مناطق 
شهری و به ویژه روستاهای شهرســتان اردستان زیاد شده 
که باعث گایه برخی از ســاکنین نیز شده است. او با بیان 
اینکه دهیاری آن مقدار درآمدی ندارد که بتواند این حیوانات 
را زنده گیــری و یا در مکانی نگهــداری کند، گفت: در حال 
حاضر چاره ای جز کشتن سگ های ولگرد در روستا نداریم، 
مگــر اینکه برای برطرف کــردن این معضل یک تصمیم 
کان شهرستانی گرفته شود. دهیار روستای درباغ در رابطه 
با حمله حیوانات وحشــی و گرگ به روستاییان و دام های 
آن ها، گفت: در حال حاضر مردم عاوه بر دام هایشان نگران 
سامتی خودشان نیز هستند که با توجه به اینکه روستا در 
منطقه حفاظت شده محیط زیست قرار دارد با این اداره درباره 

ساماندهی حیوانات وحشی نامه نگاری شده است.

دستگیری 3۹ شکارچی 
متخلف همراه با ۲۴ قبضه 

سلاح در کاشان
به گفته رئیس اداره حفاظت محیط زیست کاشان حفظ 
محیط زیســت و هوای پاک، بر اســاس قانون اساسی یک 
مسئولیت همگانی برای همه شهروندان است و نمی توان به 

وظیفه یک سازمان محدود کرد.
الهیار دولت خواه به ایســنا گفت: کارگروه محیط زیست 
هر شهرستان به ریاست فرماندار و با عضویت دانشگاه علوم 
پزشکی، شهرداری، ستاد مدیریت بحران، هواشناسی و اداره 
صنعت، معدن و تجارت تشــکیل می شود و متناسب با هر 
جلسه، برخی دستگاه ها در نشست های این شورا حضور دارند. 
او افزود: شهرستان کاشان، با توجه به شرایط خاص جغرافیایی 
و صنایع فعال در آن، به ویژه در فصل های ســرد سال در اثر 
پدیده وارونگی، روزهای تعطیل و هشدار برای شهروندان را 
تجربه می کند و رهایی از این شرایط نیازمند مشارکت همه 
دستگاه های مسئول است. رئیس اداره حفاظت محیط زیست 
کاشــان، تصریح کرد: واحدهای صنعتی و تولیدی و منازل، 
منابع ثابت آلودگی هوا هستند، اما خودروها، منابع متحرک 
آلاینده هستند و 70 درصد از آلودگی هوا را شامل می شوند 
که ناشی از فرسودگی ناوگان حمل ونقل عمومی و شخصی 
و عدم اســتفاده از سوخت با استاندارد یورو 4 است. او تأکید 
کرد: خودروهای تک سرنشین و سوخت ناقص آن، سرب را 
در فضا منتشر کرده و سامت مردم را با خطر مواجه می کند 
که کاهش این آلایندگی نیازمند مشارکت همه شهروندان 
اســت و باید معاینه فنی ســالانه خودروها به صورت جدی 
پیگیری شود. دولت خواه درباره نظارت بر فعالیت واحدهای 
صنعتی گفت: کارشناسان اداره حفاظت محیط زیست کاشان 
در 9 ماه گذشته، در پایش 600 واحد از صنایع و معادن، 145 
فقره اخطار زیست محیطی برای شرکت های صنعتی، معدنی 
و خدماتی آلاینده هوا در این شهرستان صادر کرده اند. او افزود: 
استمرار بی توجهی صنایع به هشدارهای زیست محیطی منجر 
به صدور رأی قضایی برای تعطیلی هشــت واحد تولیدی و 
صنعتی آلاینده شامل سه معدن و پنج واحد صنعتی شد که 
چهار واحد با رفع مشکل، به فعالیت خود ادامه می دهند. رئیس 
اداره حفاظت محیط زیســت کاشان تصریح کرد: نظارت بر 
210 مورد جمع آوری پســماند از ابتدای سال جاری تاکنون، 
منجر به صدور حکم قضایی برای 27 واحد و تعطیلی دو واحد 
متخلف شده است. او با اشاره به اهمیت منطقه حفاظت شده 
قمصر و برزک کاشــان، اظهار کرد: مأموران یگان حفاظت، 
موفق به شناسایی و دستگیری 39 شکارچی متخلف همراه با 
24 قبضه ساح در 9 ماه امسال شده اند که 9 قبضه اسلحه 
قاچاق بوده است. دولت خواه با اشاره به سرشماری گونه های 
جانوری در منطقه حفاظت شده قمصر و برزک گفت: وضعیت 
جانوری این منطقه، بهتر از سال قبل شده و با توجه به افزایش 
گونه های علفخوار، احتمال افزایش گونه های گوشت خوار نیز 
بیشتر می شود که نیازمند مســتند نگاری است. همچنین 
کارشناس آموزش اداره حفاظت محیط زیست کاشان گفت: 
کاهش مخاطرات زیســت محیطی نیازمند مشارکت همه 
گروه های مردم اســت که تاش می کنیم این فرهنگ در 
جامعه نهادینه شــود و در این راستا سه سازمان مردم نهاد و 
هفت پویش مردمی در این شهرستان فعالیت می کنند. ناهید 
عسگری اظهار کرد: طرح های محیط یار و همیار محیط بان از 
جمله برنامه های آموزشی است که از سال 1385 در مدارس 
شهرستان کاشان اجرا می شود و 22 هزار دانش آموز در 160 
واحد آموزشــی، آموزش های بازیافت، حفظ محیط زیست و 
آشنایی با مفاهیم زیست محیطی را آموزش می بینند. او با اشاره 
به اهمیت بانوان در حفظ محیط زیست، افزود: تاش برای 
استفاده از توان بانوان محلی برای بهبود وضعیت محیط زیست 
شهری و روستایی، کاهش آلایندگی و ایجاد فضای مناسب 
شــهری و روستایی و رفع مشــکل زباله و پسماند از جمله 

برنامه های اداره حفاظت محیط زیست کاشان است.

پرداخت زکات کمیته امداد 
۶1 درصد افزایش یافت

گروه اصفهان: معاون توسعه مشارکت های مردمی 
کمیته امداد امام خمینی )ره( اســتان اصفهان گفت: 
پرداخت زکات در 9 ماهه ســال جاری نسبت به مدت 
مشابه سال قبل، 61 درصد رشد داشته است. حمیدرضا 
طاهری با بیان اینکه پرداخــت زکات از ویژگی های 
افراد نیکوکار است، به ایمنا گفت: با اجرای این فریضه 
الهی در زوایای مختلف شــاهد رشــد جامعه خواهیم 
بود که اثرهای آن از بعد فرهنگی تا جهت گیری های 
اقتصادی و اجتماعی را نیز شــامل می شود. او افزود: 
کل زکات جمع آوری شده ســطح استان اصفهان در 
این مدت، بیش از 70 میلیــارد و 511 میلیون تومان 
بــوده که از این مبلغ، بالغ بر 29 میلیارد و 500 میلیون 
تومان وجوه نقدی و بیــش از 41 میلیارد تومان کالا 
بوده است. معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته 
امداد امام خمینی )ره( استان اصفهان، با اشاره به موارد 
مصرف زکات، ادامه داد: زکات پرداختی نیکوکاران در 
همان منطقه جمع آوری و بــرای رفع نیاز محرومان 
و مددجویان در حوزه های معیشــت، ساخت، تعمیر و 
بازسازی مســکن، تأمین جهیزیه نوعروسان، درمان 
و امور تحصیلــی و فرهنگی و پروژه های عام المنفعه، 

هزینه می شود.

برگزاری جشنواره بین المللی 
کودکان و نوجوانان اصفهان

جشنواره بین المللی نقاشــی کودکان و نوجوانان 
اصفهان تا 30 بهمن ماه پذیرای آثاری است که با زبان 

مشترک نقاشی، روایتگر نگاه کودکان به شهر باشد.
مجتبی شاهمرادی، رئیس شورای سیاست گذاری 
جشنواره بین المللی نقاشی کودکان در نشست خبری 
این جشنواره که دوشنبه، 27 دی ماه برگزار شد، با اشاره 
به اینکه اصفهان ویژگی های خاصی دارد که همه به 
آن دل بســتگی و تعلق خاطر داریم، گفت: بناها، آثار 
تاریخی و شــخصیت ها از جملۀ این ویژگی هاست و 
یکی از وجوه مهم این دل بستگی نقاشان و نقش هایی 
است که در جای جای شــهر از آن ها به یادگار مانده 
است. او با تأکید بر اینکه اصفهان دارای  مکتب نقاشی 
بوده اســت، افزود: باوجوداین ســابقه و جریان زنده 
نقاشی در اصفهان، به این وجه شهر کمتر پرداخته شده 
و تاش ما تداوم بخشــیدن و زنده نگاه داشــتن این 
جریان مهم فرهنگی در شــهر است. معاون فرهنگی 
شــهردار اصفهان ادامه داد: در سال های گذشته اقدام 
خوبی در قالب جشــنواره ملی نقاشی کودکان توسط 
شــهرداری اصفهان انجام شد و ســعی کردیم که با 
اســتفاده از فرصت هایی که پاندمــی کرونا در اختیار 
مــا قرار داد، اســتفاده بیش از پیش مــردم از فضای 
مجازی و اســتقبال از رویدادهای مجازی، جهشی در 
این جشنواره ببریم که در همین راستا امسال جشنواره 
در ســطح بین المللی برگزار خواهد شد. شاهمرادی به 
شعار جشنواره نیز اشــاره کرد و گفت: شعار جشنواره 
»شهر من، شــهر زندگی« انتخاب شد که همخوان 
با شعار مدیریت شــهری و شعاری جهانی است، چرا 
که کودکان به عنوان شــهروندان شهر زندگی باید در 
ساخت آن مشارکت کنند و نگاه خاص آن ها می تواند 
برای مدیران شــهری راهگشا باشــد. رئیس شورای 
سیاست گذاری جشنواره تصریح کرد: برنامه ریزی هایی 
برای درگیر کردن همه کودکان شــهر انجام شده و از 
ظرفیت ســازمان هایی مثل آموزش و پرورش، کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان، بسیج دانش آموزی 
و ســایر ســازمان ها  و ســمن های فعــال در حوزه 
کودکان استفاده خواهد شد. او با اشاره به هشتادمین 
سالگرد میزبانی اصفهان از کودکان لهستانی توضیح 
داد: تاش ما پیوند دادن جشنواره به این واقعه تاریخی 
و اســتفاده از ظرفیت آن است و امیدواریم با برگزاری 
رویدادهای جنبی در ایــن زمینه بتوانیم این واقعه را  
در حافظه تاریخی شــهر ماندگار کنیم. شاهمرادی از 
اکران ویژه نقاشی های برگزیده در سطح شهر و سایت 
جشــنواره نیز خبر داد و گفت: تــاش کرده ایم که از 
همه ظرفیت ها از جمله شبکه شهرهای خواهرخوانده، 
شهرهای دوستدار کودک و مجمع کان شهرها برای 
رونق جشنواره و مشارکت حداکثری استفاده کنیم. در 
ادامۀ این نشســت، زهرا کاظمی، مدیر خانه کودک و 
دبیر جشنواره، با اشاره به ایجاد کانون نقاشی در سال 
1393 در خانه کودک، اظهار کرد: این کانون هرساله با 
انتشار فراخوانی این فرصت را در اختیار همه کودکان 
4 تا 12 ســال شهر قرار می داد که بر اساس عاقه و 
اســتعداد خود در زمینه نقاشی فعالیت کنند. او افزود: 
در دو سال گذشــته با حمایت های انجام شده موفق 
به برگزاری جشــنواره در سطح ملی شدیم که اولین 
جشــنواره با موضوع »اصفهان« و دومین جشنواره با 
موضوع »آینده شهر من« برگزار شد. سومین جشنواره 
با موضوع »شهر من، شهر زندگی« و در سطح فراملی 
برنامه ریزی شده و این فرصت را در اختیار کودکان 4 تا 
18 سال قرار می دهد تا با زبان مشترک نقاشی  »شهر 
زندگی« را به تصویر بکشند. کاظمی، با اشاره به اکران 
مجازی آثار برگزیده گفت: در اولین جشنواره 100 اثر 
و در دومین جشــنواره 300 اثری که به مرحله داوری 
رســیدند در گالری مجازی به نمایش گذاشته شدند، 
همچنین گالری خیابانــی از آثار ایجاد و در تابلوهای 
شــهرداری هم از این آثار اســتفاده شد.  امسال هم 
عاوه بــر نمایش مجازی تمام آثار راه یافته به مرحله 
داوری، برنامه های ویژه اکران برای آن ها تدارک دیده 
خواهد شــد. به گفته دبیر جشنواره، عاقه مندان برای 
 ارسال اثر و کسب اطاعات بیشتر می توانند به نشانی

 iicpf.com مراجعه کنند. 

لایحه بودجه سال آینده شــهرداری اصفهان با رشد 
45 درصدی با رقــم 11 هزار و 300 میلیارد تومان هفته 
جاری از ســوی شهردار تقدیم شورای اسامی شهر شد؛ 
بودجه ای که در تدوین آن به برنامه 1405 به عنوان سند 
بالادســتی و منشور شورای ششم به عنوان روح حاکم بر 

حرکت شهرداری طی چهار سال آینده، توجه شده است.
به گزارش ایمنا، در تنظیم و تدوین بودجه سال آینده 
شهرداری اصفهان اهداف کان برنامه راهبردی 1405 از 
جمله کاهش آلودگی هوا، ارتقای جایگاه شهر با توجه به 
حوزه گردشگری و فرهنگ و افزایش بهره وری سازمانی 
موردتوجه قرار گرفته است. برای آگاهی از جزئیات بیشتر 
لایحه بودجه 1401 شهرداری اصفهان که بیانگر رویکرد 
تأکیدی و حرکت به ســوی افزایش ســهم مشارکت ها 
است، گفت وگویی را با سعید ابراهیمی، معاون برنامه ریزی 
و توسعه سرمایه انسانی شهرداری اصفهان انجام داده ایم 

که مشروح آن را در ادامه می خوانید:
Á  بــه مهم ترین نــکات در تدوین بودجه

پیشنهادی 1۴01 شهرداری اشاره کنید.
بودجه پیشنهادی سال آینده شــهرداری اصفهان به 
عنوان دومین ســال برنامه اصفهان 1405 در راســتای 
اهداف و راهبردهای ایــن برنامه، همچنین در چارچوب 
منشور راهبردی شورای ششم و تأکیدات و سیاست هایی 
که برای سال 1401 از سوی شورای اسامی شهر اباغ 
شده بود، تدوین شده اســت. در لایحه بودجه 1401 به 
شــعار شــهردار اصفهان مبنی بر »اصفهانِ من، شــهر 
زندگی« توجه شــده و اهدافی همچــون افزایش اعتماد 
عمومی، عدالت شهری، مشارکت و توجه به مناطق کم تر 
برخــوردار در این بودجه موردتوجه قرار گرفته اســت. در 
بودجه ســال آینده برای اجــرای پروژه های محله محور 
به ویژه در مناطق کمتر برخوردار 4.4 درصد از کل بودجه 
یعنــی اعتباری بالغ بر 405 میلیــارد تومان در نظر گرفته 

شده است.
Á  بودجه سال آینده از نظر منابع و مصارف

چه میزان رشد نسبت به سال 1۴00 دارد؟
کل بودجه ســال آینــده از نظر منابــع و مصارف در 
شــهرداری اصفهان 11 هــزار و 300 میلیارد تومان و در 
شرکت ها و ســازمان های تابعه چهار هزار و 785 میلیارد 
تومان است که البته از این رقم حدود هزار و 169 میلیارد 
تومان ارقام تکراری اســت که در بودجه ســازمان و در 
بودجه شــهرداری وجود دارد که اگر این ارقام مشــترک 
کسر شود، مجموع بودجه شهرداری اصفهان و سازمان ها 
و شــرکت های با مالکیت بالای 50 درصد برای ســال 
آینده بالغ بر 12 هزار و 916 میلیارد و 700 میلیون تومان 
خواهد بود. این بودجه در مقایسه با بودجه 9 هزار و 570 
میلیاردی ســال قبل 35 درصد رشــد دارد. البته بودجه 

شــهرداری اصفهان که 11 هــزار و 300 میلیارد تومان 
نســبت به بودجه سال قبل که هفت هزار و 819 میلیارد 
تومان بوده، 45 درصد رشد را نشان می دهد، در سازمان ها 
نیز 17 درصد رشــد و در مجموعه شهرداری و سازمان ها 

جمعاً 35 درصد رشد را شاهد هستیم.
Á  چه میزان از این بودجه برای هزینه های

جاری و پروژه هــای عمرانی در نظر گرفته 
شده است؟

از ایــن بودجه ســه هــزار و 29 میلیــارد تومان به 
هزینه های جاری اختصاص پیدا کرده و هشت هزار و 271 
میلیارد تومان به مباحث عمرانی اختصاص یافته و در واقع 
27 درصد جاری و 73 درصد عمرانی خواهد بود. هشــت 
هزار و 271 میلیارد تومان بودجه عمرانی شهرداری با این 
تقســیم بندی، ریز شده که از این مبلغ سه هزار و 877.5 
میلیارد تومان پروژه های شــاخص شهری، هزار و 132.2 
میلیارد تومــان پروژه های مهم منطقه ای، 627.3 میلیارد 
تومان پروژه های منطقه ای، 405 میلیارد تومان پروژه های 
محله محور، هزار و 150 میلیارد تومان پروژه های مستمر، 
490 میلیارد تومان برای پرداخت دیون و 588.6 میلیارد 

تومان سایر پروژه های عمرانی شهرداری است.

Á  توجه ویژه بودجه ســال آینده به کدام
بخش ها و با چه اهدافی است؟

در بودجــه ســال آینده به موضوع ســرمایه گذاری و 
مشــارکت توجه ویژه شــده به طوری که بالغ بر دو هزار 
میلیارد تومان از بودجه سال آینده شهرداری را به موضوع 
ســرمایه گذاری مشــارکت ها اختصاص داده ایم. یکی از 
ویژگی های بودجه ســال آینده این اســت که در تعریف 
پروژه و اختصاص اعتبــار برای پروژه های عمرانی تأکید 
جدی بر الزامات و پیش نیازهای تعریف پروژه داشتیم. در 
بودجه 1401 شهرداری اصفهان در حوزه هوشمند سازی 
و بحث فناوری های نوین و نوآوری، اعتباری بالغ بر 100 
میلیارد تومان اختصاص دادیم. اگر بخواهیم اهداف برنامه 
1405 را مرتبط با بودجه کنیم، 48 درصد بودجه به هدف 
اول بــا موضوع آلودگی هوا اختصــاص پیدا می کند، 14 
درصد بحث ارتقای جایگاه شــهر با تأکید بر گردشگری، 
فرهنگ و هنر و 3 درصد نیز به هدف بهره وری ســرمایه 
ســازمانی، 35 درصد از این بودجه مباحث اقتضایی است 
که فارغ از برنامه باید برای روند جاری امور داشته باشیم.

Á  به تفکیک بــرای حوزه های مختلف چه
میزان اعتبار در نظر گرفته شده است؟

بالاترین رقم از مباحث شهری برای حوزه حمل ونقل و 
ترافیک با اعتباری بالغ بر چهار هزار و 267 میلیارد تومان 
اســت و پس از آن در حوزه خدمات شهری هزار و 948 
میلیارد تومان، حوزه برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی 
با یک هزار و 296 میلیارد تومان، حوزه مالی و اقتصادی 
هزار و 403 میلیارد تومان، حوزه فرهنگی و اجتماعی 989 
میلیارد تومان، حوزه شهرســازی و معماری 170 میلیارد 
تومان و حوزه عمران شــهری 195 میلیارد تومان اعتبار 
در نظر گرفته شده است. البته بخش عمده کارها را حوزه 
عمران شــهری انجام می دهد و پروژه هایی مانند رینگ 
چهارم را بیشــتر ترافیکی می دانیم و حوزه عمران بیشتر 
مجری پروژه ها اســت.10 موضوع اول پروژه های ســال 
1401 شامل بحث حمل ونقل همگانی، شبکه معابر، مراکز 
فرهنگی، اجتماعی، تفریحی، پروژه های ویژه چندمنظوره، 
فضای ســبز، پارکینگ، شــبکه آبیاری و پســاب، بافت 
تاریخی، ایمنی و مدیریت بحران و در انتها بحث پیاده راه 
و پیاده روها در مناطق است. امیدواریم اجرای بودجه سال 
آینده بتواند در راســتای اداره بهتر شهر و افزایش کیفیت 
زندگی به شــهروندان کمک کند تا اصفهان شهر بهتری 

برای زندگی شهروندان باشد.

اولویت های بودجه اعلام شد

 تلاش مدیریت شهری برای کاهش 
آلودگی هوا

مدیر اجرا و نظارت معاونت عمران شــهری شهرداری 
اصفهان نوسان و افزایش قیمت قیر و وجود سوداگری در 
بازار تولید و حمل ونقل قیر را از مشــکلات جدی آسفالت 
معابر دانست و گفت: شهرداری اصفهان نهضت لکه گیری 

را در دستور کار خود قرار داده است.
به گزارش ایمنا، احمد عیــدی در دومین گفت وگوی 
آنلاین شهراندیشــی با موضوع »نقش شناســنامه معابر 
شــهری در مدیریت هزینه، تعمیر و نگهداری خیابان ها« 
اظهار کرد: بودجه آســفالت معابر شهری در بودجه امسال 
100 میلیارد تومان تعیین و این رقم در نقاط مختلف شهر 
با توجه به بودجه هر منطقه توزیع شــده است. او با بیان 
اینکه قیر کالایی مصرفی بوده که به کالای ســرمایه ای 
تبدیل شده و قیمت آن رشد کرده است، افزود: شهرداری 
اصفهان از سال 13۸۸ با توجه به برنامه )PMS مدیریت 
معابر شــهری( وارد عمل شده اســت. در حال حاضر نیز 
با توجه به تغییر شــرایط اقتصــادی، افزایش قیمت قیر و 
ضرورت آسفالت معابر، برنامه سیستم اندازه گیری پیشرفت 
پــروژه »PMS« در اولویت برنامه های شــهرداری قرار 
گرفته اســت. مدیر اجرا و نظارت معاونت عمران شهری 

شــهرداری اصفهان تصریح کرد: سال گذشته جمع آوری 
اطلاعات از معابر سطح شــهر با برنامه PMS انجام شد 

و شاخص ارزیابی به دست آمد اما بودجه نویسی بر اساس 
آن اتفاق نیفتــاد. او با تأکید بر اینکه همه شــهرداری ها 

به ویژه کلان شــهرها اعتقاد به برنامه PMS دارند، گفت: 
متأسفانه در کشور در تأمین زیرساخت های این برنامه دچار 
چالش هســتیم، البته در زمینه دیتــا برداری نیز با چالش 
مواجه هســتیم به صورتی که تا روند جمع آوری اطلاعات 
به پایان برسد از زمان بودجه نویسی خارج شده ایم. عیدی 
خاطرنشان کرد: شاخص ریسک در موضوع آسفالت معابر 
در شهرداری ها بسیار پایین اســت و گاهی نیز با مباحث 
زیست محیطی روبه رو هستیم. او نوسان و افزایش قیمت 
قیر و وجود ســوداگری در بازار تولیــد و حمل ونقل قیر را 
از مشــکلات جدی این حوزه دانست و افزود: شبیه بودن 
قیــر معدنی با قیر طبیعی که فقــط در اجرا متوجه تفاوت 
آن ها می شــویم از دیگر مباحث پیش روی شــهرداری ها 
است. مدیر اجرا و نظارت معاونت عمران شهری شهرداری 
اصفهــان با تأکید بر اینکه مصالح موجــود در اصفهان از 
نوع آهکی اســت و حمل ونقل آن بســیار پرهزینه است، 
گفت: لکه گیری آســفالت موضوعی کاملًا فنی اســت و 
در این راســتا با توجه به ضرورت ساماندهی معابر شهری، 
شهرداری اصفهان نهضت لکه گیری را در دستور کار قرار 

داده است.

مدیر اجرا و نظارت معاونت عمران شهرداری اصفهان مطرح کرد؛

نهضت لکه گیری آسفالت در دستور کار شهرداری

تصویب بودجه 1۴01 شهرداری با حداقل تغییرات
رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان با تأکید بر لزوم 
مشــارکت عموم مردم به ویژه ســرمایه گذاران در تکمیل و 
توسعه زیرساخت های شهری، گفت: امیدواریم در قالب یک 
برنامه چهارســاله حجم سرمایه گذاری بخش خصوصی در 
شهر چند برابر شود و مردم با سرمایه های خرد و کلان خود 

در توسعه شهر مشارکت کنند.
محمد نور صالحی به ایمنا گفت: در شــورای اسلامی 
شــهر دغدغه هایی داریم که امیدواریم در دوران خدمت به 
نحو احسن تحقق پیدا کند. همچون سایر شهروندان نگران 
مسائلی همچون آب، آلودگی هوا و مباحث زیست محیطی 
هســتیم اما شــهر باید به لحاظ مختلف توسعه و پیشرفت 
داشــته باشد و زمینه یک شــهر آرام توأم با رفاهیات مورد 
انتظار شــهروندان پیش برود. او با اشاره به منشور شورای 
ششم، تصریح کرد: شورای اســلامی شهر منشور شورا را 

تصویب کرد و مصوبه ای در ارتباط با بودجه 1401 در قالب 
حدود 160 توصیه، تأکید و انتظار تدوین و به شهرداری ابلاغ 
شد، البته بسیاری از انتظارات باید در قالب بودجه های سالانه 
محقق شود تا بتوانیم عدالت شهری نسبی در توزیع خدمات 
داشته باشیم. رئیس شــورای اسلامی شهر اصفهان افزود: 
شورای اسلامی شهر موضوعاتی همچون شهر فرهنگ مدار، 
زیســت پذیر و مجموعه انتظارات شــهروندان را در لوایح و 
تأکیدات خود گنجانده اســت. او با بیان اینکه بودجه سال 
آینده شــهرداری اصفهان که هفته جاری در صحن علنی 
شــورا توسط به شهردار تقدیم شــد، با در نظر گرفتن این 
تأکیدات و رویکردها تدوین شــده است، ادامه داد: در حال 
حاضر بررســی لایحه بودجه در دستور کار کمیسیون های 
هفت گانه و مرکز پژوهش های شــورای اسلامی شهر قرار 
گرفته است تا به صورت جزئی به همه موارد پیش بینی شده 

در بودجه ورود پیدا کنند و سپس مجموع شورا در کمیسیون 
تلفیق بررســی ها تکمیل خواهد کرد. نــور صالحی اظهار 
امیدواری کرد: بودجه 1401 شــهرداری اصفهان با حداقل 
تغییرات و در نظر گرفتن حداکثر انتظارات تصویب شــود و 
در آن اولویت های شهر از جمله حمل ونقل عمومی، کاهش 
ترافیک، پروژه های محلــه محور، عدالت در توزیع خدمات 
امکانات شــهری، توسعه گردشگری و صنایع دستی و سایر 
آرمان ها که از گذشته مورد انتظار بوده است، به نحو مطلوب 
نمایان شود. او با بیان اینکه اجرای پروژه های عمرانی شهر 
باید قوت ادامه پیدا کند، گفت: ادامه اجرای قطعاتی از رینگ 
چهارم که به کاهش ترددهای درون شهری کمک می کند، 
احداث خط دو و توســعه خط یک مترو از ســمت شمال و 
جنوب، توجه به بافت های فرســوده و تاریخی شهر، توجه 
به مناطق کم برخوردار که ســال ها از مسیر توسعه نسبت 

به سایر مناطق شــهر عقب ماندند، تکمیل زیرساخت های 
فرهنگی شــهر، پیش بینی موزه برای شهر اصفهان و سایر 
پروژه های فرهنگی موردنیاز شهر از تأکیدات شورای ششم 
شهر به شمار می رود. رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان 
گفت: در حوزه گردشــگری با همــکاری بخش خصوصی 
زیرساخت های گردشگری توسعه خواهد یافت که امیدواریم 
با رفع شــیوع ویروس کرونا بازهم شاهد رونق صنعت پاک 
گردشــگری در شهر باشــیم. او با تأکید بر لزوم مشارکت 
عمــوم مردم به ویژه ســرمایه گذاران در تکمیل و توســعه 
زیرســاخت های شهری، اظهار امیدواری کرد: در قالب یک 
برنامه چهارســاله حجم سرمایه گذاری بخش خصوصی در 
اصفهان چند برابر شود و مردم با سرمایه های خرد و کلان 
خود در توسعه شهر مشــارکت داشته باشند تا شاهد بهبود 

شرایط زندگی باشیم.
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شاد موردتوجه 
کلاهبرداران و مجرمان 

سایبری 
سخنگوی اپلیکیشن شــاد به کاربران این اپلیکیشن 
توصیه کرد تا به هیچ عنوان پیامک ورود به شاد را در 
اختیار افراد دیگر قــرار ندهند و اگر به هر دلیلی این 
اتفاق افتاد و دچار مشــکل شدند به سرعت با شماره 
)430۸1 ( که پشــتیبانی شاد اســت تماس بگیرند 
و مشکلشــان را مطرح کنند تا همــکاران برای رفع 

آن اقدام کنند.
به گزارش ایسنا، چندی پیش پشتیبانی شاد در کانال 
اطلاع رسانی این شبکه به صورت رسمی اعلام کرد 
که هرگونــه پیام جهت دریافت »کد تأیید«، تقلبی و 
برای دسترسی به حســاب کاربر و سوءاستفاده از آن 
است و هیچ کس به هیچ عنوان حتی با عنوان پشتیبان 
شاد اجازه دریافت کد تأیید شما جهت ورود به اکانت 
شــاد را ندارد. کد تأیید، شــخصی و صرفا متعلق به 
شماســت و هرگونه پیام برای دریافت آن قطعا برای 
کلاهبرداری و سوءاســتفاده است. همچنین در ادامه 
توصیه کرده اند که برای اطمینان از عدم دسترســی 
دیگران به حساب شــما و یا درصورت ورود شخص 
دیگر به حسابتان از قسمت تنظیمات/ حریم خصوصی 
و امنیت/ دستگاه های فعال، گزینه »غیرفعال کردن 
سایر دستگاه ها« را بزنید. حسین صادقی، سخنگوی 
اپلیکیشــن شــاد، توصیه های مهمی بــه والدین و 
دانش آموزان برای اســتفاده از شاد و حفظ امنیت آن 
داشــت و دراین باره گفت: شــاد بیش از 20 میلیون 
کاربر دارد و به طور میانگین روزانه بیش از 10 میلیون 
کاربر از خدمات شــاد اســتفاده می کننــد و در حال 
حاضر در کنــار »آموزش های حضوری« و به منظور 
تکمیل آموزش ها در مدارس،  به عنوان بســتری امن 
و مطمئن، مورداستفاده قرار می گیرد. او افزود: »شبکه 
شاد« به جهت طیف وسیع مخاطبانی که دارد، مدتی 
اســت موردتوجه کلاهبرداران و مجرمان ســایبری 
قرار گرفته اســت کــه تلاش می کنند تا با انتشــار 
برنامه های جعلی شاد در فضای مجازی و با تبلیغات 
گسترده در کانال ها و گروه های شبکه های اجتماعی، 
دانش آموزان را به نصب نرم افزار جعلی شــاد تشویق 
کنند. صادقی با اشــاره به اینکه هکرهای اینترنتی از 
روش هایی برای ورود به اکانت کاربری شــبکه شاد 
استفاده می کنند که لازم است دانش آموزان و معلمان 
نسبت به آن آگاهی داشته و در صورت مواجهه با آن، 
تدابیر صحیحی اتخاذ کنند گفت: در روش نخســت، 
هکرها با عناوینی چون »پشتیبان شاد« به کاربر پیام 
می دهند که حســاب شــما دچار اشکال شده و لازم 
اســت برای بررسی، شــماره خود را وارد کرده و کد 
فعال سازی را برایشان ارسال کنید. هکر با دریافت کد 
فعال ســازی، وارد گوشی تلفن همراه کاربر شده و به 
اطلاعات شخصی او دسترسی پیدا می کند. سخنگوی 
اپلیکیشن شــاد به کاربران توصیه کرد به هیچ عنوان 
پیامک ورود به شاد را در اختیار افراد دیگر قرار ندهند 
و اگر به هــر دلیلی این اتفاق افتاد و دچار مشــکل 
شدند، به ســرعت با شــماره 430۸1 که پشتیبانی 
شاد اســت، تماس گرفته و مشکل را مطرح کنند تا 
همکاران ما برای رفع آن اقدام کنند. صادقی با بیان 
اینکــه در روش دوم، هکر لینک ها و یا پیامک هایی 
با عنوان به روزرســانی شــاد به کاربر ارسال می کند 
اظهار کرد: در این روش، نســخه جعلی بر دســتگاهِ 
کاربر نصب می شــود و کلاهبردار به شماره تلفن ها، 
پیامک ها و دیگر اطلاعات شــخصی او دسترســی 
پیدا می کند. کاربران باید توجه داشــته باشند که هر 
زمان آپدیت جدیدی منتشر می شود، اولین جایی که 
کاربر با آن مواجه می شــود در خود اپلیکیشن است. 
وقتی فرد وارد اپلیکیشن می شود این پیام را دریافت 
می کند که »شــما می توانید نســخه جدید را نصب 
کنید«، این یک مسیر ایمن اســت. او ادامه داد: اگر 
خود کاربر می خواهد نســبت به نصب اپلیکیشن و یا 
Shad. نســخه جدید آن اقدام کند، فقط به ســایت

ir مراجعه کند. در روش ســوم نیز  هکرها در قالب 
پیام هایی به شــما وعده دریافــت اینترنت رایگان یا 
تخفیف می دهند. باید هوشیار باشید که کلاهبرداران 
به دنبال  دسترســی به اطلاعات حساب های بانکی 
کاربران هستند و ازآنجایی که اســتفاده از شاد برای 
کاربران، رایگان اســت، چنین پیامکی از سوی شاد 
برای کسی ارسال نخواهد شد. سخنگوی اپلیکیشن 
شــاد، همچنین هشــدار داد که اکانت های رسمی 
پشتیبانی شــاد با تیک آبی رنگ مشخص شده اند و 
نباید به هر اکانتی که روی آن نوشته شده »پشتیبان 
شاد« اعتماد و به درخواستشان توجه کنند؛ به ویژه اگر 
پیامک ورود به شاد را خواستند، به هیچ وجه نباید آن را 
در اختیار کس دیگری قرار دهند، چراکه این پیامک 
مخصوص خود کاربران اســت. اگر هم اشتباهاً کد را 
ارسال کردید می توانید از قمست »نشست های فعال«، 
دستگاه هایی که به شاد شما دسترسی دارند را مشاهده 
و به نشست های مشــکوک خاتمه دهید. صادقی با 
تأکید بــر اینکه برای افزایش امنیــت و حفظ حریم 
خصوصی از گذرواژه مناسب، مطمئن و دو مرحله ای 
اســتفاده و از ارائه آن به افراد غریبه خودداری کنید 
گفت: تیم فنی شــاد، با به کارگیری لایه های امنیتی 
و اتخاذ تدابیر امنیتی، تاکنون توانســته است جلوی 
حملات هکرها را گرفته و مانع از انتشــار اطلاعات 
و یا هرگونه دسترسی غیرمجاز به اطلاعات کاربران 
شــود. او تصریح کرد: چنانچه مدیــران مدارس نیز 
مورد سوءاستفاده کلاهبرداران قرار گرفتند می توانند 
در تماس با »مرکز پشــتیبانی شاد« به شماره تماس 
021430۸1، دسترسی ســودجویان را  قطع و کانال 

خود را بازیابی کنند.

بی توجهی از رشد مناسب 
فرزند جلوگیری می کند

به گفته کارشناس ارشــد مشاوره مؤثرترین مداخله 
در اختلال بیش فعالی با کمبــود توجه، مداخله ای 
چندسطحی است، شــناخت اختلال توجه از سوی 
والدین، رفتار درمانی و اصلاحات تربیتی مناســب 
توســط معلمــان آگاه و کمک گرفتن از مشــاور و 
دریافت آموزش مهارت هــای اجتماعی و مقابله ای 

می تواند در کاهش این اختلال مؤثر باشد.
 نســیبه جعفری با اشــاره به اینکــه بی توجهی و 
کم توجهــی یکــی از علل اختــلال بیش فعالی در 
کودکان اســت به ایمنا گفت: همــه افراد به نوعی 
درگیــر امورات زندگی بوده و همــه توان خود را به 
کار گرفته اند تا آینده ای روشــن برای فرزندان خود 
رقم بزنند اما گاهی از این موضوع حســاس غافل 
می شــوند که گرچه تأمین آینده فرزند از نظر مالی 
و امکانات مدنظر اســت اما باید به فرزندان خود نیز 
توجه داشته باشند. بی توجهی می تواند از رشد مناسب 
فرزند جلوگیری کند. گاهی فرزندان با اشاره یا با به 
تصویر کشیدن سعی در فهماندن بی توجهی والدین 
دارنــد اما والدین آن را جــدی نمی گیرند. او افزود: 
یکی از نمونه های بــارز کم توجهی به فرزند، گوش 
ندادن به صحبت های او اســت. والدین باید به هر 
موضوعی که از ســمت فرزند بیان می شود، گوش 
فرا دهند. در صورت کم توجهی یا بی توجهی والدین، 
کودک تصور می کند برآورده شدن نیازهای عاطفی 
او برای والدین مهم نیست و حمایت یا پشتیبانی از 
سمت والدین صورت نمی گیرد. این کارشناس ارشد 
مشاوره ادامه داد: اختلال بیش فعالی با کمبود توجه، 
موضوع جدیدی است که در مورد کودکان مبتلا به 
مشکل توجه، کنترل تکانه )میل و رغبت ناگهانی( و 
بیش فعالی به کار می رود. کودکان مبتلا به بیش فعالی 
بــا کمبود توجه یک جمعیت ناهمگن هســتند و از 
لحاظ شدت نشــانه ها، فراگیری مشکلات و میزان 
همراهی سایر اختلالات با یکدیگر تفاوت دارند. او با 
اشاره به علائم کودکان درگیر با این اختلال، تصریح 
کرد: بی توجهی به جزئیــات یا خطاهای فاحش در 
تکالیف درســی، کار یا ســایر فعالیت ها، ناتوانی در 
تمرکز روی تکالیف یا نداشــتن تمرکز هنگام بازی، 
گوش ندادن به حرف ســایر افــراد، اطاعت نکردن 
و ناقص گذاشــتن امور روزمره و تکالیف درسی یا 
کارها، مشکل داشــتن در سازمان دهی فعالیت ها و 
وظایف، نفرت داشتن یا پرهیز کردن از تکالیفی که 
مستلزم فعالیت ذهنی مســتمر هستند و گم کردن 
وسایل لازم برای انجام کارها از جمله مواردی است 
که در کودکان دچار بی توجهی، بیش فعالی- تکانش 
گری دیده می شود. جعفری ادامه داد: طبق تحقیقات، 
مؤثرتریــن مداخله در مورد اختــلال بیش فعالی با 
کمبود توجه، مداخله ای چند سطحی است. شناخت 
اختلال توجه از ســوی والدین، انجام رفتاردرمانی 
شــامل اجرای مداخلات رفتــاری مبتنی بر تقویت 
مثبــت و روش جریمه که عبارت اســت از گرفتن 
ژتون ها در صورت انجام رفتارهای مطلوب، احساس 
موفقیت و به دنبال آن روبه رو شــدن با پاسخ های 
فوری و مثبت اعضای خانواده و همســالان، انجام 
مداخلات پزشکی شــامل دارودرمانی به عنوان یک 
درمان کوتاه مدت، انجام مداخلات تربیتی شــامل 
اصلاحات تربیتی مناســب توســط معلمان آگاه و 
در نهایــت کمک از مشــاوره و دریافــت آموزش 
و  مقابله ای  مهارت هــای  اجتماعــی،  مهارت های 
 راهبردی هدفمند می تواند در کم کردن این اختلال

 مؤثر باشد.

تزریق دوز سوم واکسن 
کرونا به 1۹.۵1 درصد افراد 

بالای 1۸ سال
به گفته سخنگوی دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان 
درصد کل پوشش واکسیناســیون نوبت اول ۸4.7 
درصد و نوبــت دوم 73.55 برای افــراد بالای 12 
ســال تا دیروز 27 دی ماه 1400 گزارش شده است. 
همچنین 1۹.51 درصد افراد بالای 1۸ سال در استان 

اصفهان دوز سوم واکسن کرونا را تزریق کردند.
پژمان عقدک در خصوص آخرین آمار واکسیناسیون 
کووید 1۹ برای جمعیت مورد هدف استان، به ایمنا 
گفت: درصد کل پوشــش واکسیناسیون نوبت اول 
۸4.7 درصد و نوبت دوم 73.55 برای افراد بالای 12 
ســال تا دیروز 27 دی ماه 1400 گزارش شده است. 
او اضافه کرد: درصد پوشش واکسیناسیون نوبت اول 
ایرانی ۸6.53 و درصد پوشــش واکسیناسیون نوبت 
دوم ایرانی 75.61 برای افراد بالای 12 ســال انجام 
شده است. سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
تأکید کرد: مجموع درصد پوشش واکسیناسیون نوبت 
اول گــروه نوجوانان 12 تا 1۸ ســال ۸1.71 درصد 
و مجموع آمار واکسیناســیون نوبت دوم این گروه 
سنی 67.3 درصد اعلام شــده است. عقدک ادامه 
داد: مطابــق آمارهای ارائه شــده درصد پوشــش 
واکسیناسیون نوبت اول ایرانی گروه نوجوانان 12 تا 
1۸ سال ۸5.75 و تزریق واکسن ایرانی نوبت دوم این 
گروه سنی 71.36 درصد بوده است. او در مورد درصد 
پوشش واکسیناسیون نوبت سوم افراد بالای 1۸ سال 
اســتان، گفت: درمجموع 1۹.51 درصد افراد بالای 
1۸ ســال در استان اصفهان دوز سوم واکسن کرونا 
را تزریق کردند و درصد پوشش واکسیناسیون نوبت 
 ســوم ایرانی این گروه سنی نیز 20.63 درصد اعلام

 شده است.

تحصیـل مجـازی و آنلایـن را نه می توان یـک آموزش 
بی نقص دانسـت و نه می شـود آن را رد کرد؛ در دو سـال 
کرونایـی ایـن شـیوه تحصیلـی ابهامـات بسـیاری مانند 
محدودیـت اینترنت، نابسـامانی در پهنای باند، دشـواری 
رفع اشـکال به صـورت غیرحضـوری و مدیریت کلاس 
بـرای  مشـکلاتی  آمـوزش  بـه  نظم دهـی  و  مجـازی 

معلمـان، دانش آمـوزان و والدین داشـت.
و  کرونـا  بیمـاری  همه گیـری  بـا  ایمنـا،  گـزارش  بـه 
تعطیلـی ناخواسـته مـدارس، عملکرد آمـوزش و پرورش 
دچـار دگرگونـی و تغییر شـکل فضای آموزشـی در مورد 
تدریـس بـه دانش آمـوزان شـد، همچنیـن ارتبـاط معلم 
بـا تدریـس بـه صورت مجـازی شـد. اسـتفاده از فضای 
مجـازی بـرای آمـوزش پیامدهـای منفی ماننـد تحمیل 
بـار مالـی بـه خانـواده بـرای تهیـه گوشـی و اینترنـت 
وابسـتگی  برخـوردار،  کـم  خانواده هـای  در  به ویـژه 
روانـی و آسـیب های جسـمی بـه جهـت اسـتفاده زیـاد 
از تبلـت و گوشـی، افـت تحصیلـی برخـی دانش آموزان 
و درگیـری و تعـارض بیـن اعضـای خانـواده را در پـی 
داشـته اسـت. در ایـن شـرایط معلمـان و والدین موظف 
بودنـد کـه قوانیـن پیچیده تـر و سـخت گیرانه تری برای 
دانش آمـوزان ایجـاد کننـد تا بازیگوشـی آنهـا را کاهش 
داده و آنهـا را وادار بـه دنبـال کـردن مباحـث کلاس بـا 
نظـم بیشـتری کنند. با ادامـه یافتن روند واکسیناسـیون 
 1400 مهرمـاه  از  دانش آمـوزان،  و  هـدف  جمعیـت 
آموزش هـای حضـوری در مـدارس مناطـق کم جمعیت 
روسـتایی و عشـایری و هنرسـتان ها برقرار شد و سپس 
با واکسـینه شـدن آمـار بیشـتر از دانش آمـوزان از آذرماه 
امسـال بـود که بـرای همـه مقاطـع تحصیلـی مدارس 
به شـکل حضوری بازگشـایی شـدند و تعـداد محدودی 
از دانش آمـوزان دو یـا سـه روز در هفتـه در چنـد نوبـت 
در کلاس هـای حضـوری مشـغول بـه آمـوزش شـدند. 
از سـوی دیگـر بـا وارونگـی دمـا و شـرایط اضطـراری 
آلودگـی هـوای اصفهـان در روزهـای آلـوده، آمـوزش 
ابتدایـی تعطیـل اعـلام می شـود و  حضـوری مقاطـع 
رونـد آموزش هـا بـه صـورت مجـازی اسـت و بـه گفته 
والدیـن دانش آمـوزان مقاطـع متوسـطه نیـز تنهـا برای 
امتحانـات دی مـاه بـه صـورت حضـوری بـه مدرسـه 
صـورت  بـه  همچنـان  آموزش هـا  رونـد  و  می رونـد 
مجـازی انجـام می گیـرد و دغدغه بسـیاری از خانواده ها 
و  آمـوزش  بـودن  بـا وجـود موظـف  اسـت کـه  ایـن 
پـرورش بـه نیمه بـاز کـردن مـدارس از آذرماه هنـوز در 
 بعضـی مناطـق، مـدارس تنهـا آمـوزش را بـه صـورت

 آنلاین دارند.
Á  با گفت وگو  در  آموزش حضوری  مزیت های 

دانش آموزان
بـرای  کـه  دوم  متوسـطه  مقطـع  دانش آمـوز  افشـین، 
امتحانـات نهایـی به مدرسـه مـی رود، می گویـد: در این 
دو سـال آمـوزش مجـازی بسـیار خسـته ام کـرده بـود 
و از وقتـی کـه مـدارس بـه شـکل حضـوری باز شـدند 
خوشـحال هسـتم کـه تعـدادی از دوسـتان و معلمان را 
می بینـم و بهتـر درس را یاد می گیرم، قبـل از امتحانات 
دو روز در مدرسـه بـودم و مابقـی هفتـه آنلایـن درس 
می خوانـدم، اکنـون تنهـا بـه مدرسـه مـی روم و بعـد از 
تمـام شـدن امتحـان سـریع بـه خانـه برمی گـردم و به 
صـورت آنلایـن درس می خوانـم، به نظرم شـرایط بهتر 
از قبـل شـده اسـت و همین تعـداد روزهای کـم هم که 
در مدرسـه هسـتیم در بهتـر شـدن روحیـه و بهتر درس 
خوانـدن مـا مؤثـر اسـت. سـهیل و مازیـار دانش آموزان 
کلاس دوم و پنجـم مقطـع ابتدایـی هسـتند. مـادر این 
دانش آمـوزان می گویـد: دانش آمـوزان ابتدایـی در خانـه 
بسـیار بازیگـوش هسـتند و در دوران شـیوع کرونـا و در 
ایـن دو سـال درس خوانـدن آنها خیلی سـخت تر بود. از 
آذرمـاه فرزندانم را به مدرسـه می بـرم، دلهره و نگرانی از 
بیمـاری کرونـا را دارم امـا می دانم اگر مدرسـه هم نروند 
از آمـوزش مناسـب و یادگیـری خـوب عقـب می افتنـد، 
کلاس درس مجـازی آنهـا در منـزل اصـلا قابل قیاس 
بـا کلاس حضـوری آنهـا بـا معلم در مدرسـه نیسـت و 
حداقـل فرزندانـم بـرای انجام تکالیف درسـی احسـاس 
مسـئولیت می کننـد. در آمـوزش آنلایـن در خانه بیشـتر 
بـه مـن متکی هسـتند و تمرکـز کمتـری دارنـد. مائده، 
دانش آمـوز مقطـع متوسـطه اول اسـت، او بـه خبرنـگار 
ایمنـا می گویـد: کلاس درس تعطیل اسـت و تنها برای 
امتحـان دادن بـه مدرسـه می رویـم. فضـای مدرسـه، 
بهداشـت و فاصلـه صندلی هایمـان بـرای امتحان خوب 
اسـت امـا پدر و مـادرم مدام نگران هسـتند و از وضعیت 
بهداشـت مدرسـه از من سـؤال می کنند، از زدن ماسـک 
خسـته شـدم و دوسـت دارم ایـن شـرایط هرچـه زودتر 

تمـام شـود و بـا خیـال راحت بـه مدرسـه بروم.
Á  تعطیلـی مـدارس تصمیم کمیتـه اضطرار

آلودگـی هوا
آذرکیوان امیرپـور معـاون تربیت بدنـی و سـلامت اداره 
کل آمـوزش و پـرورش اسـتان اصفهـان در خصـوص 
تعطیلـی مـدارس بـه دلیـل آلودگـی هـوا و آمـوزش 
آنلایـن دانش آمـوزان اظهـار می کنـد: هفتـه گذشـته 
بـه دلیـل آلودگی هـوا تعطیلـی پیش دبسـتانی، مدارس 
ابتدایـی و مهدکودک ها را داشـتیم، اما مقطع متوسـطه 
تعطیـل نبـود و برگـزاری امتحانـات دی مـاه به صورت 
ایـن  بـرای  ابلاغـی  و  اسـت  انجـام شـده  حضـوری 
تعطیلـی نداشـتیم. بـرای اینکـه دانش آمـوزان مقطـع 
مدرسـه  حیـاط  در  هـوا  آلودگـی  در شـرایط  ابتدایـی 
معـرض  در  و  باشـند  نداشـته  فیزیکـی  فعالیت هـای 
هـوای آلـوده قـرار نگیرنـد ایـن تعطیلی هـا اجرا شـده 
اسـت. او اضافه می کند: منشـأ آلودگی هـوای اصفهان 

دانش آمـوزان نیسـتند و ایاب و ذهاب آنهـا تأثیـری در 
افزایـش آلودگـی اصفهـان نـدارد، آلودگـی هـوا ادامـه 
دارد و تعطیلـی مـداوم در ایـن مقاطـع تحصیلی راهکار 
مناسـبی نیسـت و اداره کل آمـوزش و پـرورش اسـتان 
تعطیلـی  نیسـت.  تعطیلی هـا  ایـن  موافـق  اصفهـان 
مـداوم مـدارس بـه دلیـل آلودگی هـوا تصمیـم کمیته 
اضطـرار آلودگـی هـوا اسـت که بـر روی ایـن موضوع 
تأکیـد دارد؛ تعطیلی مدارس یک مسـکن موقتی اسـت 
و راهـکار نهایـی و درمـان نیسـت. معـاون تربیت بدنی 
اسـتان  پـرورش  و  آمـوزش  کل  اداره  سـلامت  و 
اصفهـان تأکیـد می کند: برگـزاری امتحانـات دی مـاه 
دانش آمـوزان مطابـق دسـتورالعمل های کشـوری بـه 
صـورت حضـوری اسـت و هفتـه گذشـته ایـن برنامـه 
شـروع شـده و بـه مـدت دو هفتـه تـا آخـر دی مـاه 
امتحانـات دانش آمـوزان متوسـطه ادامـه دارد. در حال 
حاضـر قریب بـه ۹6 درصـد معلمـان دوز اول واکسـن 
کرونـا را تزریـق کردنـد و پوشـش ۹2 درصد دوز دوم 
و بیـش از 25 درصـد دوز سـوم واکسـن کرونـا بـرای 
فرهنگیـان انجـام شـده و آمـار واکسیناسـیون معلمان 
دانش آمـوزان  گـروه  اسـت. برای  رضایت بخـش 
پوشـش ۹5 درصدی واکسیناسـیون مدنظر بوده اسـت 
نیـز  از دانش آمـوزان  تاکنـون قریـب به ۹0 درصـد  و 

واکسیناسـیون کرونـا را انجـام دادنـد.
Á  کلاس های حضور دانش آموزان متوســطه

وابسته به جمعیت دانش آموزی
حسـین نادیـان، رئیـس اداره آمـوزش دوره اول و دوم 
در  اصفهـان   اسـتان  پـرورش  و  آمـوزش  متوسـطه 
خصـوص رونـد آموزش هـای مقطـع متوسـطه اظهـار 
دوره  بـرای  مـدارس  حضـوری  می کند: بازگشـایی 
متوسـطه دوم از 15 آبـان ماه و بـرای دوره اول از ابتدای 
آذرمـاه امسـال بوده اسـت و همـه مدارس بایـد آموزش 
حضـوری را بـرای دانش آموزان داشـته باشـند و مدارس 
شـلوغ بـه صـورت گروه بنـدی و بـا رعایـت پروتکل هـا 
ایـن برنامـه را دارنـد، روزهـای حضـور دانش آمـوزان در 
مدارس وابسـته به جمعیت آنها اسـت و شـورای مدرسه 
مصـوب می کنـد کـه بـا توجـه بـه فضـای آموزشـی و 
کلاس هـای  برقـراری  امکانـات  دانش آمـوزان  تعـداد 

حضـوری چطور باشـد.
 او اضافـه می کنـد: دانش آموزان مطابـق گروه بندی های 
پیـدا  حضـور  درس  کلاس  در  مدرسـه  نفـری در   15
می کننـد؛ اگـر حجـم دانش آمـوزان یـک کلاس درس 
بیشـتر باشـد آنهـا بـه دو گـروه تقسـیم می شـوند و بـر 
اسـاس گروه بندی هـا در طـول هفتـه دو یـا سـه روز در 
مدرسـه حضـور دارند و روزهایی که در مدرسـه نیسـتند 
برنامـه آموزشـی آنها به صـورت آنلاین انجام می شـود. 
رئیـس اداره آمـوزش دوره اول و دوم متوسـطه آمـوزش 
و پـرورش اصفهـان تأکیـد می کند: در حـال حاضر 300 
هـزار دانش آمـوز متوسـطه دوره اول و دوم نظـری بـه 
غیـر از هنرسـتانی ها در حـدود یک هزار و ۹00 مدرسـه 
اسـتان اصفهـان در حـال تحصیـل هسـتند و هر سـال 
مقطـع  درس  کلاس هـای  دی مـاه  امتحانـات  فصـل 
متوسـطه بـه مـدت دو هفتـه مطابـق آئین نامـه تعطیل 
دی مـاه  امتحانـات  بتواننـد  دانش آمـوزان  تـا  می شـود 
امتحانـات در همـه مناطـق  اکنـون  را سـپری کننـد؛ 
اسـتان از 11 دی مـاه شـروع شـده اسـت و به مـدت دو 
 هفتـه ادامـه دارد و تقریبـاً امتحانـات آموزش متوسـطه

 این هفته تمام می شود.
Á  در آینده برنامه آموزش های حضوری توسعه

پیدا می کند
نادیـان تصریـح می کنـد: مـدارس مقطـع متوسـطه بـه 
دلیـل آلودگـی هـوا تعطیلی نداشـته اند و هر مدرسـه ای 
کـه کل آموزش هـا را بـه صـورت آنلایـن انجـام دهـد 
و کلاس حضـوری در طـول هفتـه بـرای دانش آمـوزان 
نداشـته باشـد، تخلـف کرده اسـت و بایـد خانواده ها این 
مـوارد را بـه اداره ارزیابـی و عملکـرد آمـوزش و پرورش 
اسـتان اصفهـان بـرای دادن تذکـر نهایـی بـه مـدارس 

اطلاع رسـانی کننـد.

او می افزایـد: مـدارس بـر مبنـای جمعیـت دانش آموزی، 
بـرای  مدرسـه  شـورای  تصمیـم  و  فیزیکـی  فضـای 
می دهنـد  انجـام  را  گروه بندی هـا  پروتکل هـا  رعایـت 
و روزهـای حضـور دانش آمـوزان در مدرسـه را تعییـن 
رعایـت  بـرای  کـه  پرجمعیـت  مـدارس  می کننـد. 
پروتـکل محدودیـت دارنـد روزهـای کمتـری را بـرای 
تدریـس  امـا  می کننـد  اعـلام  دانش آمـوزان  حضـور 
بـا آمـوزش کامـلا آنلایـن تخلـف اسـت. رئیـس اداره 
آمـوزش دوره اول و دوم متوسـطه آمـوزش و پـرورش 
حضـور  بایـد  مدرسـه  کادر  می کنـد:  اصفهان اظهـار 
تنهـا  دانش آمـوزان  روزهـای حضـور  و  باشـند  داشـته 
در مـدارس پرجمعیـت کمتـر اسـت و در مابقـی روزهـا 
کلاس هـا بـه صـورت آنلایـن برگـزار می شـود. طبـق 
دسـتورالعمل های جدیـد وزارت آموزش و پـرورش که با 
دسـتور رئیس جمهـور به اسـتان ها ابلاغ شـده اسـت در 
آینـده برنامـه بایـد آموزش هـای حضـوری توسـعه پیدا 
کنـد و مـدارس تـا جایـی کـه امـکان دارد بـرای زمـان 
توسـعه  دانش آمـوزان  حضـور  روزهـای  و   آمـوزش 

ایجاد کنند.
Á  با بسته شدن درب مدرســه روند آموزش

تعطیل نمی شود
لیلا سـادات ابطحی، معـاون آموزش ابتدایـی اداره کل 
آمـوزش و پـرورش اسـتان اصفهان در خصـوص روند 
آموزش هـای حضـوری و مجـازی دانش آمـوزان مقطع 
شـدت  بـا  قبـل  می کند: سـال های  اظهـار  ابتدایـی، 
گرفتـن آلودگـی هوا رونـد آموزش تعطیل بـود، در حال 
حاضـر بـا شـرایط آلودگـی هوا آمـوزش کامـلًا تعطیل 
نمی شـود و تنهـا برگـزاری کلاس های حضـوری را در 
مـدارس نداریـم و مدیـران مـدارس در محیط مدرسـه 
حضـور دارند و درب مدرسـه بسـته نمی شـود و معلمان 
در منـزل رونـد آمـوزش را پیگیری می کننـد، در دوران 
شـیوع کرونـا اسـتفاده از فضـای مجـازی ایـن امـکان 
را فراهـم کـرده اسـت و بـا بسـته شـدن درب مدرسـه 
رونـد آموزش دانش آمـوزان تعطیل نمی شـود. او اضافه 
می کنـد: اکنـون با بازگشـایی مدارس بـر روی افزایش 
تعـداد روزهـای حضـور دانش آمـوزان در مدرسـه کار 
می شـود، بـرای مثـال اگـر یـک گـروه دانش آمـوزی 
یـک روز در مدرسـه حضـور دارد ایـن را بـه حضـور 
چنـد روز در هفتـه توسـعه می دهیـم و معلمـان بـرای 
حاضـر  مدرسـه  در  بیشـتری  آموزش هـای حضـوری 
می شـوند. معـاون آمـوزش ابتدایـی اداره کل آمـوزش 
و پـرورش اسـتان اصفهـان تأکیـد می کنـد: آمـوزش 
بسـیار بـه زیرسـاخت ها متکـی بوده اسـت و بهداشـت 
در مـدارس کامـلًا تضمین کننده سـلامت دانش آموزان 
اسـت و بـرای آمـوزش و پرورش بسـیار مهم بـوده که 
طـی چنـد مرحله ایـن کار را انجـام دهد، اولیـن کاری 
که امسـال انجام شـد اینکـه برگـزاری کلاس های زیر 
15 نفـر به صورت حضوری اعلام شـد و از اول مهرماه 
امسـال در روستاها و حاشیه شـهرها این کلاس ها دایر 
بودنـد. ابطحـی تصریـح می کنـد: مـوج دومـی کـه در 
آمـوزش ابتدایـی اتفاق افتاد ایـن بود کـه از اول آذرماه 
مقـرر شـد همه مـدارس بـا فضـای آمـوزش حضوری 
اداره شـوند و قریـب بـه دو مـاه اسـت کـه ایـن اتفـاق 
بـر عهـده شـورای  اول  افتـاده اسـت. تصمیم گیـری 
مدرسـه گذاشـته شـده اسـت و در ایـن تصمیـم تعیین 
می شـود کـه دانش آمـوزان به چـه صورتی در مدرسـه 
حضـور پیـدا کننـد و معمـولًا دانش آمـوزان بـه صورت 
نفـر در کلاس هـای درس تعـداد 15  بـا   گروه بنـدی 

 حضور پیدا می کنند.
Á  آموزش مجازی رشـد اجتماعـی کودک را

نمی کند تأمیـن 
او می افزایـد: در حـال حاضـر توسـعه برنامـه حضـوری 
دانش آمـوزان در مـدارس را دنبـال می کنیـم و مدیـران 
تعـداد روزهـای حضـور  ایـن هسـتند کـه  بـه دنبـال 
اتفـاق  ایـن  شـود،  بیشـتر  مـدارس  در  دانش آمـوزان 
وابسـته بـه جمعیـت مدرسـه و کلاس درس اسـت و 
طبـق گروه بندی هـا هـر چـه قـدر کـه جمعیـت بیشـتر 

شـود تعـداد روزهـای حضـور دانش آمـوزان هـم تغییـر 
پیـدا می کنـد. معاون آمـوزش ابتدایـی اداره کل آموزش 
و پـرورش اسـتان اصفهـان اظهـار می کنـد: اطمینـان 
بخشـی بـه خانواده هـا و اقنـاع والدیـن به دلیـل حضور 
فرزنـدان در مدرسـه و پیگیـری آموزش هـا بـه شـکل 
حضـوری انجام می شـود و ایـن اتفاق می توانـد روزهای 
حضـور دانش آمـوزان در مدارس را تحـت تأثیر قرار دهد 
تـا تعـداد روزهـا را افزایـش دهیـم، از خانواده هـا تقاضـا 
داریـم از حقـی کـه بـرای فرزنـدان خـود قائل شـدند و 
اینکـه از فضایـی کـه مربوط بـه آموزش حضـوری آنها 
اسـت به هیچ عنـوان منصـرف نشـوند و فرزنـدان خود را 
بـرای آمـوزش حضـوری روانـه مدرسـه کننـد. ابطحی 
تأکیـد می کنـد: بررسـی ها نشـان می دهـد کـه آموزش 
مجـازی ممکن اسـت بـه لحـاظ تحصیل دانش آمـوز را 
حمایـت کنـد امـا از نظـر رشـد اجتماعـی و ایـن مـوارد 
کـه کـودک نیـاز بـه فضـای جمعـی و هم نشـینی بـا 
همسـالان دارد را بـرای او تأمین نمی کنـد. آموزش تنها 
از طریـق معلم نیسـت آمـوزش از طریق همسـالان هم 
اتفـاق می افتـد و فضـای مدرسـه یک فضـای امیدواری 
را بـرای کـودک در تحصیـل و رشـد فراینـد اجتماعـی 
او ایجـاد می کنـد، از خانواده هـا درخواسـت داریـم ایـن 
سـهم را بـرای فرزنـدان بـه رسـمیت بشناسـند و آنها را 
روانـه مدرسـه کننـد و مطالبـه گر ایـن موضـوع باشـند 
 کـه فرزندان آنها روزهای بیشـتری را در مدرسـه حضور

 پیدا کنند.
Á در روزهــای آلوده هوا آمــوزش ترکیبی  

 است
او تصریـح می کنـد: در حـال حاضـر مـدارس ابتدایـی 
در تمـام روزهـای هفتـه بـاز اسـت و تنهـا پنجشـنبه و 
جمعـه تعطیـل هسـتند و در بعضـی مناطـق روزهـای 
بازگشـایی جزو برنامه های  بـرای  هـم  را  پنجشـنبه 
درسـی دانش آمـوزان قـرار دادنـد، امـا همـه روزهـای 
و  بیاینـد  مدرسـه  بـه  می تواننـد  دانش آمـوزان  هفتـه 
درب مدرسـه بـاز بـوده و کادر مدرسـه حضـور دارنـد، 
و  آنهـا  گروه بنـدی  مطابـق  مـدارس  دانش آمـوزان 
رعایـت پروتکل هـای بهداشـتی »06« و تهویـه هـوا 
بـه مـدت دو یـا سـه روز در کلاس هـای درس حاضـر 
روزهـای  توسـعه  آینـده  برنامه هـای  در  و  می شـوند 
مدنظـر  مـدارس  در  را  ابتدایـی  دانش آمـوزان  حضـور 
داریـم و اکنون شـیوه آموزش مقطـع ابتدایی به صورت 
ترکیبـی )حضـوری و مجـازی( اسـت. معـاون آمـوزش 
ابتدایـی اداره کل آمـوزش و پـرورش اسـتان اصفهـان 
اضافـه می کنـد: از اول آذرمـاه حضوری شـدن مدارس 
در شـهر اصفهـان شـروع شـد و مـدارس روسـتایی و 
در  شـدند،  بازگشـایی  مهرمـاه  ابتـدای  از  حاشـیه ای 
واقـع از ابتـدای آذرمـاه با بازگشـایی حضـوری مدارس 
ابتدایـی یـک فضـای مفیدتر بـرای آمـوزش و پرورش 
ایجـاد شـد و هـر چه قـدر نتوانیـم از فضای مدرسـه به 
درسـتی اسـتفاده کنیـم بـه طـور یقیـن در آموزش های 
کـودکان آمـوزش ابتدایی مشـکلاتی را تجربـه خواهیم 
کـرد. ابطحـی تأکید می کنـد: به همین دلیـل امیدواریم 
کـه مسـئله آلودگی هـوا نیز حل شـود تـا دانش آموزان 
بتواننـد بـا قـدرت بیشـتری از فضای مدرسـه اسـتفاده 
کننـد و محقـق شـدن ایـن اتفـاق نیـز وابسـته بـه این 
کاهـش  بـرای  همشـهریان خودمراقبتی را  کـه  اسـت 
و  شـخصی  خـودروی  کمتـر  تـردد  بـا  هـوا  آلودگـی 
از  بتوانیـم  تـا  باشـند  داشـته  مدنظـر  قوانیـن  رعایـت 
فضـای مدرسـه بهره بیشـتری ببریم. او اظهـار می کند: 
نگرانـی  یـک  هوای کلانشـهر اصفهان  آلودگـی 
عمومی اسـت و مسـئولان هـم در این مـورد اتفاق نظر 
دارنـد کـه بایـد مسـئله آلودگـی هوا حـل شـود، اکنون 
در شـهری پرجمعیـت و فضایـی که تحت تأثیر مسـائل 
چـاره ای  و  می کنیـم  زندگـی  اسـت،  زیسـت محیطی 
جـز پذیـرش شـرایط فعلـی نداریـم، وقتی کـه مدارس 
تعطیـل می شـود سـعی می کنیم آمـوزش را بـه صورت 
 مجـازی حفـظ کنیـم تـا رونـد یادگیـری دانش آمـوزان 

لطمه ای نبیند.

منشأ آلودگی هوای اصفهان دانش آموزان نیستند

 توسعه آموزش حضوری مدارس 



 

i n f o @ e s f a h a n e m r o o z . i r
w w w . e s f a h a n e m r o o z . i r ۵ برای پیــگیری جدیدتـــرین اخبار 

در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
4268 شـــمــاره   | هجدهم  ســـال   |  1400 دی   29  | چهارشنبه 
شماره ارسـال پـیامک:30007446   | تلفن ارتـباط خوانندگان : 36293750

فرهنگ و هنر

برج میلاد خانه جشنواره چهلم 
فجر شد

در پی تعاملات بین شهرداری با سازمان سینمایی و قول 
مساعد مبنی بر حل مشکلات برج میلاد به طور شبانه روزی 
از سوی همکاران شهرداری، برج میلاد و موسسه سینما شهر 
نسبت به رفع اشکالات و فراهم شدن شرایط زیرساختی 
خانه جشنواره چهلم به میلاد برمی گردد. »محمد خزاعی« 
رئیس سازمان سینمایی ضمن تأکید بر لزوم همگرایی مراکز 
و دستگاه های مختلف فرهنگی در برگزاری باشکوه جشنواره 
فیلم فجر عنوان کرد فجر ظرفیت بی بدیل سینمای ایران و 
جشن های انقلاب است. جشنواره فیلم فجر گرانیگاه سینمای 
ایران است و با برگزاری باشکوه این رویداد زمینه های لازم 
برای شکوفایی سینمای ایران فراهم آوریم. »امین توکلی 
زاده« معاون فرهنگی هنری شهرداری تهران نیز، ضمن 
اعلام آمادگی شهرداری برای تأمین شرایط موردنیاز میزبانی 
و رفع اشکالات عنوان کرد با همکاری این مجموعه و تعامل 
با همکاران سازمان در موسسه سینما شهر به زودی موارد 

مطرح شده برای استاندارد های برگزاری حل می شود.
»مسعود نقاش زاده« دبیر جشنواره نیز این رویداد را یک اتفاق 
مهم سینمایی اعلام کرد و از تمام نهاد ها همکاری همدلانه 
را برای اجرای هرچه بهتر جشنواره فیلم فجر خواستار شد. 
کرونا در دوسال اخیر شرایط را برای سینمای ایران و مدیران 
فرهنگی بد تلخ کرده است، برخی از امکانات سینمایی در این 
دوران دچار اختلال شده و نیاز است تمام دستگاه ها برای رفع 

این مورد وارد عمل شوند. 

یوسف حاتمی کیا هم به لو 
رفتن فیلمش اعتراض کرد

یوسف حاتمی کیا کارگردان فیلم سینمایی »شب طلایی« که 
در جشنواره فیلم فجر حضور دارد، نوشت:

زمانی که با نگارنده آن تماس حاصل می شود که چگونه 
فیلمی را تماشا کرده است که تنها و به امانت در اختیار 
دبیرخانه جشنواره فیلم فجر و شورای پروانه نمایش قرارگرفته 
است؛ به دروغ یا شاید راست؛ اطمینان می دهد که فیلم را ندیده 
است و تنها با دیدن تعدادی عکس فیلم، دست به نقد شده 
و طوماری را نوشته است.این چه بی اخلاقی آشکاری است 
که هر روز عریان تر از دیروز خودنمایی می کند. اگر تماشاگرِ 
پنهانی فیلم بوده اید که شرم بر شما باد و اگر خود را تماشاگر 
نمای فیلم نشان می دهید و بدون دیدن حتی لحظه ای از فیلم 
به نقد یا تمجید از آن می پردازید که دیگر زبانم قاصر است از 

پیدا کردن جمله ای در وصف این عمل.
امید دارم که رسم امانت داری در میانمان هنوز اعتبار داشته 

باشد و به آن نیز چوب حراج نزنیم.

  قاب جادویی   فجر ۴0

احمدرضا درویش اولین 
سریالش را می سازد

احمدرضا درویش کارگردان سینما قرار است سریال »کندو« 
را در خطه سیستان بسازد. به گزارش مهر، علی دارابی که 
پیش ازاین معاون امور استان های صداوسیما بود و مدتی است 
که همراه با عزت الله ضرغامی رئیس سابق سازمان صداوسیما 
و وزیر فعلی میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی به 
این وزارتخانه رفته است، همچنان با کارگردانان جلساتی را 
برگزار می کند. دارابی در راستای همین دیدارهای هنری، 
به تازگی در صفحه شخصی خود در فضای مجازی از ساخت 
یک سریال توسط احمدرضا درویش خبر داد و نوشت: در دفتر 
معاونت میراث فرهنگی میزبان فیلمنامه نویس و کارگردان 
شهیر ایران »احمدرضا درویش« و دکتر »مهدی فرجی« 
مدیر خوشنام و کاربلد سابق سیما و تهیه کننده حرفه ای امروز 
تلویزیون بودم. هر دو از خانواده معظم شهیدان هستند و 
برایم عزیز. خدمات زیادی به جامعه هنری کرده اند، بااخلاق، 
فهیم و وفادار به آرمان های بلند انقلاب اسلامی. درصدد 
ساخت سریالی به نام »کندو« هستند که عمدتاً به زیبایی ها 
و پاکی های خطه سیستان و بلوچستان که معمولًا از قاب 
دوربین ها گم بوده است می پردازد. بخشی از مجموعه نمایشی 
در حوزه میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی است و 
بی شک اثری ماندگار و ارزنده خواهد بود. مخصوصاً آنکه 
»درویش« اولین سریال تلویزیونی است که در دستور کار 
دارد و می تواند در نوع خود کم نظیر باشد. احمدرضا درویش 
کارگردان سینماست که پیش ازاین ساخت فیلم های مطرحی 
چون »کیمیا«، »دوئل« و »متولد ماه مهر« را در کارنامه 
خود دارد. فیلم سینمایی »رستاخیز« آخرین ساخته احمدرضا 

درویش است که هنوز به اکران عمومی درنیامده است.

»سپند دل« با صدای وحید 
تاج منتشر می شود

و  عزیزی  محمدرضا  آهنگسازی  به  دل«  »سپند  آلبوم 
خوانندگی وحید تاج روز دوم بهمن با اشعاری از هوشنگ 
ابتهاج، مهدی اخوان ثالث، رهی معیری، هوشنگ ابتهاج و 
افشین یداللهی منتشر می شود.به گزارش مهر، »سپند دل« 
عنوان یکی از تازه ترین مجموعه های موسیقایی است که از 
روز دوم بهمن به آهنگسازی محمدرضا عزیزی و خوانندگی 

وحید تاج پیش روی مخاطبان گذاشته می شود.
این آلبوم باکلام، شامل ۹ قطعه در ژانر موسیقیِ ارکسترال 
ایرانی است که محمدرضا عزیزی به تازگی بر روی اشعاری 
از افشین یداللهی، سایه، رهی معیری و مهدی اخوان ثالث 

آهنگسازی کرده است.

حمیدرضا جعفریان رئیس سازمان سینمایی حوزه هنری 
تشریح  به  خبری  نشستی  در  اسامی  تبلیغات  سازمان 
فیلم  جشنواره  چهلمین  آستانه  در  سازمان  این  فعالیت های 

فجر پرداخت.
به گزارش مهر، نشست خبری حمیدرضا جعفریان رئیس 
سازمان سینمایی حوزه هنری با همراهی هادی فیروزمندی 
مدیر روابط عمومی این سازمان صبح سه شنبه 28 دی ماه در 

حوزه هنری برگزار شد.
در ابتدای این نشست هادی فیروزمندی بیان کرد: محور 
حوزه  سینمایی  سازمان  جدید  تولیدات  نشست  این  اصلی 
هنری برای جشنواره فیلم فجر است. یکی از دغدغه های ما 
در کنار تولیدات برای فجر بیان یک گزارش کلی از یک سال 
تیم جدید سازمان سینمایی حوزه هنری  و  فعالیت مدیران 
است که قرار است این سنگ بنا را بگذاریم تا در یک نشست 
خبری پاسخگوی اهالی رسانه باشیم و اقدامات خودمان را 

بیان کنیم.
او ادامه داد: سازمان سینمایی حوزه هنری از اوایل سال 
59 فعالیت خود را آغاز کرده است و 4 دهه از فعالیت این 
سازمان می گذرد و در آستانه ورود به دهه پنجم هستیم. در 
این چهار دهه تجارب مختلف، فرازوفرودهای مختلف داشتیم 
آنچه در نظر داریم احیای میراث کهن حوزه هنری و رفع 

اشکالات دوره های گذشته است.
در ادامه این نشست حمیدرضا جعفریان بیان کرد: ما در 
دوره جدید سازمان سینمایی حوزه هنری و مدیریت جدید 
و  داده ایم  قرار  مدنظر  را  چند هدف گذاری کان  نهاد،  این 
کردیم  تاش  ما  کرده ایم.  آسیب شناسی  را  قبل  دوره های 

میراث حوزه را احیا و تقویت کنیم.
او تأکید کرد: ما در حوزه پخش، استعدادیابی و تولیدات 
تولید هدف اصلی  تصویری سیاست هایی داشتیم. در حوزه 
این بود که جریانی پایدار از تولید آثار تصویری در گونه های 
مختلف داشته باشیم. برای همین سه پیشران اصلی را در 
نظر گرفتیم؛ اولینش قوت خلق و قصه گویی است که برای 
این هدف به دنبال تقویت جریان اقتباس بودیم. عامل اصلی 
دیگری که شناسایی کردیم سرمایه انسانی و هنرمندان بود 
که در این زمینه هم تمرکز کردیم و نکته سوم هم بحث 
سرمایه گذاری و مشارکت و هدایت سرمایه به سمت تولید 

بود. با این اهداف در این یک سال چند دستاورد داشتیم.
جعفریان افزود: ما تاش کردیم گوناگونی در ژانر ایجاد 
کنیم، آثاری در حوزه دفاع مقدس، درام سیاسی و اجتماعی و 
بیوگرافی داریم. ضمن اینکه سرمایه گذاری روی فیلمسازان 

جشنواره  برای  ما  فیلم   4 هر  که  داشتیم  جوان  و  حرفه ای 
فجر امسال حاصل کار کارگردانان فیلم دومی است. در حوزه 
محتوایی هم تاش کردیم محتوای خوبی ارائه بدهیم؛ این 
آثار هم تمرکز بر خانواده و هم امیدبخشی و حال خوب برای 
مخاطبان دارند. ضمن رشد کمی تاش کردیم به بحث کیفی 
هم توجه داشته باشیم و کارهای خوب تولید کنیم. به نظرم 

آثار ما قابل دفاع هستند.
رئیس سازمان سینمایی حوزه هنری در تشریح موضوع 
فیلم های حوزه هنری در جشنواره فیلم فجر گفت: ما چهار 
فیلم سینمایی در جشنواره امسال داریم که طی یک سال اخیر 
فرایند آن ها طی شده و در موعد مقرر به دبیرخانه جشنواره 
ربیعی  امیرحسین  کارگردانی  به  »ضد«  شد؛  داده  تحویل 
فیلمی درام و سیاسی است که در بستر یک روایت عاشقانه به 
شخصیت شهید بهشتی می پردازد و ماجرای آن از 14 اسفند 
59 تا 7 تیر روایت می شود. امسال که چهلمین سالگرد شهید 
بهشتی است انگیزه ما این بود که به این موضوع بپردازیم و 

التهابات دهه 60 را نشان بدهیم.
وی افزود: »هناس« به کارگردانی حسین دارابی هم در 
ژانر بیوگرافی یک روایت زنانه است و به وقایع ملتهب ابتدای 

دهه 90 می پردازد.
جعفریان ادامه داد: برای این دو اثر هم در فضای فیلمنامه 
و هم برای تولید رفت وبرگشت هایی داشتیم. در دو اثر دیگر 
هم مشارکت در تولید داشتیم که امسال تنها توانستیم با بنیاد 
فارابی مشارکت داشته باشیم اما در تاش هستیم در سال های 
آینده بیشتر مشارکت کنیم. فیلم »دسته دختران« ساخته منیر 
قیدی یک پروژه بزرگ دفاع مقدسی است که تنها کارگردان 
اصلی  ویژگی  است.  کرده  کارگردانی  را  آن  جشنواره  زن 
این فیلم این است که اقتباس از وقایع و چند کتاب ادبیات 
پایداری است و ازاین جهت برای ما اثر ارزشمندی است. فیلم 
»شادروان« به کارگردانی حسین نمازی هم درامی اجتماعی 
از این فیلم حمایت  است که ویژگی ممتاز آنکه باعث شد 
کنیم، این است که یک فیلم خانوادگی شیرین، دغدغه مند و 
سالم است. یک سری کارها را هم برای تولید در سال آینده 
خواهیم داشت که تعدادی تصویب شده و ادامه روند ماست. 
یکی از این آثار به کارگردانی مقدم دوست است که در مراحل 

نهایی فیلمنامه هستیم.
رویکرد  استمرار  درباره  هنری  حوزه  سینمایی  مدیر  این 
این مرکز در زمینه ساخت فیلم هایی مرتبط با التهابات دهه 
60 بیان کرد: سه فیلم امسال ما دهه شصتی نیست، یکی از 
فیلم ها برای دهه نود است، یکی از فیلم ها یک فیلم شیرین 

خانوادگی است دو کار دیگر ما دفاع مقدسی است که این کار 
را مأموریت خودمان می دانیم. یک کار دهه شصتی داریم که 
آن روایت به درد امروز می خورد. ما باید در فضای روز هم 
آثاری داشته باشیم. تاش می کنیم در این زمینه توسعه داشته 
باشیم. به عنوان مثال مسئله کرونا پیچیده است، در مستندها 
هم خوب به آن پرداخته نشده است حتماً موضوع کرونا مهم 

است و حتماً مخاطب جهانی پیدا می کند.
رئیس سازمان سینمایی حوزه هنری، در پاسخ به سؤالی 
درباره آثار توقیفی این سازمان همچون »دیدن این فیلم جرم 
است« و »مصلحت« تأکید کرد: ما فیلم نمی سازیم که توقیف 
شود. ما در چارچوب قانون و با توجه به مأموریت خودمان خلق 
اثر می کنیم. »دیدن این فیلم جرم است« هم سرانجام اکران 
شد. لفظ توقیف انگار فیلم دیگر اجازه اکران پیدا نمی کند. 
به دلایل مختلف  نیست.  توقیف  معنی  به  پیدا کردن  ایراد 
دولت قبل تصمیم گرفت نمایش فیلم را به تعویق بیندازد. 
حتی دچار وعده ووعیدها هم می شدیم، می گفتند انتخابات و 
جشنواره و… بگذرد تا اکرانش کنیم. به این معنا فیلم توقیف 

نشد، اما اشکالاتی از نهادهای نظارتی وجود داشت.
او افزود: »مصلحت« هم ازنظر من توقیف نیست، اسناد 
اکران عمومی هم در  برای  پروانه نمایش آن وجود دارد و 
مسیر گفتگو است. ضمن اینکه زمان اکرانش تولید امسال 
از دلایل  یکی  داریم.  اکران  برای  فیلم  آینده 6  نبود، سال 
اکران نشدن این فیلم ها فضای کرونا و فضای مصیبت زده 

گیشه سینما بود. از سوی دیگر صف اکران شلوغ بود.
جعفریان درباره توسعه سالن های سینمایی حوزه هنری 
هم بیان کرد: در حوزه سینماسازی تاش کرده ایم سینماها 

را بازسازی کرده و ارتقا بدهیم. حتی سینماهای دهه 80 را 
داریم به روز می کنیم، منتها برای توسعه یکی از سیاست های 
ما این است که عدالت دسترسی برای مخاطبان وجود داشته 
باشد. در حال حاضر در 8 یا 9 استان سینما نداریم، در چنین 
مکان هایی چند راهبرد داریم. یکی اینکه سالن های موجود 
بخش  سالن های  برخی  با  اینکه  ضمن  کنیم،  بازسازی  را 
نیست،  سودآور  برایشان  که  دستگاه ها  برخی  یا  خصوصی 

قرارداد بسته ایم که از ظرفیت های آنها هم بهره ببریم.
وی درباره سامانه بلیت فروشی »گیشه هفت« هم گفت: 
اقتصادی  نگاه  این سامانه و زیرساخت های آن،  به  نگاه ما 
نیست. سامانه بلیت فروشی این طور نیست که سودآور باشد، 
نگاه ما بیشتر جلب مخاطب است، اینکه مشتری را به طور 
ثابت برای خودت نگهداری و به زنجیره سینمای تو متصل 
نتیجه  به  تا  می کنیم  مذاکره  ارشاد  شهر«  »سینما  با  شود. 
از شهرداری ها هم همکاری خوبی می کنند،  برسیم، برخی 
استانداری ها کمک  از  توانسته ایم  هم  استان ها  از  خیلی  در 
بگیریم.رئیس سازمان سینمایی حوزه هنری درباره ماک این 
سازمان برای اکران فیلم های سینمایی تأکید کرد: ما قایل به 
یک استاندارد هستیم که استاندار شورای پروانه نمایش است. 
حتماً حضور جناب آقای قمی و دیگران در آن شورا مغتنم 
است، اما مستقل از عضویت هرکسی در آن شورا، خود همان 
بود که می گفتند  این  از مغالطه ها  شورا وجاهت دارد. یکی 
آقای قمی به یک فیلم پروانه نمایش نداده درحالی که این 
فیلم در دولت قبل پروانه گرفته بود. درباره نحوه سانس دهی 
و اختصاص پردیس ها قوانین شورا مشخص می کند که چه 

کنیم.

 2 فیلم ملتهب حوزه هنری 
در »فجر«

آگهی مزایده آگهی
آگهی مزایده اتومبیل

3073-1- شـماره مزایـده: 140004302130000024 تاریخ ثبت: 1400/10/23 
بـه موجـب پرونـده اجرائـی کاسـه 140000391 یـک دسـتگاه سـواری پرایـد 
GTXi بـه رنـگ نقـره ای متالیـک مـدل 1385 بـه شـماره انتظامـی 596 ج 
22-ایـران 43 متعلـق بـه ورثـه مرحـوم عبـاس محمدی نـو کاآبـادی که طبق 
نظـر کارشـناس رسـمی دادگسـتری بـه مبلـغ 450/000/000 ریـال ارزیابـی 
شـده، از سـاعت 9 الـی 12 روز چهارشـنبه مـورخ 1400/11/13 در اداره ثبـت 
اسـناد و امـاک مبارکـه - واحـد اجـراء واقـع در صفائیـه، پـارک اداری، پشـت 
دادگسـتری، جنـب اداره بـرق از طریـق مزایـده بـه فروش مـی رسـد. مزایده از 
مبلـغ 450/000/000 ریال شـروع و بـه بالاترین قیمت پیشـنهادی نقدا فروخته 
مـی شـود و کلیـه هزینـه هـای قانونـی بـه عهـده برنـده مزایـده اسـت و نیـم 
عشـر و حـق مزایـده نقـدا وصـول خواهد شـد. طبق گزارش کارشـناس رسـمی 
دادگسـتری، خودرو با موتور روشـن بازدید شـد، موتور و گریبکس سـالم اسـت، 
بدنـه نسـبتا خوب اسـت، گلگیر جلـو چپ و چـراغ راهنمایی چـپ خوردگی دارد، 
شیشـه ها، داشـبورد و تودوزی سـالم اسـت. لاسـتیک ها 50٪ آج دارد. ضمنا از 
وضعیـت بیمـه اطاعی در دسـت نیسـت. شـرکت در مزایـده منوط بـه پرداخت 
ده درصـد از مبلـغ پایـه کارشناسـی به حسـاب سـپرده ثبـت و حضور خریـدار یا 
نماینـده قانونی او در جلسـه مزایده اسـت. برنده مکلف اسـت مابـه التفاوت مبلغ 
فـروش را ظـرف مـدت پنـج روز از تاریخ مزایده به حسـاب صنـدوق ثبت تودیع 
نمایـد و در صورتـی کـه ظـرف مهلت مقـرر، مانده فروش را به حسـاب سـپرده 
ثبـت واریـز نکنـد، مبلـغ مذکـور قابـل اسـترداد نبـوده و به حسـاب خزانـه واریز 
خواهـد شـد. در ایـن صـورت، عملیـات فـروش از درجـه اعتبـار سـاقط و مزایده 
تجدیـد مـی گردد. ضمنـا چنانچه روز مزایده تعطیل رسـمی اعام گـردد، مزایده 
روز اداری بعـد از تعطیلـی در همـان سـاعت و مـکان مقـرر برگـزار خواهد شـد. 
ضمنـا اتومبیـل مزبـور در پارکینـگ شـخصی مسـتقر مـی باشـد. تاریخ انتشـار 
آگهـی: 1400/10/29 رئیـس اداره ثبت اسـناد و اماک مبارکـه مظاهر نصرالهی 

مبارکـه 1261259/ م الـف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

3070-1- برابـر آراء صـادره هیـات هـای موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی منطقه 
غـرب اصفهـان تصرفـات مالکانـه و بلامعارض متقاضیـان محرز گردیده اسـت. 
لـذا مشـخصات متقاضیـان و املاک مـورد تقاضا به شـرح زیر به منظـور اطلاع 
عمـوم در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود درصورتی که اشـخاص 
نسـبت بـه صدورسـند مالکیـت متقاضیان اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خـود را به اداره ثبت اسـناد 
و امـلاک تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم 

اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مرجـع قضایی تقدیـم نماید.
ردیـف 1- رای شـماره 1020۹-1400/08/26 هیـات دوم آقـای محمـود بابـا 
شـاهی کوهستانی به شناسـنامه شـماره 14 کدملی 12۹00۹2001 صادره فرزند 
صفرعلـی در ششـدانگ یـک بـاب سـاختمان بـه مسـاحت 208/80 مترمربـع 
قسـمتی از پـلاک شـماره 27۸ فرعـی از 14 اصلـی واقع در اصفهـان بخش 14 
حـوزه ثبـت ملک غـرب اصفهـان از سـند شـماره 131772 مـورخ 1374/6/12 

دفترخانـه شـماره 7 اصفهان
تاریـخ انتشـار نوبـت اول:1400/10/29 تاریـخ انتشـار نوبـت دوم:1400/11/14 
شـهریاری- رئیس منطقه ثبت اسـناد وامـلاک غرب اصفهـان1262261/م الف

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

2865-1- برابـر آراء صـادره هیـات هـای موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی منطقه 
غـرب اصفهـان تصرفـات مالکانـه و بلامعارض متقاضیـان محرز گردیده اسـت. 
لـذا مشـخصات متقاضیـان و املاک مـورد تقاضا به شـرح زیر به منظـور اطلاع 

عمـوم در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود درصورتی که اشـخاص 
نسـبت بـه صدورسـند مالکیـت متقاضیان اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خـود را به اداره ثبت اسـناد 
و امـلاک تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم 

اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مرجـع قضایی تقدیـم نماید.
ردیـف 1-رای شـماره 11۹42- 1400/10/06 هیـات دوم آقـای جواد مهرعلیان 
به شناسـنامه شـماره 1255 کدملـی 12۸34277۸۸ صـادره اصفهان فرزند کاظم 
در ششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 199/45 مترمربع از پلاک شـماره 
3۹6 فرعـی از 15 اصلـی واقـع در اصفهـان بخـش 14 حـوزه ثبـت ملـک غرب 

اصفهـان از مالکیـت متقاضـی از مورد ثبـت صفحه 140 دفتـر 603 املاک 
تاریـخ انتشـار نوبـت اول:1400/10/14 تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1400/10/29 
شـهریاری- رئیـس منطقه ثبت اسـناد واملاک غرب اصفهـان 1253913/م الف

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

2878-1- برابـر رای شـماره 140060302007004357 مـورخ 1400/9/14 و 
رای شـماره 14006030200700435۸ مـورخ 1400/9/14 هیـات اول موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک فلاورجـان تصرفات مالکانـه بلامعارض 
متقاضی آقای مهدی جعفرزاده فرزند محمداسـمعیل بشـماره شناسـنامه ۸5۸۸ و 
کـد ملـی 111024۸156 صـادره از فلاورجان در پنج دانگ مشـاع از ششـدانگ 
و الهـام جمالـی قهدریجانـی فرزنـد مصطفـی بـه شناسـنامه 103۸1 و کـد ملی 
11102670۸۸ صـادره فلاورجـان در یـک دانـگ مشـاع از ششـدانگ یک باب 
خانـه بـه مسـاحت 319/25 متـر مربـع پـلاک 3۸5 اصلـی واقـع در قهدریجان 
خریـداری مع الواسـطه از مالک رسـمی آقای محمد اسـماعیل جعفـر زاده محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 15 
روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف 
مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عـدم وصول 

اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1400/10/14 تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1400/10/29 
فلاورجـان امـلاك  و  اسـناد  ثبـت  رئیـس  اشـنی-  ناظمـی   محمدعلـی 

1253061/م الف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

2869-1- برابـر آراء صـادره هیـات هـای موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی منطقه 
غـرب اصفهـان تصرفـات مالکانـه و بلامعارض متقاضیـان محرز گردیده اسـت. 
لـذا مشـخصات متقاضیـان و املاک مـورد تقاضا به شـرح زیر به منظـور اطلاع 
عمـوم در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود درصورتی که اشـخاص 
نسـبت بـه صدورسـند مالکیـت متقاضیان اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خـود را به اداره ثبت اسـناد 
و امـلاک تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم 

اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مرجـع قضایی تقدیـم نماید.
ردیف 1- رای شـماره 12331- 1400/10/08 هیات دوم آقای حسـین صادقیان 
آفارانـی بـه شناسـنامه شـماره 12۸5 کدملـی 12۸2۹43۸12 صـادره اصفهـان 
فرزنـد یدالـه در چهار دانگ مشـاع از ششـدانگ یک باب سـاختمان به مسـاحت 
200/58  مترمربـع قسـمتی از پـلاک شـماره 557 فرعـی از 16 اصلـی واقـع در 
اصفهـان بخـش 14 حـوزه ثبت ملـک غرب اصفهـان از مورد ثبـت صفحه 3۹2 

و 3۹5 دفتـر 61۹ املاک

ردیـف 2- رای شـماره 12332- 1400/10/08 هیـات دوم خانـم محترم رضائی 
به شناسـنامه شـماره 23 کدملی 12۸۹۹051۹3 صادره اصفهان فرزند ابوالقاسـم 
در دو دانـگ مشـاع از ششـدانگ یـک بـاب سـاختمان بـه مسـاحت 200/58 
مترمربـع قسـمتی از پـلاک شـماره 557 فرعـی از 16 اصلـی واقـع در اصفهـان 
بخـش 14 حـوزه ثبـت ملک غـرب اصفهـان از مورد ثبـت صفحـه 3۹2 و 3۹5 

دفتـر 619 املاک 
ردیـف 3-رای شـماره 1232۹- 1400/10/08 هیـات دوم خانـم محتـرم رضائی 
به شناسـنامه شـماره 23 کدملی 12۸۹۹051۹3 صادره اصفهان فرزند ابوالقاسـم 
در سـه دانـگ مشـاع از ششـدانگ یک باب سـاختمان به اسـتثنای بهـای ثمنیه 
اعیانی به مسـاحت 194/11 مترمربع قسـمتی از پلاک شـماره 487 فرعی از 16 
اصلـی واقـع در اصفهـان بخـش 14 حوزه ثبت ملـک غرب اصفهـان از مالکیت 

محمدعلـی صادقیـان آفارانی از مـورد ثبت صفحه 223 دفتـر 312 املاک
ردیف 4- رای شـماره 1232۸- 1400/10/08 هیات دوم آقای حسـین صادقیان 
آفارانـی بـه شناسـنامه شـماره 1285 کدملـی 12۸2۹43۸12 صـادره اصفهـان 
فرزنـد یدالـه در سـه دانگ مشـاع از ششـدانگ یک باب سـاختمان به اسـتثنای 
بهـای ثمنیـه اعیانـی بـه مسـاحت 194/11 مترمربـع قسـمتی از پلاک شـماره 
487 فرعـی از 16 اصلـی واقـع در اصفهـان بخـش 14 حـوزه ثبـت ملـک غرب 
اصفهـان از مالکیـت محمدعلـی صادقیان آفارانی از مورد ثبـت صفحه 223 دفتر 

املاک  312
ردیـف 5- رای شـماره 11711- 1400/9/29 هیـات سـوم آقـای محمـد مهدی 
شـاه سـنائی گنیرانی بـه شناسـنامه شـماره ۸55 کدملـی 12۸3411۹3۸ صادره 
اصفهـان فرزنـد اکبر در ششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 466/57 مربع 
از پـلاک شـماره 34۹ فرعـی از 21 اصلی واقع در اصفهـان بخش 14 حوزه ثبت 
ملـک غـرب اصفهـان از مالکیـت مالک رسـمی اسـداله شاهسـنایی مـورد ثبت 

صفحـه 244 دفتـر 75 املاک
دوم:  نوبـت  انتشـار  تاریـخ   1400/10/14 اول:  نوبـت  انتشـار  تاریـخ 
 1400/10/29 شـهریاری- رئیـس منطقـه ثبـت اسـناد و املاک غـرب اصفهان

 1254013/م الف
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 1400/10/5 مـورخ   14006030200700467۸ شـماره  رای  برابـر   -1-3068
هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملـک فلاورجـان تصرفات 
مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم زهـره سـلامی فرزنـد غلامرضـا بشـماره 
شناسـنامه و کـد ملـی 11002۸65۸6 صـادره از فلاورجـان در ششـدانگ یـک 
بـاب خانـه به مسـاحت 224/25 مترمربـع پـلاک 1۹ فرعـی از 3۹6 اصلی واقع 
در قهدریجـان خریـداری مـع الواسـطه از مالـک رسـمی آقـای رمضان شـفیعی 
فلاورجانـی محـرز گردیده اسـت. لذا به منظـور اطلاع عموم مراتـب در دو نوبت 
بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور 
سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، 
ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکـور و عدم 

وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریـخ انتشـار نوبـت اول:1400/10/29 تاریـخ انتشـار نوبـت دوم:1400/11/14 
فلاورجـان امـلاك  و  اسـناد  ثبـت  رئیـس  اشـنی-  ناظمـی   محمدعلـی 

 1261479/م الف
آگهی تحدید حدود اختصاصی

حـدود  تحدیـد  چـون   140085602024012588 نامـه:  شـماره   -1-3067
ششـدانگ یـک بـاب خانه پـلاک 4483/4943 واقـع در بخش 5 ثبـت اصفهان 
کـه طبـق پرونـده ثبتی بـه نام آقـای مجید بصیـری نـژاد فرزند اکبـر در جریان 

ثبـت اسـت و بـه علـت عدم حضـور متقاضی ثبـت به عمـل نیامده اینـک بنا به 
دسـتور قسـمت اخیر مـاده 15 قانون ثبـت و طبق تقاضای نامبـرده تحدید حدود 
پـلاک مرقـوم در روز دوشـنبه مـورخ 1400/11/25 سـاعت ۹ صبـح در محـل 
شـروع و بـه عمـل خواهـد آمـد لـذا بـه موجـب این آگهـی بـه کلیـه مجاورین 
اخطـار مـی گـردد که در روز و سـاعت مقـرر در این آگهی در محـل حضور یابند 
و اعتراضـات مالكیـن یـا مجاورین مطابـق مـاده 20 قانون ثبـت از تاریخ تنظیم 
صـورت مجلـس تحدیدی تـا 30 روز پذیرفته خواهد شـد و طبق تبصـره 2 ماده 
واحـده قانـون تعیین تکلیـف پرونده هـای معترضی ثبت معترضیـن ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض به ایـن اداره با تقدیـم دادخواسـت به مرجع 
ذیصـلاح قضائـی گواهی تقدیم دادخواسـت را اخـذ و به این اداره تسـلیم نمایید.
تاریـخ انتشـار: 1400/10/29 مهـدی شـبان- رئیس منطقه ثبت اسـناد و املاک 

جنوب اصفهـان 1261159/ م الف
آگهی تحدید حدود اختصاصی

3066-1- شـماره نامـه: 140085602024012413 نظـر بـه اینکـه بـه موجب 
رای شـماره 139960302024003360 مـورخ 1399/08/10 هیات قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی ششـدانگ یکباب 
خانـه بـه مسـاحت 114/89 متر مربع تحت شـماره فرعـی 2937 از اصلی 4348 
مفـروز و مجـزی شـده از شـماره 13 فرعـی از اصلـی مزبـور واقـع در بخـش 5 
ثبـت اصفهـان، در مالکیت آقای علی کوراوند فرزند گرمسـیری مسـتقر گردید و 
پرونـده ثبتـی فاقد سـابقه تحدیـد حدود میباشـد لذا به اسـتناد تبصـره ذیل ماده 
13 قانـون فـوق الذکـر و طبـق تقاضـای مالـک تحدیـد حـدود ملک مرقـوم در 
روز چهارشـنبه مـورخ 1400/11/27 سـاعت ۹ صبـح در محل شـروع و به عمل 
خواهـد آمـد و بـه موجب این آگهـی به کلیه مالکیـن و مجاورین اعـلام میگردد 
تـا در روز و سـاعت مقـرر در محل حضـور یابند و اعتراضـات مالکین و مجاورین 
مطابـق مـاده 20 قانـون ثبـت از تاریـخ تنظیـم صـورت مجلس تحدیـد حدود و 
فقـط تـا )30( روز پذیرفتـه خواهد شـد و معترض طبـق مـاده ۸6 آئیننامه قانون 
ثبـت بایـد از تاریخ تسـلیم اعتراض به ایـن اداره، ظرف یکماه دادخواسـت خود را 
بـه مرجـع ذیصـلاح قضائی تسـلیم و گواهی تقدیم دادخواسـت را أخـذ و به این 
واحـد ثبتـی ارائه نمایـد، در غیر اینصـورت متقاضی ثبـت یا نماینـده قانونی وی 
میتوانـد بـه دادگاه مربوطـه مراجعـه و گواهی عـدم تقدیم دادخواسـت را دریافت 
و بـه اداره ثبـت تسـلیم نمایـد و اداره ثبـت بـدون توجـه بـه اعتـراض عملیـات 
ثبتـی را بـا رعایت مقـررات ادامـه میدهـد. تاریـخ انتشـار: 1400/10/29 مهدی 
شـبان- رئیـس منطقه ثبت اسـناد و املاک جنـوب اصفهـان 1261279/ م الف

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

3076-1- برابـر آراء صـادره هیـات هـای موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمان هـای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی منطقـه غرب اصفهـان تصرفات مالکانـه و بلامعـارض متقاضیان محرز 
گردیـده اسـت. لـذا مشـخصات متقاضیان و املاک مـورد تقاضا به شـرح زیر 
بـه منظـور اطـلاع عمـوم در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود 
درصورتـی کـه اشـخاص نسـبت به صدورسـند مالکیـت متقاضیـان اعتراضی 
داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه 
اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت اسـناد و املاک تسـلیم و پس از اخذ رسـید، 
ظـرف مـدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مرجع 

قضایـی تقدیـم نماید.
ردیـف 1-رای شـماره 112۹۸- 1400/9/21 هیـات چهـارم آقـای محمـد خاتم 
زاده بـه شناسـنامه شـماره 57 کدملی 12۹0053014 صـادره اصفهان فرزند رضا 
در ششـدانگ یـک باب سـاختمان به مسـاحت 173/42 مترمربـع از پلاک 6۸۸ 
فرعـی از 5 اصلـی واقـع در اصفهـان بخـش 14 حوزه ثبت ملک غـرب اصفهان 

از مالکیـت متقاضـی مورد ثبـت صفحه 456 دفتـر 767 املاک
دوم:  نوبـت  انتشـار  تاریـخ   1400/10/29 اول:  نوبـت  انتشـار  تاریـخ 
1400/11/14 شـهریاری- رئیـس منطقه ثبت اسـناد وامـلاک غرب اصفهان 

الـف 1262778/م 
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اقتصاد

معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه گفت: فعالان 
صنعت لوازم خانگی کشور از شرکای استراتژیک فولاد مبارکه 
هستند و افزایش رضایتمندی مشتریان برای ما اهمیت زیادی 

دارد.
به گــزارش اصفهان امروز، طهمــورث جوانبخت معاون 
فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه در نشست هم اندیشی 
فولاد مبارکه و شــرکای کســب و کار که با مشتریان فولاد 
مبارکه در عرصه تولید لوازم خانگی برگزار شــد، اظهار کرد: 
دســتورالعمل دولت طی 2 سال اخیر سبب شده مشتریان ما، 
محصولات شــان را از طریق بورس خریداری کنند اما تعامل، 

همکاری و رضایت مشتریان برای ما بسیار مهم است.
وی با بیان این که در این همایش مســئولان واحدهای 
تولید، پشتیبانی و کنترل کیفیت شرکت فولاد مبارکه حضور 
دارند تا از نقطه نظرات مشتریان لوازم خانگی مطلع شوند، افزود: 
صنعت لوازم خانگی پس از خودورســازی دومین صنعت مهم 

کشور است.
معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه خاطرنشان 
کرد: جمعیت جوان ایرانی پس از تشــکیل خانــواده به لوازم 
خانگی نیاز دارند و توسعه و افزایش تولید لوازم خانگی و تأمین 
به موقع محصولات تولیدکنندگان برای فولاد مبارکه اهمیت 

زیادی دارد.
وی اذعان داشــت: فعالان صنعت لوازم خانگی کشور از 
شرکای استراتژیک فولاد مبارکه هستند و افزایش رضایتمندی 
مشتریان برای این شرکت اهمیت زیادی داشته است؛ با وجود 
کمبود گاز و برق در آذرماه سال جاری، تولید محصولات گرم 

شرکت فولاد به 400 هزار تن افزایش یافت. 
جوانبخت تأکید کرد: افزایش محصولات فولادی مورد نیاز 
صنعت لوازم خانگی کشور همواره در دستور کار فولاد مبارکه 
بوده و این در حالی اســت که با افزایش تولید این محصول، 
قیمــت لوازم خانگی نیز در بازار متعادل می شــود؛ با توجه به 
نقطه نظرات مشــتریان در این نشست، فروش اعتباری فولاد 
مبارکه از این پس به ۹0 روز افزایش می یابد تا با افزایش مدت 
خریدهای اعتباری، مشــکلات مشتریان صنعت لوازم خانگی 

کمتر شود.
Á نقش فولاد مبارکه در تنظیم بازار لوازم خانگی

وی عنوان داشت: هم اکنون شرکت فولاد مبارکه 20 هزار 
میلیارد تومان فروش اعتباری را به مشتریان خود اختصاص داده 
است؛ خواسته برخی مشتریان فولاد مبارکه عرضه محصولات 
و ورق های فولادی کمتر از 50 تن است که این درخواست به 
علت محدودیت های ریخته گری در فولاد مبارکه عملی نیست 

و فعالان صنعت می توانند با تجمیع سفارشات خود نسبت به 
خرید بیش از 50 تن اقدام کنند.

معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه با بیان این 
که تأمین نیاز بازار و تولیدکنندگان از مهم ترین سیاســت های 
فولاد مبارکه اســت، خاطرنشــان کرد: هرچه عرضه ورق و 
محصولات فولادی در بازار با تقاضا متناســب باشد، قیمت ها 
نیز متعادل تر خواهد شــد و شــرکت فولاد مبارکه این روند را 

ادامه خواهد داد.
وی در پایان با اشاره به افزایش میزان رضایتمندی مشتریان 
فولاد مبارکه عنوان داشــت: فولاد مباکه تا ســال گذشته با 
سنجش مشتریان برای مشخص شدن نیازشان، کارشناسان 
خــود را به کارخانه جــات تولیدی اعزام می کــرد اما با تغییر 
شیوه های فروش طبق دستورالعمل های دولتی، در این زمینه 

با محدودیتهایی مواجه شد.
Á  نقش مهم فولاد مبارکه در تأمین ورق لوازم

خانگی

همچنین، مدیر فروش داخلی شرکت فولاد مبارکه با بیان 
این که عمده محصولات صنعت لوازم خانگی کشور ورق های 
روغنی، ورق های گالوانیزه و ورق های رنگی است، گفت: فولاد 
مبارکه در راستای تأمین این ورق های ویژه صنعت لوازم خانگی 

کشور نقش مهمی برعهده دارد.
محمد تاجمیرریاحی، مدیر فروش داخلی شــرکت فولاد 
مبارکه اظهار کرد: هدف ما از برگزاری سلســله نشست های 
هم اندیشــی با شرکای کسب و کار در سال تولید، پشتیبانی ها 
و مانع زدایی ها، بهبود تعاملات شرکت فولاد مبارکه با تمامی 
مشتریان در گروه های مختلف صنعتی و به خصوص صنعت 

لوازم خانگی کشــور به منظور رونق تولید در این بخش مهم 
است.وی افزود: براساس برنامه ریزی های صورت گرفته، مقرر 
گردید، برنامه های شرکت فولاد مبارکه برای مشتریان صنعت 
لوازم خانگی کشــور ارائه و انتظارات آن ها نیز از شرکت فولاد 
مبارکه مورد بحث و بررســی قرار گیرد؛ برنامه ریزی برای رفع 
نقــاط ضعف و تقویــت نقاط قوت در جهت تســهیل امور از 

مهم ترین اهداف برگزاری این نشست است.
مدیر فروش داخلی شــرکت فولاد مبارکه با بیان این که 
دولت بر استراتژی افزایش تولید لوازم خانگی در کشور تأکید 
دارد، خاطرنشان کرد: در این نشست بسیاری از مسائل مشتریان 

فولاد مبارکه با تعامل و همکاری دوجانبه برطرف می شود.
وی اذعان داشــت: ورق های رنگی مورد نیاز صنعت لوازم 
خانگی کشــور اخیراً در ســبد محصولات تولیدی شــرکت 
فــولاد مبارکه قرار گرفته و برگزاری این نشســت و توجه به 
خواســته های صنعت گران این عرصه در تأمین بخشی از مواد 
اولیه صنعت لوازم خانگی کشور بسیار تأثیرگذار است؛ در حال 
حاضر عمده محصولات صنعت لوازم خانگی کشور ورق های 
روغنــی، ورق های گالوانیزه و ورق های رنگی اســت و فولاد 
مبارکه در راستای تأمین این ورق های ویژه صنعت لوازم خانگی 

کشور نقش مهمی بر عهده دارد.
تاجمیرریاحی با بیان این که مشتریان صنعت لوازم خانگی 
کشــور در بین مشــتریان فولاد مبارکه جایگاه ویژه ای دارند، 
تصریح کرد: امیدوارم فولاد مبارکه به عنوان صنعت بالادستی 
کشور بتواند انتظارت صنعت لوازم خانگی را برآورده کند؛ فولاد 
مبارکه همواره به دنبال ایجاد ارتباطی نزدیک با مشتریان خود 
بوده و در تلاش اســت تا تعامل و همکاری با شرکای تجاری 

خود را بیش از پیش تقویت کند.
وی عنوان داشــت: برخی از خطوط تولید فولاد مبارکه به 
صورت اختصاصی صرفاً برای تأمین نیاز مشتریان صنعت لوازم 
خانگی کشور راه اندازی شده و این شرکت با عرضه محصولات 
مورد نیاز فعالان این صنعت ثابت کرد که کشورمان به واردات 
لوازم خانگی بی نیاز اســت و صنعتگران می توانند نیاز مردم به 

لوازم خانگی را به خوبی تأمین کنند.
مدیر فروش داخلی فولاد مبارکه، ارتقای مســتمر کیفیت 
محصولات و افزایش تولید در جهت خودکفایی کشــور را از 
مهم ترین اولویت های این شــرکت دانســت و گفت: استمرار 
نشست های هم اندیشی فولاد مبارکه و شرکای کسب و کار به 
ویژه با مشتریان صنعت لوازم خانگی، می تواند نقش مؤثری در 

افزایش تولید لوازم خانگی کشور داشته باشد.
وی با اشاره به اهمیت تأمین محصولات مورد نیاز مشتریان 

صنعــت لوازم خانگی برای فولاد مبارکــه ادامه داد: اطلاع از 
آخرین وضعیت صنعت لوازم خانگی کشــور و چشم انداز این 
صنعت برای فولاد مبارکه بســیار مهم است که خوشبختانه 
در این نشســت توانمندی های فولاد مبارکه برای مشتریان 
صنعت لوازم خانگی بیش از پیش روشــن شد و این شرکت 
نیز از نقطه نظرات مشتریان خود در صنعت لوازم خانگی بیشتر 

مطلع گردید.
Á  رضایتمندی میانگین  درصدی   ۸۶ افزایش 

مشتریان

در ادامه، مدیر پشــتیبانی فروش و بازاریابی شرکت فولاد 
مبارکه گفت: میانگین رضایت مشــتریان لوازم خانگی فولاد 
مبارکه از این شــرکت در سال گذشته به ۸6 درصد رسیده که 

این میزان، بیش از اهداف برنامه ریزی شده ما بوده است.
مهــدی آقازینلی اظهار کرد: میانگین رضایت مشــتریان 
صنعت لوازم خانگی فولاد مبارکه از این شرکت، طی سال های 
۹5 تا ۹7 حدود ۸0 درصد بوده که این میزان در سال های ۹۸ 
و ۹۹ ارتقا پیدا کرده و به ۸6 درصد رسیده که این میزان، بیش 

از اهداف برنامه ریزی شده ما بوده است.
وی با اشاره به رشد تولید محصولات شرکت فولاد مبارکه 
افزود: پیش بینی می شــود در ســال 1400 مصرف ورق های 
فولادی صنعت لوازم خانگی کشــور به حــدود 270 هزار تن 
افزایش یابد و برآوردهای ما نشــان می دهد که این در ســال 

1404 به حدود 400 هزار تن خواهد رسید.
مدیر پشــتیبانی فروش و بازاریابی شــرکت فولاد مبارکه 
خاطرنشــان کرد: هم اکنون ســهم فولاد مبارکــه در عرضه 
محصولات سرد در بازارهای داخلی به 5۹ درصد رسیده و سهم 

سایر تولیدکنندگان 33 درصد و سهم واردات ۸ درصد است.
وی در ادامه با بیان این که کل تناژ تحویلی به صنعت لوازم 
خانگی توسط فولاد مبارکه طی ۹ ماه امسال به بیش از 125 
هزار تن رسیده است، اذعان داشت: سهم محصولات تحویل 
داده شده فولاد مبارکه به صنعت لوازم خانگی کشور طی این 
مدت، در ورق سرد 76 درصد، در ورق گالوانیزه 16 درصد و در 
ورق رنگی 3 درصد بوده است.آقازینلی در پایان ضمن تقدیر از 

حضور مدیران صنعت لوازم خانگی کشور در این نشست گفت: 
تمام تلاش ما در فولاد مبارکه عرضه محصولات کیفی مورد 
نیاز صنعت لوازم خانگی کشور است تا رضایتمندی صنعتگران 

این بخش از فولاد مبارکه افزایش پیدا کند.
Á  تولید و عرضه بیش از ۵00 گرید فولادی در

فولاد مبارکه

همچنین، مدیر متالورژی و روش های تولید شرکت فولاد 
مبارکه گفت: هم اکنون فولاد مبارکه بیش از 500 گرید فولادی 
در حوزه های مختلف لوازم خانگی، خودروســازی، لوله سازی، 

صنایع قوطی سازی و ... تولید می کند.
علیرضا مولوی زاده مدیر متالورژی و روش های تولید شرکت 
فولاد مبارکه در نشســت هم اندیشی فولاد مبارکه و شرکای 
کسب و کار که با مشتریان فولاد مبارکه در عرصه تولید لوازم 
خانگی برگزار شد، اظهار کرد: برای استفاده صحیح از هر گرید 
فولاد مبارکه، مشتریان این شرکت می توانند از خدمات مشاوره 

فولاد مبارکه در این زمینه استفاده کنند.
وی بــا بیان این که در صورتی که ســفارش گذاری ها به 
درستی انجام شود، مشکلات مشــتریان به حداقل می رسد، 
افزود: از آن جــا که فولاد مبارکه قابلیــت تولید محصولات 
تجاری، کششی، فوق کششی و استحکام بالا را دارد، بنابراین 
این شرکت می تواند تولید محصولات کیفی ویژه را در دستور 

کار خود قرار دهد.
مدیر متالورژی و روش های تولید شــرکت فولاد مبارکه 
خاطرنشــان کرد: خوشبختانه شــرکت فولاد مبارکه از نظر 
تلرانس های ابعادی درخواستی مشتریان مطابق با استانداردهای 
بین المللی را در 2 حالت تلرانس نرمال و تلرانس ویژه می تواند 

محصولات خود را به مشتریان عرضه کند.
وی با بیان ایــن که فولاد مبارکه از توانمندی شــرکت 
های زیر مجموعه خود برای تأمین خواسته مشتریان در تولید 
محصولات جدید اســتفاده خواهد کرد، اذعان داشت: در این 
راستا از مشــتریان خود درخواســت داریم همه خواسته های 
بلندمــدت خود را به همراه تناژ مصرفی به فولاد مبارکه برای 

تصمیم گیری در طرح های توسعه این شرکت ارائه کنند.

آیین تجلیل از چهره های برتر حوزه کارآفرینی با همت و تلاش اداره 
کل تامین اجتماعی استان اصفهان برگزار شد.

در این آیین، محسن ریاضی، مدیرکل تامین اجتماعی استان اصفهان 
اظهار کرد: جشنواره ملی و استانی چهره های برتر حوزه کارآفرینی به منظور 
تجلیل از کارآفرینان برتر و ارج نهادن به مقام والای این عزیزان هر ساله 
در دو ســطح استانی و ملی برگزار و تلاش می شود از کارفرمایان به دلیل 

تمامی تلاش ها و خدماتشان تجلیل شود.
وی ادامه داد: در این آیین، از کارآفرینان برتر ســال 13۹۹ تجلیل به 
عمل می آید، کارآفرینان برتر بر اساس شاخص ها و معیارهایی مشخص، 

تعیین می شوند و از آنها تقدیر می شود.
مدیرکل تامین اجتماعی اســتان اصفهان افزود: بــرای امتیازدهی و 
جمع بندی عملکرد کارآفرینان، چهار سطح در نظر گرفته شد، سطح نخست 
کارگاه های با تعداد نیروی بیش از 200 نفر، ســطح دوم کارگاه های با 51 
تا 200 نفر نیرو، سطح سوم کارگاه های با 6 تا 50 نفر نیرو و سطح چهارم 
کارگاه های با تعداد 1 تا 6 نفر نیرو هســتند که در هر ســطح با ملاک و 

شاخص های خاص، کارفرمایان برتر مشخص شدند.
وی اضافه کرد: 11 شــاخص با ضرایب و امتیازات معین برای انتخاب 
کارفرمایان برتر مدنظر قرار گرفته است، ارسال به موقع لیست بیمه شدگان؛ 
پرداخت به موقع حق بیمه؛ نداشــتن مطالبات و پرداخت به موقع اقساط؛ 
نداشــتن جریمه در خصوص ماده 141؛ انجام معاینات نیروی کار قبل از 
اســتخدام )ماده ۹0(؛ رشد کارکنان؛ استفاده از سیستم های غیر حضوری 
تامیــن اجتماعی برای دریافت خدمات؛ جلوگیری از حوادث کار؛ رشــد و 
تاب آوری واحد؛ افزایش ظرفیت تولید و محافظت از نیروی انسانی شاغل 
در واحد؛ 11 شاخص اصلی هستند که در انتخاب کارفرمایان برتر تاثیرگذار 

هستند.
ریاضی گفت: بر همین اســاس کمیته های تخصصی شکل گرفت، 
امتیازبندی ها انجام شد و برترین ها مشخص شدند، در این مرحله 23 نفر در 

سطح 1، 31 نفر در سطح 2، 33 نفر در سطح 3 و 2۸ نفر در سطح 4 انتخاب 
شــدند که پس از این مرحله و با تشکیل کمیته استانی و با نظرخواهی از 
اتاق تعاون، اتاق اصناف، اتاق بازرگانی و سایر بخش های مرتبط، در نهایت 
13 سهمیه به استان اصفهان برای انتخاب کارفرمایان برتر اختصاص یافت.

*44 شعبه تامین اجتماعی در استان فعال است
وی تاکید کرد: بر این اساس در میان 13 برگزیده نهایی، 5 کارفرمای 
ســطح1، 5 کارفرمای ســطح 2، 2 کارفرما در سطح 3 و یک کارفرما در 
سطح 4 انتخاب شدند که یکی از آنها جز کارفرمایان برتر ملی نیز شناخته 

شده است.
مدیرکل تامین اجتماعی اســتان اصفهان تاکید کرد: اداره کل تامین 
اجتماعی استان اصفهان با 44 شعبه و 16 کارگزاری فعال در سطح استان 
در حال خدمت رسانی به مردم استان می باشد، البته 20 شعبه اقماری نیز در 
استان فعال بودند که با توجه به غیر حضوری شدن ارائه خدمات، این شعب 

به فعالیت خود خاتمه دادند.
وی با بیان اینکه استان اصفهان با 44 شعبه، بیشترین تعداد شعب تامین 
اجتماعی را در استان های کشور به خود اختصاص داده است، عنوان کرد: 
از جمعیت حدود 5 میلیون نفری استان اصفهان، بیش از 3/5 میلیون نفر 
از مردم استان تحت پوشش تامین اجتماعی قرار دارند که حدود 65 درصد 
جمعیت استان را شامل می شود و با توجه به اینکه متوسط جمعیت تحت 
پوشش در سطح کشور عدد 55 درصد را نشان می دهد این یعنی اصفهان 

10 درصد از متوسط کشور جلوتر است.
ریاضی با اشــاره به اینکه هم اکنون 1۸ هزار مســتمری بگیر بیمه 
بیکاری در ســطح اســتان وجود دارد، تاکید کرد: در مجموع بیش از 3۹0 
هزار مســتمری بگیر تامین اجتماعی در استان اصفهان داریم، حدود یک 
میلیون و 200 هزار بیمه شــده و یک میلیون و 700 هزار بیمه شده تبعی 

در استان وجود دارد.
وی با اشاره به اینکه حدود یک هزار و 200 نفر کارمند در شعب تامین 

اجتماعی استان مشغول فعالیت هســتند، تصریح کرد: از میان 110 هزار 
کارگاه استان که تحت پوشش تامین اجتماعی هستند، هشت هزار و ۸00 
کارگاه جز واحدهای با کمتر از 5 نفر نیرو هســتند و حدود دو هزر و 200 
کارگاه نیز بیش از 50 نفر نیرو دارند. در مجموع حدود دو درصد کارگاه های 

استان را واحدهای بزرگ به خود اختصاص داده اند.
Á تعامل خوب تامین اجتماعی با کارفرمایان ادامه دارد

مدیرکل تامین اجتماعی استان اصفهان با بیان اینکه اکثر کارگاه های 
اســتان در بخش خدمات مشــغول فعالیت هســتند، گفت: به جز تامین 
اجتماعی بیش از 20 صندوق بازنشستگی مختلف در سطح کشور در حال 

فعالیت هستند و ساختاری مجزا برای خود دارند.
وی بیان کرد: در هشــت ماهه نخست سال جاری، بیش از 103 هزار 
میلیارد ریال وصولی حق بیمه در سطح استان داشتیم، در همین مدت 122 
هزار میلیارد ریال مصارف بیمه ای داشتیم و با جمع بندی تمامی موارد، در 
این هشــت ماه بیش از 36 هزار میلیارد ریال کسری منابع مالی در سطح 
استان داشتیم که پیش بینی می کنیم این میزان تا پایان سال به بیش از 54 

هزار میلیارد ریال برسد.
ریاضی گفت: طبیعت صندوق های بازنشستگی به این شکل است که 
در در دهه های اول و دوم عمر خود دارای درآمد بسیار هستند و در دهه های 
چهارم و پنجم فعالیت خود با مشکلاتی در تامین هزینه ها روبرو می شوند و 
به سراغ اصلاح ساختار حرکت می کنند، این چرخه تقریبا در اکثر صندوق ها 

در دنیا دیده می شود.
وی افزود: در شرایط فعلی نیاز است دولت میزان بدهی خود به تامین 
اجتماعی را پرداخت کند تا بخشــی از مشــکلات کاهش یابد، مبالغی در 
بودجه سال 1400 به همین منظور دیده شد اما هنوز پرداختی شکل نگرفته 

که امیدواریم هر چه زودتر این بدهی ها پرداخت شود.
مدیرکل تامین اجتماعی اســتان اصفهان گفت: خوشبختانه تعاملات 
خوبی با دستگاه های مختلف اســتان داریم، همچنین موضوع سه جانبه 
گرایی را همواره در دستور کار قرار داده ایم و با جامعه کارفرمایی و کارگری 

تعاملات بسیار خوبی برقرار است.
وی گفت: کافرمایان سرمایه های کشور هستند، منابع رشد اقتصاد کشور 
بوده و همواره مورد احترام هستند، باید شرایطی ایجاد شود که کارفرما بدون 
نگرانی و مشــکلی بتواند در زمینه تولید به فعالیت بپردازد و لازمه داشتن 

اقتصادی قدرتمند، توجه به جامعه کارفرمایی و رفع مشــکلات آنها است. 
هم اکنون در ستاد تسهیل با همکاری سایر بخش ها به دنبال همکاری و 
رفع مشکلات جامعه صنعت و تولید هستیم و در این زمینه از هیچ تلاشی 

کوتاهی نمی کنیم.
Á کارآفرینان الگوی جوانان کشور باشند

در ادامه  احســان شــهیر، مدیركل دفتر هماهنگی و امور اقتصادی 
اســتانداری اصفهان گفت: از اصول مدیریت استراتژیک این است که به 
همه ابعاد یک موضوع یا مسئله نگاه شود، امروز نگاه به مسائل تولید نیز باید 

با دقت و ظرافت باشد و در جهت رفع مشکلات این بخش قدم برداشت.
وی ادامه داد: امروز باید تولیدکنندگان و کارآفرینان موفق به نسل جوان 
معرفی شــوند تا راه آنها ادامه داشته باشد، نیاز به الگوسازی برای جوانان 

است و در این بخش توجه به فعالان اقتصادی ضروری است.
مدیركل دفتر هماهنگی و امور اقتصادی استانداری اصفهان ادامه داد: 
در ســتاد رفع موانع تولید که در هر هفته دو بار و با حضور مسئولان ارشد 
استان برگزار می شود مسائل و مشکلات واحدهای صنعتی و تولیدی استان 

مورد بررسی قرار می گیرد و تلاش می شود در کوتاه ترین زمان ممکن و در 
محدوده قانون، مشکلات برطرف شود، ضروری است از مدیریت اداره کل 
تامین اجتماعی استان اصفهان که همواره یار و یاور بخش تولید هستند و 
تلاش می کنند در جهت رفع مشکلات قدم بردارند تشکر و قدردانی نمایم.

*صندوق تامین اجتماعی متعلق به کارگران و کارفرمایان است
در ادامه رضا چینی، نماینده کانون کارفرمایان اســتان اصفهان گفت: 
صندوق تامین اجتماعی متعلق به کارگران و کارفرمایان است و این تقاضا 
را داریم که این صندوق به صاحبان اصلی خود برگردد و دولت تنها نقش 

نظارتی خود را در این بخش ایفا کند.
وی ادامه داد: این تقاضا را داریم که سه جانبه گرایی در تمامی بخش ها 
و به خصوص تدوین و ابلاغ قوانین و آیین نامه ها نیز مدنظر قرار گیرد تا 

بخشی از مشکلات فعالان اقتصادی کاهش یابد.
نماینده کانون کارفرمایان استان اصفهان گفت: کارگران و کارفرمایان 
سربازان جبهه تولید هستند و نیاز به حمایت دارند تا در این شرایط سخت 
اقتصادی بتوانند به کمک اقتصاد کشور یبایند، این انتظار وجود دارد که این 
اقشار در تصمیم گیری ها دخالت داده شوند و از نظرات آنها نیز استفاده شود.

در ادامه سید حسن هاشمی، رئیس کانون بازنشستگان تامین اجتماعی 
شهرســتان اصفهان گفت: امروز حدود 52 درصد جمعیت کشــور تحت 
پوشش سازمان تامین اجتماعی هستند لذا توجه به چالش ها و مشکلات 

تامین اجتماعی ضروری است و باید در این زمینه تدابیری اندیشید.
وی ادامه داد: یکی از بزرگ ترین مشکلات کشور، معضل بیکاری است 
و در این خصوص کارفرمایان می توانند با ایفای نقش موثر خود، این مشکل 
را برطرف کرده و کشــور را از بروز بسیاری مشکلات نجات دهند البته در 
این زمینه نیاز به حمایت دولت است تا جامعه صنعت و تولید با انگیزه و توان 

دو چندان در جهت رفع مشکلات قدم بردارند.
در ادامه از 13 تن از کارفرمایان برتر استان در حضور مقامات استان با 

اهدای لوح و تندیس تجلیل به عمل آمد.

معاون فروش و بازاریابی فولاد مبارکه در نشست هم اندیشی با شرکای کسب و کار عرصه تولید لوازم خانگی:

فعالان صنعت لوازم خانگی از شرکای استراتژیك فولاد مبارکه هستند

آیین تجلیل از چهره های برتر حوزه کارآفرینی استان اصفهان برگزار شد

تامین اجتماعی حامی و پشتیبان کارگران و کارفرمایان

   خبر

امام جمعه اصفهان: پالایشگاه 
اصفهان به دنبال بهترین 

عملکرد و کمترین هزینه باشد
اصفهان گفت:  امام جمعه  و  استان  در  فقیه  ولی  نماینده 
پالایشگاه اصفهان همانند سایر صنایع موجود در استان باید 
به دنبال ارائه بهترین عملکرد با کمترین میزان هزینه باشد و از 

حالت خام فروشی خارج شود.
به گزارش ایرنا، آیت الله سید یوسف طباطبایی نژاد در دیدار 
مدیرعامل شرکت پالایش نفت )پالایشگاه( اصفهان افزود: 
یکی از مشکلات کنونی کشور ما بالا رفتن مخارج است 
هزینه  به صرف  مطلوب  درآمد  بدلیل  نباید  پالایشگاه  و 
های اضافه بپردازد. وی اظهار داشت: در زمانی قرار داریم 
که همه مسوولان دولتی تمام سعی خود را برای خدمت به 
مردم صرف می کنند و به هر شکلی می کوشند که بی جا و 
زیادی پول خرج نشود. امام جمعه اصفهان با اشاره به اهمیت 
موضوع نفت و پالایشگاه و پیشرفت این مجموعه گفت: باید 
پالایشگاه از حالت خام فروشی خارج شود و به سمت فروش 
محصولات با ارزش افزوده حرکت کند. وی با ابراز خرسندی 
از رفع مشکل شرکت پتروشیمی و خرید مالکیت 50 درصد 
این مجموعه توسط پالایشگاه اصفهان گفت: پتروشیمی 
بخش بسیار مهمی است و کمک بزرگی به ارزش افزوده 
محصولات پالایشگاه می کند و برخی بدنبال تعطیل کردن 
آن بودند که محقق نشد. آیت الله طباطبایی نژاد افزود: توسعه 
دادن پالایشگاه در عین حال که بسیار مهم است کاری 
سخت و نیازمند دریافت مجوزهای لازم از محیط زیست 
است. وی همچنین با بیان آیات و روایات و تاکید بر اینکه فرد 
مسلمان نباید زیر سلطه کافران باشد، گفت: اگر در صنعت و 
بویژه در پالایش نفت وابسته به دنیای کفر بودیم اکنون همه 

نیازهای ما باید به شیوه وارداتی و دستوری تامین می شد.
مدیرعامل شرکت پالایش نفت اصفهان نیز در این دیدار 
گفت: اکنون 22 درصد انرژی کشور در شرکت پالایش نفت 
اصفهان تامین می شود. محسن قدیری افزود: صنعت نفت 
اکنون یکی از صنایع بسیار قوی در کشور است که در همه 
بخش ها به خودکفایی دست یافته است. وی اظهار داشت: 
فعالیت های ما بر مبنای کار گروهی و با برنامه است و بدنبال 
ارائه خدمات صادقانه به مردم به نحو احسن تا دستیابی به 
رضایتمندی عمومی هستیم. شرکت پالایش نفت اصفهان 
) پالایشگاه اصفهان ( در زمان حاضر وظیفه تامین حدود 25 
درصد از سوخت کشور را به عهده دارد و بنزین و گازوییل از 
محصولات اصلی این شرکت بشمار می آید بطوری که سوخت 
16 استان از جمله اصفهان را تامین می کند.ایـن شرکت در 
منطقه ای به مساحت 340 هکتار در شمال غربی اصفهان واقع 

و ظرفیت آن حدود 375 هزار بشکه در روز است.
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ورزش
 منهای فوتبال   خبر کوتاه

آنالیز حریفان چراغ راه 
سپاهان در آسیا

کارشناس اصفهانی فوتبال اعتقاد دارد نخستین کاری 
که سپاهان باید انجام دهد آنالیز خیلی خوب حریفان است، 
این چراغ راه برای سپاهان خیلی مهم است که در اولین قدم 
سعی کند تیم های حریف را به خوبی آنالیز کند و بشناسد. 
محمد یاوری درباره قرعه تیم فولاد مبارکه سپاهان برای 
رقابت های آسیایی اظهار داشت: وقتی به چند سال گذشته 
نــگاه کنیم، دربازی های قهرمانی آســیا بازی های اول را 
با همین تیم ها بــازی کرده ایم. وی ادامه داد: تغییر خیلی 
خاصی ایجاد نشده است، همان تیم های منطقه باهم بازی 
می کنند، نقاط قوت و ضعف این تیم ها شاید کم وبیش باشد 
ولی در کل تغییری نمی کند. یاوری بیان داشت: اگر تیمی 
بخواهد به فینال بازی های آسیایی برسد یا قهرمان شود باید 
حتما تیم قوی ببندد و قوی ظاهر شود، به همین دلیل در  
گروه بندی نه می شود امتیاز ویژ ه ای را به تیم های حریف داد، 
نه از سپاهان امتیازی کم کرد که چون با این تیم ها بازی 
دارد. کارشناس فوتبال بابیان که اولین کاری که سپاهان باید 
انجام دهد آنالیز خیلی خوب حریفان است، عنوان داشت: 
برای وارد شــدن به فضای جدید باید چراغ داشته باشی و 
این چراغ راه برای سپاهان خیلی مهم است که در اولین قدم 
سعی کند تیم های حریف را به خوبی آنالیز کند و بشناسد. 
وی خاطرنشــان کرد: سپاهان باید برای این بازی ها نقاط 
ضعف خودش را بپوشاند، هر تیمی به هر رقابت می رود، آن 
رقابت شکل ویژه ای دارد و تیم باید برای آن مسابقات آماده 
شود، به نظر من سپاهان نیاز به ترمیم دریکی دو قسمت 
را، به ویژه برای بازی های آسیایی دارد. یاوری بابیان این به 
سپاهان در رقابت های آسیایی امید زیادی دارم، ادامه داد: اگر 
از بازی های داخلی بگذریم، بازی های خارج از کشور برای 
تیم هایی که قوی تر هستند نتایج بهتری صورت می گیرد، 
سپاهان هم در لیگ قهرمانان بهتر بازی می کند، در لیگ 
داخلی حساســیت روی سپاهان زیاد است، حریفان سعی 
دارند اول از سپاهان گل نخورند، ولی در آسیا حریفان بازتر 

بازی می کنند.

تمجید بازیکن آلومینیوم از 
قدرت تیم سپاهان

امید سینگ آخرین پنالتی دیدار حساس آلومینیوم مقابل 
سپاهان را وارد دروازه حجت صدقی کرد. این وینگر سریع 
دوملیتی که در صعود آلومینیوم با این پنالتی سهم خاص 
خود را گرفت در  گفتگو با خبرنگار ما به تمجید از نمایش 
تیم محرم نویدکیا می پردازد. سینگ در ابتدا درباره این بازی 
می گوید: بازی خوبی بود. من فکر می کنم تقریبا شبیه بازی 
لیگ بود که چند روز پیش با ســپاهان داشتیم. در این دو 
بازی که با سپاهان بازی کردیم اگر آنالیز هم  کنند ما سرتر 
بودیم. درســت است که ما یکی دو شوت زدند و موقعیت 
گل برایشان حساب شــد اما ازلحاظ تیمی یا تاکتیکی یا 
کار گروهی و دوندگی تیم ما در این دو بازی ســرتر بود. 
خوشحالم که توانستیم سربلند از این بازی بیرون بیاییم و 
بهترین شیرینی بود می توانستیم که به مردم استان مرکزی 
و مردم اراک بدهیم. سینگ که پنالتی ششم تیمش را مقابل 
سپاهان به گل تبدیل کرده بود، در پاسخ به این سوال که 
ازنظر ذهنی آماده پنالتی ششم بود، عنوان کرد: من ازنظر 
ذهنی خــودم را برای پنالتی پنجم آماده کرده بودم و فکر 
می کردم پنالتی پنجم را می زنم و همیشه هم در  پنالتی زدن 
سخت ترین را انتخاب می کنم چون آن قدر اعتمادبه نفس 
آن رادارم که همیشه می گویم سخت ترین را برداریم ولی 
می دانســتم یک کار بزرگ می کنم و خدا را شکر به اینجا 
ختم شد و از این خوشحالم که آلومینیوم یک تیم قابل احترام 
شــده و تمام اصحاب رسانه و تیم های بزرگی که همیشه 
جــام می آوردند و تیم های پرطرفــدار لیگ همه می دانند 
آلومینیوم هم در لیگ و هم در جام حذفی قابل احترام است 
و همه باید به آن احترام بگذارند. او در واکنش به اظهارات 
نویدکیا که گفته بود تیم سپاهان بیشتر از همه تیم هایی که 
به اراک آمدند به آلومینیوم فشــار آورد، بیان کرد: سپاهان 
تیم قابل احترامی اســت و به نظر  من بودجه تیم ما شاید 
نصف بودجه تیم آن ها هم نشود. قطعا هر تیمی که این همه 
بازیکن و ستاره داشته باشد و خیلی هم بازیکن ملی پوش 
دارد، قطعا یکجاهایی می تواند به تیم حریف فشار بیاورد و 
حتی در بازی های سپاهان با استقلال و پرسپولیس، سپاهان 
می تواند ازلحاظ مالکیت و موقعیتی از آن تیم بالاتر باشد. 
من بازی سپاهان با پرسپولیس را دیدم که خیلی خوب بازی 
کردند و حق سپاهان بود ببرد ولی بازی را باختند. بازیکن 
باتجربه آلومینیوم در پایان گفت: دیگر به فوتبال بازی کردن 
امتیاز نمی دهند. هر تیمــی که روی تمام دقایق بازی اش 
برنامه داشته باشد موفق تر است. تیم سپاهان و آقای نویدکیا 
که من شــخصا دوستشان دارم و واقعا فوتبال خوبی را در 
تمام بازی ها بازی می کند ولی راست می گوید، تیمش واقعا 

خوب بازی می کند.

حکم ۵۵0 میلیونی شریفی 
علیه پرسپولیس

کمیته تعیین وضعیت حکم پرونده شــکایت مهدی 
شــریفی از پرسپولیس را صادر کرد. مهدی شریفی که در 
لیگ هجدهم برای یک نیم فصــل و در زمان حمیدرضا 
گرشاسبی با پرسپولیس قرارداد بست، حالا بابت باقی مانده 
طلبش توانسته حکم 550 میلیون تومانی بگیرد. اگرچه این 
رقم حالا شاید مبلغ کمی در فوتبال ایران باشد اما قرارداد 
بازیکنان پرســپولیس در لیگ هجدهم نشان می دهد که 
اتفاقا شریفی توانسته قرارداد مطلوبی را با گرشاسبی امضا 
کند. شریفی در لیگ هجدهم حدود 20 درصد از مدیرعامل 
باشگاه دریافتی داشت و در ادامه فصل هیچ رقمی را نگرفت. 
پرسپولیس می تواند این حکم را به کمیته استیناف ببرد اما 
بعید است که بتواند تغییری در آن ایجاد کند و یک بدهی 

دیگر روی دست مدیران این باشگاه خواهد ماند. 

نبرد حساس سپاهان با 
شهرداری در لیگ والیبال

برنامه هفته نوزدهم لیــگ برتر والیبال مردان اعلام 
شــد. امروز با برگزاری هفت دیدار در شهرهای سیرجان، 
تهران )دو دیدار(، گرگان، رفســنجان و ارومیه )دو دیدار( 
پیگیری خواهد شــد. دریکی از مهم ترین دیدارهای این 
هفتــه تیم های ســپاهان اصفهان و شــهرداری ارومیه 
روبروی هم قرار می گیرند. این دو تیم به ترتیب در جایگاه 
اول و دوم جدول رده بندی هســتند. شــاگردان رحمان 
محمدی راد در ســپاهان با 15 برد و 45 امتیاز صدرنشین 
هستند و شــهرداری ارومیه هم با 13 برد و 36 امتیاز در 
رتبه دوم جدول رده بندی قرار دارد. ارومیه در این دیدار از 
امتیاز میزبانی برخوردار است و می تواند با پیروزی مقابل 
حریف اصفهانی، فاصله خود را با پیکان که در رتبه سوم 
جدول قرار دارد، بیشتر کند. تیم های مقاومت یزد و لبنیات 
هراز آمل که هدایت آن ها را به ترتیب، مربی و سرمربی 
تیم ملی برعهده دارند نیز هرکدام 11 برد و 31 امتیازدارند 
و برای پیشی گرفتن از یکدیگر این هفته به ترتیب مقابل 

پاس گرگان و آذرباتری ارومیه به میدان می روند.

اصفهان قهرمان رقابت های 
هندبال ساحلی کشور

مرحلــه پایانی رقابت های هندبال ســاحلی قهرمانی 
کشــور با معرفی تیم قهرمان در اصفهــان پایان یافت. 
مسئول برگزاری این مســابقات بابیان اینکه رقابت های 
هندبال ســاحلی بزرگ سالان کشــور از تیر امسال آغاز 
شــد گفت: در ایــن دوره 20 تیم در 2 منطقه شــمال و 
جنوب کشــور رقابت کردند که در پایان از هر منطقه 3 
تیــم به مرحله پایانی راه یافتند. حســن افتخاری افزود: 
در ایــن مرحله 2 تیم ملی نوجوانان الف و ب هم حضور 
داشتند تا برای آمادگی بیشتر جهت حضور در رقابت های 
قهرمانی آســیا با تیم های حاضر بازی کنند. وی گفت: 
این رقابت ها با حضور ملی پوشــان برگزار شد و کیفیت 
فنی بالایی داشــت. مسئول برگزاری رقابت های هندبال 
ساحلی قهرمانی کشور در ادامه و با اشاره به اینکه هندبال 
ساحلی در سال های اخیر پیشــرفت زیادی داشته است 
و هم اکنون جزو برترین های آســیا محســوب می گفت: 
یکی از دلایل این پیشــرفت توجه به این رشته در ابعاد 
گوناگون و برگــزاری منظم مســابقات آن در رده های 
مختلف بوده است. حسن افتخاری افزود: در این رقابت ها 
هندبالیست های برتر از سوی کادرفنی تیم ملی شناسایی 
شدند تا به زودی با دعوت به تیم ملی خود را آماده حضور 
در رقابت های قهرمانی آســیا کنند. افتخــاری در پایان 
گفت: رقابت های هندبال ســاحلی قهرمانی آســیا از 2۹ 
اسفند امسال تا ۹ فروردین 1401 به میزبانی تایلند برگزار 
خواهد شد. در پایان رقابت های هندبال ساحلی قهرمانی 
بزرگ ســالان کشــور تیم های اصفهان، هوانیروز آمل و 

نجف آباد عناوین نخست تا سوم را کسب کردند.

برد ذوب آهن و سپاهان در 
لیگ برتر بسکتبال

در ادامه رقابت های مرحله دوم لیگ برتر بســکتبال 
مردان تیم های ذوب آهن و ســپاهان مقابل حریفان خود 
به پیروزی رســیدند. در رقابت های مرحله دوم لیگ برتر 
بســکتبال گروه F، در نخستین بازی تیم های ذوب آهن 
و صنایــع هرمــزگان در یک بازی نفس گیــر و نزدیک 
ذوب آهن با نتیجه ۸7 بر ۸6 به پیروزی رسید. کوارتر اول 
با تســاوی 20 بر 20 به پایان رسید، کوارتر دوم با نتیجه 
24 بر 20 تمام با پیروزی ذوب آهن تمام شد، کوارتر سوم 
با نتیجه 21 بر 1۹ به نفع هرمزگان به پایان رسید، کوارتر 
چهارم با نتیجه 25 بر 24 به ســود هرمزگان تمام شد و 
درنهایت ذوب آهن با نتیجه نزدیک ۸7 بر ۸6 پیروزی را 
از آن خود کرد. در دومین بازی هم ســپاهان مقابل نفت 
آبادان با نتیجه 77 بر 6۹ پیروز شــد. کوارتر نخســت با 
نتیجه ۹ بر ۸ به ســود سپاهان تمام شــد، کوارتر دوم با 
نتیجه 25 بر 16 با پیروزی نفت به پایان رســید، کوارتر 
سوم با نتیجه 27 بر 11 با برتری سپاهان تمام شد، کوارتر 
چهارم با تساوی 25 بر 25 به اتمام رسید و درنهایت بازی 

با نتیجه 77 بر 6۹ با پیروزی سپاهان تمام شد.

شرایط مبهم مسابقات 
واترپلوی قهرمانی آسیا

دبیر فدراسیون شــنا، شیرجه و واترپلو می گوید هنوز 
تکلیف مسابقات واترپلوی قهرمانی آسیا مشخص نشده و 
قرار است به زودی مشخص شود. حمید اسکندریون درباره 
تعیین تکلیف برگزاری مسابقات واترپلوی قهرمانی آسیا 
که انتخابی جهان است، اظهار کرد: هنوز تکلیف مشخص 
نشــده و قرار است به زودی مشخص شود. این مسابقات 
قرار بود به میزبانی قزاقســتان و از 15 بهمن برگزار شود 
که با مشکلاتی همراه شــد. قرار بود کنفدراسیون آسیا 
طی یک جلســه برای برگزاری مســابقات و میزبان به 
نتیجه برسد و آن را اعلام کند. البته ما هم برای میزبانی 
درخواست دادیم. وی در پاسخ به این پرسش که آیا ایران 
آمادگی لازم برای برگزاری مسابقات واترپلوی قهرمانی 
آســیا را دارد، گفــت: در حد خودمــان آمادگی برگزاری 
راداریم. فعلا هفت تیم برای این مسابقات اعلام آمادگی 
کرده اند. ژاپن به واسطه میزبانی که سهمیه جهانی گرفته 
اما به عنوان یک تورنمنت قرار اســت در این مســابقات 
شــرکت کند. حــال منتظریم ببینیم چه می شــود. وی 
در پاســخ به این پرســش که چند تیم سهمیه مسابقات 
جهانی را خواهند گرفت، گفت: ژاپن که سهمیه دارد. دو 
 تیم دیگر از آســیا نیز در مسابقات قهرمانی آسیا سهمیه

 خواهند گرفت.

سرمربی سپاهان می گوید که برای حضور بر روی نیمکت 
سپاهان دســت وپا نزده ام و به جایی وصل نبوده ام.به گزارش 
ورزش ســه، محرم نویدکیا ســرمربی ســپاهان در نشست 
خبری پس از بازی با آلومینیــوم گفت: به خاطر چند روزی 
که در اراک بودیم و برای در اختیار گذاشــتن زمین تمرین، 
از تیم آلومینیوم تشــکر می کنم. در بهترین زمان ممکن به 
گل رســیدیم و بعدازآن، بازهم تا دقیقــه 20، 25 فوق العاده 
خوب بــازی می کردیم. بعدازآن کمی عقب نشــینی کردیم. 
روی یک صحنه که فکر می کنم خطا نبود آلومینیوم به گل 
رســید. از دقیقه 25، 30 به بعد فوتبال معمولی انجام دادیم 
ولــی هرچقدر که روبه جلو رفتیــم، بچه هایمان خیلی خوب 
بــازی کردند. در نیمه دوم خیلی خــوب بودند. در وقت های 

اضافه بازی را به خوبی کنترل کردند. ما شــانس های گلزنی 
مناسبی داشــتیم و برایم باورکردنی نیست که نتوانستیم از 
آن ها اســتفاده کنیم. وی ادامه داد: ضربــات پنالتی را همه 
دیدند. در فوتبال نمی توان تیم ها را با ضربات پنالتی مقایسه 
کــرد. باید به آلومینیوم به خاطر صعودشــان تبریک گفت و 
باید از هوادارانمان معذرت خواهی کنیم ولی بچه هایمان تمام 
تلاششان را کردند. همواره این اتفاقات در جام حذفی رخ داده 
ولی نمی شود آن را توجیه کرد. ما یک جام را ازدست داده ایم 
و همه ناراحت هســتند و امیدواریم که بتوانیم در لیگ برتر 
جبران کنیم و امیدوارم که داورانمان با داد و هوار احساساتی 
نشوند و ســوت های الکی نزنند. فقط همین و دوباره به تیم 
آلومینیوم تبریک می گویم. ســرمربی ســپاهان در خصوص 

اینکه همکاری او با سپاهان تا چه زمانی ادامه خواهد داشت، 
پاسخ داد: شما مختار هستید هر سوالی که دارید بپرسید و من 
موظفــم جواب بدهم. من اینجا نیامده ام که با یکی دو باخت 
بروم و اصلا چنین چیزی نیســت. موضوع اصلی این است 
که من از روزی که از فوتبال خداحافظی کرده ام تا روزی که 
سرمربی تیم شده ام، هیچ وقت مصاحبه ای نکرده ام و ارتباطی 
با مســئولین باشگاه نداشته ام. من هیچ وقت دست وپا نزده ام 
و خودم را به کســی وصل نکرده ام به اینجا بیایم. یک روز از 
من خواستند به ســپاهان بیایم. او گفت: چندین بار با آقای 
ســاکت صحبت کردیم و به نتیجه رسیدیم که تیم شرایط 
خوبی ندارد و من شاید بتوانم به سپاهان کمک کنم. بارها نیز 
این را گفته ام، من تا جایی که بتوانم به تیم کمک کنم اینجا 

هســتم. ولی اینکه فکر کنید بعد از یکی دوشکست بترسم و 
خداحافظی کنم، اصلا چنین موضوعی نیســت. من تا لحظه 
آخر کارم را به نحو احســن انجــام می دهم و دلم می خواهد 
تــا جایی که می توانم، کارم را خیلی درســت انجام دهم؛ اما 
مسئولین باشــگاه تصمیم گیرنده هستند و باید این سوالات 
را از آن ها بپرســید اما تیم من فوتبال خوبی را بازی می کند. 
روز گذشــته نیز گفتم ما در لیگ قطعا جزو تیم هایی هستیم 
که رقابت ســختی برای قهرمانی خواهیم داشت ولی فوتبال 
نیز بالا و پایین دارد. نویدکیا ادامه داد: بعضی اوقات نمی شود 
در مورد بازی انتقاد الکی انجام بدهی یا برای توجیه خودت، 
حرف های غیراصولی و غیرحرفه ای بزنی. من فکر نمی کنم 
هیچ تیمی در اراک توانسته باشد این قدر موقعیت ایجاد کند. 
هیچ تیمی نتوانسته است تا این حد به آلومینیوم فشار بیاورد. 
این نشان می دهد که تیم من کارش را خوب انجام می دهد. 
واقعا برای خودم، بچه ها، کادرمان گل نشدن این همه موقعیت 
عجیب است. کاری هم نمی شود انجام داد و فقط باید خیلی 
قوی ادامه بدهیم. تا جایی که بتوانم کارم را ادامه می دهم و 
مشــکلی ندارم. سرمربی سپاهان درباره آلومینیوم و اینکه آیا 
این تیم می تواند در جام حذفی کار بزرگی را انجام دهد، گفت: 
آلومینیوم تیم خیلی خوبی اســت و هیچ بحثی در این مورد 
وجود ندارد ولی هر ســرمربی خودش می داند کجاها دارای 
مشــکل بوده و نقاط ضعف  و قوتــی وجود دارد. اگر این تیم 
بتواند در نیم فصل شرایطش را مهیا کند، قطعا می تواند رقیب 
سرســختی باشد. ولی باید برخی واقعیت ها را قبول کرد. من 
آلومینیوم را دوســت دارم و نوع فوتبال آن ها نیز جذاب است 
اما این یک واقعیت است که آن ها اگر می خواهند بهتر باشند 
و به قهرمانی برسند، در 15 بازی پنج برد آوردند و شاید این 
کمی آن ها را اذیت کند. اگر این تیم تقویت شــود و بردهای 
بیشــتری بیاورند می توانند در آینده رقیب سختی برای همه 
تیم ها باشــند. وی همچنین درباره دعوای سروش رفیعی و 
گولسیانی گفت: بین سجاد شهباززاده و گولسیانی بحث پیش 
آمد و ســروش ترجمه می کرد که آن ها اشتباه منظور هم را 
متوجه شدند که بعدش با همدیگر دست دادند. این ها طبیعی 

است.

رســول خطیبی طی تنها چهــار روز، در دو دیدار برابر 
ســپاهان نتایج موفقی را کسب کرد. سپاهان قصد داشت 
پس از گذشــت هشت سال از آخرین حضور خود در فینال 
جــام حذفی که با قهرمانی آن ها نیز همــراه بود، یک بار 

دیگر فرصت رســیدن به دیدار پایانی این مســابقات را به 
دســت بیاورد ولی برخورد با سد محکمی به نام آلومینیوم، 
آرزوهای این تیم را بر باد داد. تیم زردپوش اصفهانی با در 
اختیار داشتن ستاره های نامی در پست های مختلف، یکی 
از مدعیــان قهرمانی در هر دو جام داخلی ایران به شــمار 
می رفت. پس از دو پیروزی متوالی برابر فولاد و شهرخودرو 
و فرار این تیم از بحران ناشــی از سه شکست متوالی برابر 

استقلال، پیکان و سپاهان، این بار نویدکیا امیدوار بود که 
تیمش بتواند در دیدار پایانی نیم فصل نخســت با پیروزی 
برابر آلومینیوم، فاصلــه اش را با صدر جدول افزایش دهد؛ 
اما اوضاع به کام سپاهانی ها پیش نرفت و این تیم دریکی 
از معــدود دیدارهای خود در نیم فصل 
نخســت، کمترین موقعیت گل را به 
روی دروازه آلومینیــوم خلق کرد و با 
تســاوی بدون گل مقابل تیم رسول 
خطیبی، نتوانست دست پر از زمین بازی 
خارج شــود و به همین دلیل این تیم 
در پی جبران آن ناکامی، در بازی جام 
حذفی بود. به ثمر رســاندن یک گل 
زودهنگام توسط فرشاد احمدزاده باعث 
شــد تا نویدکیا امید زیادی به پیروزی 
برابر آلومینیوم داشته باشد و نخستین 
شکست این تیم در خانه را در این فصل 
فوتبالی رقم بزند؛ اما اتفاقات آن گونه که 
سپاهانی ها انتظار داشتند پیش نرفت و 
آلومینیوم پس از رسیدن به گل تساوی، 
دیگر اجازه بازشــدن دروازه اش تا پایان 120 دقیقه را نداد 
و تیم مدعی ســپاهان، در ضربات پنالتی برابر تیم رسول 
خطیبی تن به شکست داد. سرمربی جوان آلومینیوم موفق 
شد ظرف مدت چهار روز در دو تقابل با سپاهان نمره قبولی 
بگیرد. او با متوقف کردن تیم مدعی نویدکیا در لیگ برتر، در 
رقابت های جام حذفی نیز با موفقیت توانست از سد حریف 

قدرتمند خود عبورکند.

دوئل بزرگ حذفی با شکست سپاهان همراه شد و این تیم 
از صعود به یک چهارم نهایی بازماندند. سپاهان و آلومینیوم اراک 
برای دومین بار در یک هفته اخیر مقابل هم صف آرایی کردند و 
زردپوشان اصفهانی همانند بازی قبلی، عملکرد خوبی نداشته و 

درنهایت شکست را پذیرا شدند تا کلکسیون 
ناکامی های در نیم فصل سپاهان کامل شود. 
تقابل سپاهان و آلومینیوم اراک تحت تاثیر 
اتفاقــات تقابل قبلی دو تیــم قرارگرفته و 
دوئل بزرگ حذفی، بازی جذاب و نفس گیر 
از آب درآمــد و درنهایت نیز ضربات پنالتی 
تیم صعودکننده را مشخص کرد. شکست 
سپاهان مقابل آلومینیوم اراک علاوه بر از 
دست دادن جام حذفی تبعات زیادی برای 
این تیم داشت و نویدکیا و کادرش موردانتقاد 
گســترده هواداران ســپاهان قرار گرفتند. 
سپاهان مطابق سنت همیشگی نیم فصل 
نخســت، بازهم در یک دیدار بزرگ تن به 
شکســت داد و جام حذفی نیز واگذار کرد 
تا عملا نــاکام بزرگ نیم فصل لقب گیرد. 
شکست ســپاهان مقابل آلومینیوم اراک 

بیش از هر چیز به اشتباهات خودش مربوط می شد. زردپوشان 
اصفهانی در این دیدار نتوانستند بازی خوبی را به  نمایش بگذارند و 
عملکرد چندان مناسبی نداشتند و مهم ترین دلیل شکست سپاهان 
را می توان انتخاب تاکتیک اشتباه مقابل آلومینیوم اراک دانست. 
بازی هفته گذشته سپاهان و آلومینیوم اراک باعث شده بود که 
هر دو تیم شناخت کاملی از هم داشته باشند، بااین حال سپاهانی ها 

نتوانستند که از این شناخت دقیق بهره بگیرند و با انتخاب تاکتیک 
اشتباه، به شاگردان خطیبی اجازه دادند تا از نقاط ضعفشان استفاده 
و نقاط قوتشان را ببندند. نکته عجیب آنکه سپاهان در بازی قبلی 
خود مقابل آلومینیوم، دقیقاً با همین شــیوه بازی کرده و موفق 

به نتیجه گیری نشده بود و تکرار دوباره آن، دقیقاً اتفاقی بود که 
خطیبی و تیمش می خواستند. از طرف دیگر تعویض های بدون 
هدف و اشــتباه نویدکیا در این دیدار موجب شد تا فرصت های 
تغییر تاکتیک سپاهان یکی پس از دیگری بدون هیچ حاصلی 
بسوزد و سپاهان با افت فنی روبه رو شده و انسجام تیمی و نظم 

تاکتیکی اش را از دست بدهد.

رسول خطیبی سربلند مقابل
 سپاهان

 اشتباهات فردی بلای جان سپاهان
 در اراک

ذوب آهــن بافاصله کمتر از یــک ماه، یک بار دیگر 
و این بــار در جام حذفی مقابل پرســپولیس به میدان 
رفت و بازهم نتیجه را به سرخ پوشــان پایتخت واگذار 
کــرد و از صعود به مرحله بعد بازمانــد. ذوبی ها که در 
هفته یازدهم لیگ برتر در ورزشــگاه آزادی با نتیجه دو 
بر صفر مقابل پرسپولیس شکست خورده بودند، در جام 
حذفی به دنبال انتقام از شاگردان گل محمدی و صعود 
به دور بعد بودند، اما روند بازی برخلاف خواســت آن ها 
پیش رفت و از گردونه رقابت ها حذف شدند. ذوب آهن 
بازی خوبی به نمایش نگذاشت و به اشتباهات خودش 
باخت؛ سبزپوشــان اصفهانی علی رغم فوتبال هجومی 
که به نمایش گذاشتند تا حدودی در اجرای برنامه های 
مدنظرشــان گیج و ســردرگم نشــان داده و در هر دو 
فــاز هجومی و دفاعی فاقد نظــم تاکتیکی لازم بودند. 
شاگردان تارتار تحت تاثیر فشار بالای بازی، اشتباهات 
فردی وحشــتناکی را انجام دادند که منجر به شکست 
این تیم شــد و مدافعان این تیم در فاز دفاعی برخلاف 
بازی های قبلی خود آشفته بودند. ذوب آهن در این دیدار 
ســعی بر ارائه یک بازی تهاجمی داشت و با یک تغییر 

نســبت به آخرین خود در لیگ برتر به میدان آمده بود. 
تارتار گذشــته از قریشی، قاسمی و صدقی به عنوان سه 
دفاع ذوب آهن اســتفاده کرده و محمد سلطانی مهر را 
به پســت هافبک راست منتقل کرد تا علاوه برافزایش 
قدرت پرســینگ خط میانی ذوب آهن، خلاقیت، قدرت 
توپ گیــری و بازی گردانی خط میانی تیمش را افزایش 
دهد. بازیکنان ذوب آهن در طول بازی تلاش می کردند 
با پاس های کوتاه و پرشمار، بازیکنان پرسپولیس را وادار 

به اشتباه کرده و با ارسال  از جناحین، از خلاهای موجود 
در دفاع های کناری پرســپولیس استفاده کنند و به گل 
برســند. آمار بازی نشان می دهد بازیکنان ذوب آهن در 
جریان بازی ۹ بار اقدام به شــوت زنی کرده اند که تنها 
ســه ضربه آن ها درون چارچوب بــوده و هیچ گلی به 
دست نیامد و همین امر می تواند به خوبی کمبود مهاجم 
چارچوب شناس را نشان دهد. این در شرایطی است که 
از ۹ شــوت پرسپولیسی ها، تنها چهار شوت آن ها درون 

چارچوب بوده اما سه گل به ثمر رسانده اند و همین امر 
به خوبی گویــای نرخ بهــره وری و ضریب دقت بالاتر 
بازیکنان این تیم اســت. شــاگردان تارتار در این دیدار 
به هیچ عنوان عملکرد خوبی نداشته و در تمامی خطوط، 
ضعیف ظاهر شــدند. یکی از نکات منفی ذوب آهن در 
این بازی، گیج و ســرگردان بودن بازیکنان این تیم در 
انجام وظایف محوله بود و بازیکنان، درک درســتی از 
خواسته های ســرمربی خود نداشــتند. ذوبی ها مقابل 
پرســپولیس، برخلاف بازی های قبلی خود، پاس های 
اشتباه متعددی را ردوبدل کرده و علاوه بر آن، زیاد بودن 
فاصله بین خطوط موجب شده بود تا فضاهای بسیاری 
در اختیار بازیکنان پرســپولیس قرارگرفته و بارها روی 
دروازه ذوب آهن خطرســاز شــوند. ذوب آهن باوجود در 
اختیار داشتن مالکیت بیشتر توپ، عملا میانه میدان را به 
حریف واگذار کرده بود و همین امر باعث شد تا باوجود 
پرتعداد بودن حملاتشــان در فاز هجومی ضعیف عمل 
کرده و نتواننــد از موقعیت گلزنی که خلق کردند بهره 
کافی را ببرند. یکی دیگر از مشــکلات بارز ذوب آهن، 

تعداد زیاد اشتباهات فردی و افت تمرکز بازیکنان بود. 

ذوب آهن پراشتباه و کم فروغ مقابل پرسپولیس

محرم نویدکیا و پاسخ به یک پرسش صریح

هیچ وقت برای ماندن دست وپا نزده ام
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مدیر پایگاه میراث جهانی نقش جهان در وبینار »مروری 
بر تجربه مرمت کاشی در گنبد مسجد شیخ لطف الله« یک بار 
دیگر روند مرمت انجام شده در گنبد مسجد شیخ لطف الله را 
تأیید کرد و در پاســخ به منتقدان گفت: همه، شمشیرهای 
خود را از رو بســته اند و نمی خواهند قبول کنند که حرفشان 

نادرست است!
به گزارش ایمنا، وبینار بررســی تجــارب مرمت ابنیه و 
بافت های تاریخــی با موضوع »مروری بــر تجربه مرمت 
کاشی در گنبد مسجد شــیخ لطف الله« به کوشش انجمن 
علمی مرمت و احیای بناهای تاریخی دانشــگاه بین المللی 
امــام خمینــی )ره( و با حضور مدیر پایــگاه میراث جهانی 
نقش جهان برگزار شد. به رغم اینکه مدتی قبل مطرح شده بود 
که از محمدحسن مقضی، پیشکسوت کاشی کاری برای ادامه 
مرمت کاشی های گنبد مسجد شیخ لطف الله استفاده خواهد 
شــد، اما فریبا خطابخش، مدیر پایگاه جهانی نقش جهان، 
اعام کرد: درحال حاضر واقعاً مانده ام که پروژه مرمت را با چه 
کســی ادامه دهیم. او همچنین با اشاره به درگذشت مرحوم 
رحمت الله رضایت، دلیل مرگ این استادکار پیشکسوت طاق 
و قوس را انتقادهای مطرح شــده درباره مرمت گنبد مسجد 
شیخ لطف الله دانست و افزود: شایعات مسجد شیخ لطف الله 
موجب از دســت دادن استادکار مرمت گنبد شد. خطابخش 
با تأکید بر اینکه مرمت اجراشــده در این گنبد صحیح بوده 
اســت، گفت: اگر همه گذاشــته بودند که کار خود را انجام 
دهم، لااقل می دانستم که نیمی از مرمت پروژه تمام است! 
او یک بار دیگر به استفاده از اسکن لیزری برای مستندنگاری 
ترک ها اشــاره کرد، درحالی که تاکنون مستندات آن را ارائه 
نکرده است و گفت: تصویر کاملی با دوربین های لیزری از نیم 
ترک اول و دوم و نیم ترک سوم و چهارم گرفته شده و سپس 
مرحله مرمت آغاز است. مدیر پایگاه جهانی نقش جهان، برای 
نخستین بار به یکی دیگر از آسیب های گنبد اشاره کرد: یکی 
از آسیب های گنبد رنگ مورداستفاده روی آجرها بود که در 
زمان موزون ســازی رنگی در مرمت های سال های گذشته 
انجام شــده اســت. مدیر پایگاه جهانی نقش جهان با اشاره 
به تاریخچه مرمت مسجد شــیخ لطف الله گفت: نخستین 
مرمت های گنبد مسجد شــیخ لطف الله به سال های 1313 
تا 1315 بازمی گردد. در ســالنامه اصفهان به سال 1313 نیز 
می خوانیم که با توجه به مشکل هایی که برای گنبد پیش آمده، 
تمام کاشی ها برداشته شده و دوباره جاگذاری شده است و این 
کار احتمالًا به دلیل تفاوت رنگ بین کاشی ها و تخریب آن ها 
از شکرگاه به رأس گنبد انجام شده است. مرحله دیگر مرمت 
این گنبد به صورت موضعی روی ترک های آن در دهه 1360 
انجام شــد و پس ازآن مرحله نیز مرمت نیم ترک های اول، 

دوم، ســوم و چهارم در دهه اخیر صورت گرفت. خطابخش 
افزود: از مهم ترین عوامل آسیب رســان به گنبد می توان به 
عوامل جوی، بارش های فصلی، رطوبت های نزولی و تغییرات 
دمایی حاصل از تغییر فصل های سرد سال اشاره کرد. برخی از 
آسیب های به وجود آمده در گنبد نیز شامل از بین رفتن مات 
بین کاشــی های معرق، جدا شدن لعاب کاشی های معرق و 
آجر، ایجاد چین خوردگی در بیشــتر قسمت ها و فرسودگی 
چوب های چنار پشــت گنبد بود. اقدام هایــی نیز به منظور 
جلوگیری و رفع آســیب های به وجود آمده انجام شده است؛ 
برای مثال تصویر کاملی با دوربین های لیزری از نیم ترک اول 
و دوم و نیم ترک سوم و چهارم گرفته شده و در مرحله مرمت 
قرارگرفته است. قبل از مرمت، کاشی ها در قسمت هایی کاماً 
از گنبد آجری جداشــده و به راحتی با دست برداشته می شد. 
او تصریح کرد: کاشــی های گنبد را عــوض نکردیم؛ زیرا 
ساختن این گونه کاشی ها حتی در بهترین کارگاه ها غیرممکن 
اســت. در قسمت هایی هم که با کمبود کاشی مواجه شدیم 
از نخاله های کاشــی که در پشت گنبد ریخته شده استفاده 
کردیم. بحث هایی مطرح شده مبنی بر اینکه طرح کاشی ها 
در مرمت به طور اشتباه کارشده است که اصاً صحت ندارد. 
آزمایش هایی توسط دانشگاه هنر اصفهان روی گنبد انجام 
دادیم و متوجه شــدیم دو نوع جرم روی زمینه وجود دارد که 
یکی از آن ها روغن موجود روی کاشی ها بود که به مرورزمان 
اکسیده شده و رنگ ســیاهی روی آجرها ایجاد کرده بود و 
دیگری، رنگی اســت که در زمان موزون ســازی رنگی در 
مرمت های گذشــته، روی آجرکاری ها کارشده بود. بنابراین 
برای برطرف شــدن این جرم ها تمام کاشی ها شماره گذاری 
شــد و کاشــی ها یک به یک پایین آورده شده و پس از تمیز 
شــدن، دوباره به جای اول خود برگردانده شد. از طرفی، تمام 

بندهای گنبد آجری فرسوده بود و مجدداً بندکشی شد.
Á !انتقاد می کنند اما راهکار ارائه نمی دهند

خطابخش با اشاره به نقش دانشگاه هنر در مرمت گنبد 
مسجد شیخ لطف الله، گفت: برنامه مرمت ترک اول توسط 

استادکارهای دانشگاه هنر اصفهان ارائه شد. در جلساتی با 
حضور مرمتگران این دانشــگاه، متخصص ها و خبرنگارها، 
انتقادهای زیادی به مرمت گنبد وارد شد.  در کشور ما انتقاد 
انجام می شــود اما هیچ کسی راهکاری ارائه نمی دهد. بارها 
گفتم اگر کســی انتقادی دارد، پیشنهادی برای بهتر انجام 
شدن کار بدهد. مرمت همه آثار تاریخی میدان نقش جهان 
برای من بســیار اهمیت دارد و از متخصصان و اســتادان 
دانشــگاه دعوت می کنم که آن ها هــم همکاری کنند. ما 
تمام زندگی خود را وقف ایــن پروژه ها کردیم و دغدغه ما 
هم کمتر از منتقدان نیســت. نباید با انتقادهای بیجا درروند 
کار ســنگ اندازی کرد. مرمت مسجد شیخ لطف الله نیاز به 
همکاری دارد. شایعات مسجد شیخ لطف الله، موجب از دست 
دادن اســتادکار مرمت گنبد شد و من، درحال حاضر مانده ام 
که پروژه مرمت را با چه کسی ادامه دهیم. اگر همه گذاشته 
بودند که کار خود را انجام دهم، لااقل می دانستم که نیمی از 
مرمت پروژه تمام است! او در پاسخ به اینکه چرا برای مرمت 
این گنبد از اســتادکاری استفاده شد که تجربه ای در مرمت 
کاشی نداشته است، گفت: آقای رضایت بااینکه خود استادکار 
بودند، اما گروه تخصصی داشتند که در آن متخصص کاشی 
هم حضور داشت. مدیر پایگاه جهانی نقش جهان، درباره دلیل 
تفاوت رنگ کاشی های گنبد نیز تصریح کرد: اصولًا وقتی 
چندین سال از ساختن گنبدی می گذرد که هیچ مرمتی روی 
آن انجام نشده است، شرایط اقلیمی و گردوغبار روی آن تأثیر 
می گذارد و نمی توانیم توقع داشته باشیم که سطح مرمت شده 
با سطح مرمت نشــده، هیچ تفاوتی در رنگ نداشته باشد. 
یک لایه رزین روی سطح کار زده شده بود که این لایه سیاه 
شده است؛ بنابراین تغییر رنگ کاشی ها پس از شماره گذاری 
و شست وشو عجیب نیست. با این حرف که می گویند رنگ 
گنبد از بین رفته و سفید شده است، کاماً مخالفم. باید کمی 
منطقی تر فکر کنیم و منطقی تر تصمیم بگیریم. متأســفانه 
همه، شمشیرهایشــان را از رو بسته اند و نمی خواهند قبول 

کنند که حرفشان نادرست است.

مروری بر تجربه مرمت کاشی در گنبد مسجد شیخ لطف الله 

نوبت اول

سید محمد اطیابی - شهردار نطنز
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در  واقع  پاساژ  تجاری  مجموعه  از  زیرزمین  طبقه  در  تجاری  واحد   1 فروش  به  نسبت  دارد  نظر  در  نطنز   شهرداری 

خیابان امام خمینی )ره( از طریق برگزاری مزایده عمومی اقدام نماید. 
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گزار تسلیم شود: 1- ضمانتنامه معتبر بانکی. 2- یا فیش بانکی واریزی به حساب شماره 0107157166009 بنام شهرداری نطنز 
نزد بانك ملی شعبه نطنز و یا مطالبات مورد تائید واحد مالی شهرداری. )به پیشنهاداتی که فاقد سپرده، سپرده کمتر، چك یا نظایر 
آنها می باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد( سایر اطاعات، جزئیات و شرایط مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج شده است. در 
صورتیکه برندگان اول و دوم و سوم به ترتیب حاضر به انعقاد قرار داد نشوند سپرده آنها به ترتیب به نفع شهرداری نطنز ضبط خواهد 
شد، شهرداری در رد و قبول یك یا کلیه پیشنهادات مختار است. آخرین مهلت تکمیل و تحویل پیشنهادات به استثناء ایام تعلیل تا 
پایان وقت اداری شنبه 1400/11/16 و در محل دبیرخانه محرمانه شهرداری نطنز واقع در بلوار شهید مصطفی خمینی )ره( می باشد.
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گر بیدل و بی دستم وز عشق تو پابستم
بس بند که بشکستم ، آهسته که سرمستم

مولانا

روز ملی هوای پاک کسی از اهوال و شدائد قیامت در أمان نمی باشد، مگر آن که در دنیا 
ترس از خدا داشته باشد.

امام حسین )ع(

کسانی که دوست دارند کارهای بسیار زشت ]مانند آن تهمت بزرگ[ در میان اهل ایمان شایع شود، در دنیا و آخرت 
عذابی دردناک خواهند داشت، و خدا ]آنان را[ می شناسد و شما نمی شناسید. 

نور ۱9

مناسبتسخن بزرگان یک فنجان آیات نورانی
شعر

اصفهان امروز: به گفته معاون فرهنگی شــهردار اصفهان 
نقاشی می تواند شاه راهی برای کشف عیوب شهر دوستدار کودک 

از نگاه کودکان و نوجوانان باشد.
مجتبی شــاه مرادی در مورد جشــنواره بین المللی نقاشی 
کودکان و نوجوانان اصفهان گفت: این جشنواره با شعار شهر من، 
شهر زندگی تاش می کنند جذب مشارکت کودکان در اداره شهر 
را داشته باشند. رئیس شورای سیاست گذاری جشنواره بین المللی 
نقاشی کودکان و نوجوانان اصفهان تصریح کرد: اصفهان در نقاشی 
صاحب سبک و دارای مکتب بوده و جریان نقاشی در اصفهان 
همیشه جاری است و با این جشنواره تاش شده این جریان زنده 
باقی بماند. او ادامه داد: در سال های گذشته اقدام خوبی در قالب 
جشنواره ملی نقاشی کودکان توسط شهرداری اصفهان انجام شد 
و سعی کردیم که با اســتفاده از فرصت هایی که پاندمی کرونا 
در اختیار ما قرارداد، استفاده بیش ازپیش مردم از فضای مجازی 
و استقبال از رویدادهای مجازی، جهشی در این جشنواره ببریم 
که در همین راســتا امسال جشنواره در سطح بین المللی برگزار 
خواهد شد. او در مورد وجه بین المللی این جشنواره توضیح داد: 
فراخوان جشنواره توسط نماینده وزارت امور خارجه در اصفهان و 
به خصوص شهرهای خواهرخوانده منتشرشده است. شاه مرادی 
بابیان اینکه تصویری که کودکان از شهردارند می تواند همچون 
چراغ راه باشــد اضافه کرد: عیوبی که در شهر از نگاه کودکان 
وجود دارد می تواند در نقاشی آن ها نمود پیدا کند و در این راستا 
ضروری اســت همه کودکان شهر درگیر این جشنواره باشند به 
همین منظور تعامل با آموزش وپرورش و کانون پرورش فکری و 
سایر سازمان ها و نهادهای دولتی و مردم نهاد در دستور کار قرار 

داده شده است. معاون فرهنگی شهردار تأکید کرد: جشنواره امسال 
با هشتادمین سالگرد میزبانی شهر اصفهان از کودکان لهستانی 
همزمان شده که برای ثبت در حافظه تاریخی اصفهانی ها بسیار 
اثرگذار است. شاه مرادی این جشنواره را بسیار کم هزینه عنوان 
کرد و افزود: در این جشــنواره نشان خواهیم داد که می توان با 
هزینه کم یک جشــنواره بین المللی موفــق را برگزار کرد که 
برآیند مطلوبی در پی داشــته باشد. او اضافه کرد: این جشنواره 
ظرفیت لازم برای تبدیل شدن به عنوان رویدادی ثابت در تقویم 

رویدادهای شهر اصفهان را دارد.
Á نقاشی زبانی مشترک برای همه اقشار و سنین

زهرا کاظمی، مسئول خانه کودک و مدیر اجرایی جشنواره 
نیز نقاشی را زبان مشترک کودکان و نوجوانان دانست و گفت: 
موضوع جشنواره بین المللی نقاشی کودک و نوجوان در نخستین 
سال برگزاری آن اصفهان شهر دوستدار کودک، در سال دوم با 
عنوان آینده شهر من به دنبال کشف جذابیت ها از نگاه کودکان 
برای کمک به برنامه ریزی کان شهری بود و امسال هم شعار 
شــهر من، شــهر زندگی، توجه کودکان را به فضاهای سنتی 
شهری معطوف می دارد. او افزود: موضوعی که باعث شد ما برای 
راه اندازی جشنواره بین المللی نقاشی کودکان و نوجوانان انگیزه 
پیدا کنیم این بود که کودکان شهر در کاس های نقاشی بسیاری 
شرکت می کنند و می توان این ظرفیت را در مسیر بهتر و اصولی تر 
هدایت کرد. کاظمی بابیان اینکه کودکان می توانند تصویر ذهنی 
خود را به وســیله نقاشی نمایش دهند افزود: کانون نقاشی خانه 
کودک اصفهان هرسال به واسطه فراخوانی که برای کودکان شهر 
می فرستد این فرصت را در اختیار تمام کودکان چهار تا 18 سال 

قرار می دهد که بتوانند برحسب عاقه و استعداد خود در عرصه 
نقاشی و هنرهای تجسمی فعال شوند.

Á  برگزاری رویداد فرهنگی حرفه ای برای حفظ
برند گردشگری اصفهان

دبیر سومین جشنواره بین المللی نقاشی کودکان و نوجوانان 
اصفهان نیز گفت: پاسداری از برند کان شهر اصفهان نخست 
وظیفه شهروندان و سپس وظیفه مدیران شهری اصفهان و در 
ســطح بالاتر وظیفه همه ایرانیان و مدیران ارشد کشور است. 
مهدی تمیزی تصریح کرد: سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شــهرداری اصفهان تمام تاش خود را دارد تــا با رویدادهای 
حرفه ای برند شهر اصفهان را حفظ و پاسداری کنند. او ادامه داد: 
پس از جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان اصفهان 
جای این بود که جشنواره بین المللی دیگری برای این شهر تعریف 
شــود و چه چیز بهتر از کار کردن برای گروه ســنی کودکان و 
نوجوانان که آینده سازان هستند و همچنین چه چیز واجب تر از 
نقاشی که در دیوارهای شــهر اصفهان نیز وجود داشته و دارد. 
تمیزی افزود: تاش می شود این جشنواره به بهترین نحوه اجرا 

شود و آبروی شهر ما باشد.
کــودکان و نوجوانان چهار تا 18 ســال می توانند آثار خود 
http:// را از یکــم بهمن ماه تا 30 بهمن ماه 1400 در نشــانی
WWW.IICPF.COM بارگــذاری کننــد. همچنین در 
اســفندماه 1400 هیأت داوران آثار ارســالی را بررسی کرده و 
برندگان جایــزه و دریافت کنندگان لوح تقدیر را تعیین می کند. 
آثار برندگان جوایز در نمایشگاه نهایی گنجانده شده و در گالری 

الکترونیکی در سایت جشنواره نیز در دسترس خواهد بود.

ترسیم شهری از نگاه کودکان به زبان نقاشی

وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
و بانک آینــده به منظور اعطای 3 هــزار میلیارد ریال 
تســهیلات از محل اعتبارات بند )الــف( تبصره )1۸( 
قانون بودجه سال 1400 کل کشور تفاهم نامه همکاری 
امضا کردند. به گزارش روابــط عمومی وزارت میراث 
فرهنگی؛ تفاهم نامه اعطای این تسهیلات امروز یکشنبه 
26 دی 1400 به امضای آقایان ســعید اوحدی معاون 
توســعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی و محمد فتانت مدیرعامل بانک آینده رسید. 
بر اســاس این تفاهم نامه 3 هزار میلیارد ریال از محل 
اعتبارات بند الف تبصره 1۸ قانون بودجه ســال 1400، 
در قالب تسهیلات به حوزه گردشگری و صنایع دستی 
پرداخت خواهد شد. معاون توسعه مدیریت وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در حاشیه امضای 
این تفاهم نامه گفت: دولت و مجلس بر اساس تمهیداتی 
که برای قانون بودجه 1400 دیده اند یک فرصت مناسب 
برای استفاده از اعتبارات بند الف تبصره 1۸ برای همه 
دستگاه ها اختصاص داده اند. سهم وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی 15 هزار میلیارد ریال است. 
ســعید اوحدی افزود: این منابع بر اساس تفاهم نامه با 
بانک های عامل از سوی این وزارتخانه با نرخ یک درصد 
سپرده می شــود و بانک های عامل نیز یک و نیم برابر 
آن را با نرخ تعیین شده به متقاضیان حوزه گردشگری و 
صنایع دستی در قالب تسهیلات اعطا می کنند. او اضافه 
کرد: بیش از 500 طرح در حوزه گردشــگری داریم که 
پیشــرفت 70 درصد دارند و امروز ششمین قرارداد ما با 
بانک های عامل برای پرداخت تسهیلات برای تکمیل 
این طرح ها منعقد شــد. ضمن این که بانک آینده یک 
نگاه جدی به پشتیبانی از طرح های گردشگری دارد و 
به همین دلیل در کنــار این تفاهم نامه یک تفاهم نامه 
دیگر برای حمایت از فعالان گردشگری و صنایع دستی 
خواهیم داشت که با این اتفاقات بتوانیم یک گام جدی 
در تحقــق اهداف قانون گذار و تبصره 1۸ قانون بودجه 
کشور برداریم. معاون توســعه مدیریت وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی ادامه داد: بر اساس 
این تفاهم نامه هزار میلیارد ریال از سوی وزارت میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی ســپرده گذاری 
می شود و یک و نیم برابر آن از سوی بانک آینده تامین 
خواهد شــد و در مجموعه 3 هزار میلیارد ریال در قالب 
تســهیلات به فعالان حوزه گردشگری و صنایع دستی 

پرداخت خواهد شد.
Á  همکاری بانک آینــده محدود به این

تفاهم نامه نیست
محمد فتانــت مدیرعامل بانک آینــده نیز گفت: 
از اعتمــادی که وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دســتی به بانک آینده داشــته اســت، تشکر 
می کنم. این تفاهم نامه در شــرایطی اجرایی می شــود 
که در ســال های گذشــته یکی از حامیان اصلی حوزه 
مأموریت های ایــن وزارتخانه بودیــم. او افزود: باور و 
اعتقاددارم که در پســاکرونا بخشی که می تواند بیشتر 
از سایر بخش های مؤثر باشد، بخش گردشگری است. 
فتانت اضافه کرد: بانک آینده با حوزه گردشگری بیگانه 
نیست و اقدامات خوبی در حوزه گردشگری انجام داده 
است. اکنون که به لطف خدا شاهد کاهش بیماری کرونا 
هستیم و به دوران پساکرونا نزدیک می شویم این بانک 
آمادگی کامل برای تامین زیرســاخت های گردشگری 
را دارد. مدیرعامل بانک آینده یادآور شــد: کار های ما با 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی تنها 
منوط به این تفاهم نامه نیســت بلکه اشتراکات فراوان 
دیگری داریم و آمادگی این را داریم که در سایر حوزه ها 
نیز با این وزارتخانه همکاری کنیم. او خاطرنشان کرد: 
حمایت های بانک تنها به این تفاهم نامه ختم نمی شود 
بلکــه در خدمت تمام فعالان حــوزه میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی هســتیم که چنانچه بانک 
آینده را به عنــوان بانک عامل خود انتخاب کنند، آماده 

ارائه خدمات به آن ها هستیم.

پرداخت 3 هزار میلیارد سرنوشت آفریقای کوچک در اصفهان
ریال تسهیلات به 

طرح های گردشگری
باوجود ارتقای ســطح حفاظت یخــاب به پناهگاه 
حیات وحش، این زیستگاه گونه های جانوری با مخاطرات 

مختلفی روبروست.
به گزارش باشــگاه خبرنــگاران جــوان، پناهگاه 
حیات وحــش یخــاب از کم نظیرترین زیســتگاه های 
حیات وحش ایران، در شمالی ترین قسمت استان اصفهان 
یعنی شهرستان آران و بیدگل واقع است. یخاب با میزبانی 
از گونه های ارزشمندی مانند پلنگ، یوزپلنگ، کاراکال، 
جبیر، شــاه روباه و ...، از نظر تنوع زیســتی به آفریقای 
کوچک شــناخته می شود. ذخیره گاه غنی جانوری که با 
معادن سنگ و خاک و کارخانه ها احاطه شده و مدیریت 
ضعیف، مشــکات بسیاری را برای آن رقم زده است. از 
سوی دیگر موضوع جداســازی دو منطقه ریگ بلند و 
کویر مرنجاب از پناهگاه حیات وحش و واگذاری به بخش 
خصوصی برای سرمایه گذاری و ایجاد منطقه تفریحی به 
چالشی جدی برای پژوهشــگران، دوستداران و فعالان 

محیط زیست تبدیل شده است.
Á  یخاب، زیستگاه نادر گونه های گیاهی و

جانوری
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره کل 
حفاظت محیط زیست استان اصفهان گفت: سطح حفاظت 
یخاب به پناهگاه حیات وحش ارتقاءیافته و شورای عالی 
حفاظت محیط زیست این موضوع را تصویب و اباغ کرده 
است. به گفته حسین اکبری  این مهم با پیگیری های 
مستمر و جامع در ســال 1397 و با اصاح مساحت به 
میزان 253 هزار هکتار به منظور حفاظت پایدار از زیستگاه 
و احیای گونه های جانوری و ذخایر ژنتیکی محقق شده 
اســت. منطقه یخاب آران و بیدگل به دلیل استعداد ها 
و قابلیت های طبیعی ازجملــه تنوع گونه های مختلف 
اقلیمی شامل کوهستان، دشت، تپه های ماسه ای، کویر 
و تاغزار های طبیعی، همچنین تنوع گونه های جانوری و 
گیاهی، مجاورت با زیستگاه های پارک ملی کویر و قرار 
داشتن در کریدور مهاجرتی وحوش از سال 1393 تحت 

عنوان منطقه شکارممنوع شناخته شد.
این وســعت 271 هــزار هکتاری در دســتور کار 
نگهداری، تجهیز و احیاء و تحت پایش و حفاظت گشت 

اجرایی یگان حفاظت محیط زیست استان قرار گرفت.
Á  جداســازی قســمتی از پناهگاه برای

ســرمایه گذاری بخش خصوصــی در حد 
پیشنهاد است

کارشناس حوزه ســرمایه گذاری و گردشگری اداره 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی آران و 
بیدگل گفت: قســمتی از پناهگاه را که پیشــنهاد جدا 
شــدن آن را ارائه کردیم، در حاشیه و نقطه پایانی قرار 
دارد و فاصله اش بــا کوه های یخاب حدود 70 کیلومتر 
است. محمدجواد عبدلی گفت: »ریگ بلند« و در ادامه 
آن »دماغه پونک« با نقطه مرکزی و حســاس پناهگاه 
بسیار فاصله دارد. پیشــنهاد خارج کردن بخشی از این 
پناهگاه به اداره کل حفاظت محیط زیست استان داده و 
قرار شــده این درخواست به شورای عالی محیط زیست 
ارسال شود. کارشناس اداره میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی آران و بیــدگل ارائــه خدمات بهتر به 
گردشگران را دلیل این پیشنهاد می داند و می گوید: اینجا 
به ویژه در تعطیات و آخر هفته ها مملو از گردشــگرانی 
است که به دنبال طبیعت گردی یا ورزش های هیجانی 
هســتند، اما هیچ سرمایه گذاری در این مناطق نیست و 

خدماتی به گردشگران ارائه نمی شود.
Á  واگــذاری بخش محــدودی از پناهگاه

حیات وحش یخاب به بخش خصوصی
معاون محیط زیســت طبیعی و تنوع زیســتی اداره 
کل حفاظت محیط زیســت اســتان اصفهان گفت: با 
توجه به قابلیت های گردشــگری در منطقه به خصوص 
در قســمت شــمال غربی و در مجاورت با کاروانسرای 
مرنجــاب و دریاچه نمــک و یا محــدوده ریگ بلند 
بــرای بهره برداری  همواره درخواســت های متعددی 
تفرجی و گردشــگری وجود داشته است که با آن دسته 
از درخواســت ها که داخل مستثنیات اشخاص بوده و با 
ضوابط اســتقرار مغایرتی نداشته موافقت شده است که 
البته تعداد آن بسیار محدود و انگشت شمار است. به گفته 
اکبری در مورد تقاضا های واگذاری زمین به دلیل مغایرت 

با ضوابط تاکنون مــوردی از واگذاری منابع ملی بعد از 
ارتقای ســطح حفاظت منطقه صورت نگرفته است. او 
این را هم گفت که امکان مشارکت در اجرای طرح های 
طبیعت گردی منطقــه و بدون واگــذاری زمین برای 
متقاضیان میسر است، اما تاکنون درخواستی منطبق با 
الزامات زیست محیطی و دستورالعمل مربوطه به اداره کل 

حفاظت محیط زیست استان نرسیده است.
Á  صدور مجوز بهره بــرداری معدن خاک

صنعتی فقط برای ۲۲ هکتار
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره کل 
حفاظت محیط زیست اســتان اصفهان گفت: آنچه به 
نام معدن خاک صنعتی از ایــن اداره کل مجوز گرفته 
در حقیقت دارای مجوز اولیه اکتشــاف از سال 1386 به 
مساحت 2200 هکتار بوده است که حتی در سال 1399 
برای کاهش مســاحت تا میزان 22 هکتار اقدام و با قید 
محدودیت زمانی پنج ساله و ابطال مزایده معدن مجاور، 
اجازه فعالیت صادر شــد. بنابر توافق ســازمان حفاظت 
محیط زیســت و وزارت صنعت، معــدن و تجارت و در 
زمان هماهنگی ها و اخذ مجوز های بین بخشــی برای 
ارتقای ســطح حفاظت منطقه به پناهگاه حیات وحش، 
امکان بهره برداری از معادن دارای مجوز قبل از تصویب، 
تبدیل منطقه به مناطق تحت مدیریت سازمان حفاظت 
محیط زیست تا آخر عمر مفید معدن برای بهره برداران 
قانونی وجود داشته اســت. در همین زمینه معاون امور 
معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت 
اســتان اصفهان گفت: این 222 هکتار که شائبه ایجاد 
کرده ممکن است مربوط به پروانه اکتشاف باشد یا اینکه 
محدوده معدنی را در این مساحت به مزایده گذاشته باشیم 
درحالی که با بهره برداری در 22 هکتار موافقت شــده و 
بهره بردار اکنون موظف است در سطح 22 هکتارِ مورد 

موافقت، کار کند.
Á  از بهره برداری  حریم چشمه های آب در 

معادن حفظ شده
به گفته محمد ســرجوقیان وفق ضوابط و مقررات، 
رعایت حریم معادن تا منابع آب آشــامیدنی، 500 متر 
الزامی اســت و برای ســایر منابع آبی بــا کاربری غیر 
آشــامیدنی حریمی ذکر نشــده، بااین حال بنابر بازدید 
کارشناســی فاصله محدوده تا برکه موجود حدود 500 
متر اســت. او در خصوص ایجاد واحد فــرآوری برای 
معدن سلســتین هم گفت: با درخواست داخل محدوده 
معدن به دلیل مغایرت با ضوابط، مخالفت شده و معدن 
طبق قانون در حال بهره برداری اســت. معدن سلستین 
در فاصله حدود پنج تا 10 کیلومتری معدن فلدسپات قرار 
دارد و سال هاست که با مجوز محیط زیست بهره برداری 
می شود. معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره 
کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان گفت: به تازگی 
سرمایه گذار چینی قصد داشــت فرآوری سِلِستین را در 
کنار این معدن و درون پناهگاه یخاب اجرا کند که با آن 

مخالفت و این طرح منتفی شد.
Á  کمبود پاســگاه و محیط بــان یکی از

مشکلات پناهگاه یخاب
مدیرعامل انجمن حامیان محیط زیســت ابوزیدآباد 
گفت: باوجود وســعت زیاد منطقه، فون و فلور کم نظیر، 
موقعیت جغرافیایی راهبردی و باگذشت 5 سال از اتقاء 
منطقه، این پناهگاه ارزشمند فاقد پاسگاه محیط بانی و 
به شــدت دچار کمبود نیروی محیط بان است. صدری، 
برداشت های غیراصولی و خارج از حریم معادن و چرای 

بی رویه دام را از دیگر مشکات این منطقه بیان کرد.


